
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 15:26:39) 
 
 Koleginice poslanice, kolege poslanici, počinjemo rad. 
 Primjenom elektronskog sistema za glasanje utvrđeno je da postoji 
kvorum potreban za početak sjednice jer je prisutna većina ukupnog broja 
poslanika, pa otvaram Drugu sjednicu Drugog redovnog jesenjeg 
zasijedanja u 2022. godini Skupštine Crne Gore 27. saziva. 
 Podsjećam da sam sazvala Skupštinu na ovu sjednicu i dnevni red 
predložila saglasno Poslovniku Skupštine i u dogovoru u Kolegijumu 
predsjednika Skupštine.  
 Za dnevni red sjednice predložena je jedna tačka, i to: Predlog za 
izbor četvoro sudija Ustavnog suda Crne Gore. 
 Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda. Predlog dnevnog reda 
imate u sazivu. 
 Da bismo utvrdili dnevni red, dozvolite da vas obavijestim da je 
Vlada Crne Gore predložila da se dnevni red dopuni predlogom da se 
članovi 43. Vlade Crne Gore, potpredsjednik Vlade za politički sistem i 
unutrašnju politiku i ministar odbrane mr Raško Konjević i ministar 
vanjskih poslova Ranko Krivokapić razriješe tih funkcija.  
 Stavljam na glasanje predlog. 
 Izvolite, poslaniče Živkoviću, procedura. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (21.10.22 15:27:57) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice Parlamenta. 
 Poštovane koleginice i kolege, uvaženi građanke i građani Crne 
Gore, 
 Prvo, sam način zakazivanja ove sjednice koja se odnosi na izbor 
sudija Ustavnog suda je brzopleto odlučen i razgovarali smo o tome na 
kolegijumu, pričali smo da je ovo navodno posljednji datum kada se 
možemo okupiti kao poslanici, odnosno poslanici koji su i birali sudije 
Ustavnog suda ili glasali za četvoro sudija Ustavnog suda na Ustavnom 
odboru. Mislim da se žurilo, posebno se žurilo zbog toga što nismo imali 
dijalog koji sam predlagao da se otvori na najvećem mogućem nivou. 
Prenešeno je to na Ustavni odbor. Imamo sada takvu situaciju kakvu 
imamo i kako je Ustavni odbor odlučivao, ali mislim da nismo dali punu 
šansu dijalogu i mogućem postizanju konsenzusa da bismo deblokirali 
Ustavni sud ili rad Ustavnog suda kroz izbor četvoro sudija koje su sada 
predložene od strane Ustavnog odbora. Izostao je konsenzus i dijalog i ja 
i danas pozivam kolege da još jednom razmislimo o važnosti ovog 



momenta ili mogućnosti postizanja konsenzusa i dijaloga oko jednog 
veoma važnog pitanja za deblokadu rada Ustavnog suda. To je jedna 
stvar. 
 Druga stvar se odnosi na ono što je dogovor sa kolegijuma koji smo, 
čini mi se, zajednički postigli, tu su bili svi šefovi klubova poslanika ako se 
ne varam, a čini mi se da me pamćenje još uvijek dobro služi, da nema 
predloga za dopunu devnog reda od koga god oni dolazili. Potvrdiće to 
nadam se kolege koje su prisustvovale tom kolegijumu, tako da mi je 
sada začuđujuće od strane predsjednice Parlamenta da se traži ovakva 
dopuna dnevnog reda u odnosu na dogovor sa kolegijuma. Očigledno, 
stavljajući ovu tačku na dnevni red, predsjednica ne poštuje dogovor sa 
kolegijuma. To je prva stvar. 
 Druga stvar je suština same tačke dnevnog reda, jer kao što znamo, 
a znamo svi, dovoljno smo pismeni, ne moramo da poznajemo pravo niti 
formalnu proceduru koja je upisana u Poslovniku, ova tačka dnevnog 
reda apsolutno danas ne bi mogla da se nađe na dnevnom redu. To je 
jasno meni i to je jasno i predsjednici Parlamenta. Ne obraćam se drugim 
kolegama jer predsjednica Parlamenta rukovodi radom Skupštine Crne 
Gore i ova tačka dnevnog reda apsolutno nije mogla da se nađe kao 
predlog za dopunu dnevnog reda. Da bi građani razumjeli, možda da 
uprostim, mi danas treba da se izjasnimo o dopuni dnevnog reda koja 
sadrži u sebi elemente razrješenja ministara u Vladi koja je izgubila 
povjerenje. Ja mislim da je sasvim dovoljno običnom građaninu da shvati. 
Dakle, izglasali smo nepovjerenje Vladi Crne Gore, sada Vlada kojoj je 
prestao mandat traži da se razriješe ministri. To neka procijene građani, 
ne moraju da budu pravnici, da su završili pravni fakultet. U skladu sa tim, 
predsjednice Parlamenta, u jednom razgovoru koji smo imali juče, ja sam 
mislio da ćete vi zakazati kolegijum povodom ove tačke dnevnog reda. Ja 
kao šef kluba Demokratske partije socijalista tražim zakazivanje 
kolegijuma da bismo ova formalnopravno proceduralna pitanja razriješili 
na kolegijumu koji ćete vi zakazati, a do sada je bila jasna praksa da oni 
koji to traže, taj kolegijum bude i zakazan. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 15:31:35) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću na sugestiji. 
 Poslaniče Radunoviću, mislim da je red da prvo odgovorim 
poslaniku Živkoviću vezano za intervenciju koju je imao kroz poslovničku 
reakciju.  



 Poslaniče Živkoviću, potpuno ste u pravu. Na kolegijumu smo 
dogovarali i utvrđivali šta ćemo predlagati, odnosno šta će biti tema ove 
sjednice drugog redovnog zasijedanja. Takođe smo dogovorili da neće 
biti predloga za dopunu dnevnog reda, s tim što mislim da moramo imati 
u vidu da ste se kao šefovi klubova obavezali na taj dio i sa te strane 
vidim da ste svi kao šefovi klubova ispoštovali taj dio.  
 Što se tiče predsjednika Vlade i Vlade kao potpuno drugog organa, 
mi ne možemo na takav način obavezati Vladu da šalje ili ne šalje 
predloge za dopunu dnevnog reda. Shodno Poslovniku Vlada ima 
mogućnost da traži proširenje dnevnog reda. U svakom slučaju Vlada je 
to uradila u proceduri koja je definisana i sa rokom koji nije duži od 24 
sata. Iz tog razloga je ova tačka i predložena Parlamentu da se izjasni o 
tome da li će ili neće proširiti dnevni red sa ovom tačkom. U svakom 
slučaju vaše izražavanje volje i odnosa prema toj tački, ali i prema 
dogovorima vezano za proširenje dnevnog reda se mogu svakako 
iskazati i kroz glasanje. Ja ne sporim, svako u parlamentu, svaki poslanik 
je u potpunosti nezavisan i svaki donosi odluku samostalno, tako da će se 
samostalno i izjašnjavati o tome na koji način će reagovati.  
 Poslaniče Živkoviću, mislim da imamo redosljed, ali u svakom 
slučaju poslanik Živković će odgovoriti meni, pošto sam ja odgovarala 
vama, a takođe i onaj dio s obzirom da ste pokrenuli pitanje oko toga da li 
je ili nije potrebno Predlog odluke o glasanju četvoro kandidata za sudije 
Ustavnog suda danas imati na sjednici. Mi smo prije nepuno 15 dana 
razgovarali kada smo definisali i posljednji put dogovarali datum kada 
ćemo održati ovu sjednicu i tada je bio poziv i tada je takođe sugerisano 
da dođe do dodatnih konsultacija i dogovora. Međutim, ja zaista nisam u 
mogućnosti da bilo koga prisilim na dogovor. Dogovor podrazumijeva 
učešće svih strana tako da i s te strane mislim da isključivost nikome nije 
donijela dobro i nije bila prilog dogovoru. Toliko o tome.  
 S obzirom da ima sigurno još onih koji će možda i bliže moći da 
govore oko pitanja dogovora, svakako ostavljam i kolegama, vjerujem da 
će biti prilike i u toku rasprave. 
 Poslaniče Živkoviću, izvolite, imate komentar na ovaj moj odgovor. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (21.10.22 15:34:53) 
 
 Imam komentar. 
 Počeću od ovog posljednjeg. Vi znate da sa naše strane, kad 
govorim sa naše strane govorim o Demokratskoj partgiji socijalista, nije 
bilo nikakvih ultimatuma ni uslovljavanja. Imali smo potrebu da iskoristimo 



sve mogućnosti da pokušamo da dođemo do tog dogovora i znate i sami 
da sam preporučivao i na kolegijumu da vi kao predsjednica Parlamenta, 
kao jedine čini mi se sada vitalne, funkcionalne institucije u Crnoj Gori, 
imate tu mogućnost, pa i obavezu i odgovornost da pozovete na dijalog 
političke aktere u Crnoj Gori. Ne mislim da je forma koja podrazumijeva 
razgovor na Ustavnom odboru bila dovoljna da se preko toga dođe do 
dijaloga potrebnog kako bismo mi izabrali četvoro sudija Ustavnog suda i 
mislim da ste pogriješili kada niste pozvali sve političke aktere, mislim 
konkretno na predstavnike svih političkih subjekata u Crnoj Gori koji su 
zastupljeni u Skupštini Crne Gore, da razgovarate na najvišem mogućem 
nivou. To je vaše pravo i vi ste izabrali taj put i nosite za to dio 
odgovornosti.  
 Kada govorimo o ovoj drugoj tački vi danas kažete da poslanici 
imaju pravo da se izjasne o tački dnevnog reda. Mijenjate teze. Vi ste kao 
predsjednica Parlamenta obavezni da vodite računa o tome koja će se 
tačka naći na dnevnom redu. I vi kao i ja dobro znamo da ova tačka 
dnevnog reda ne može uopšte da se stavi na dnevni red i da se o njoj 
izjašnjava i da se glasa. Razgovarali smo mi o više tačaka dnevnog reda 
koje su trebale da se nađu upravo na dnevnom redu, pa su te tačke 
vraćane određenim predlagačima, jer ako makar vi poznajete Poslovnik 
kao predsjednica Parlamenta jasno je da tačka koja nije usklađena sa 
Poslovnikom ne može biti na dnevnom redu. 
 Član 176 nam kaže: "Predlog za promjenu u sastavu Vlade u toku 
trajanja mandata Vlade predsjedniki Vlade dostavlja Skupštini u pisanoj 
formi". Je li tako? Ima li tu nešto nejasno? U članu 110 Ustava kaže da 
"Vladi prestaje mandat kada izgubi povjerenje". Ja sad samo sugerišem 
građanima. Znam da se mi ovdje politički razlikujemo i da možemo 
politički da tumačimo ovako i onako, ja samo sugerišem građanima.  
Vlada koja je izgubila povjerenje u Skupštini Crne Gore, prostim rečnikom 
rečeno Vlada je pala i Vlada samo funkcioniše, tako da danas traži 
razrješenje ministara koji su već razriješeni. Samo malo, znači Vlada je 
pala. Ako bi predsjednik Vlade podnio ostavku Vlada je pala. Isto tako je 
toj vladi izglasano nepovjerenje. I danas mi tražimo da razriješimo 
ministre u Vladi kojoj je izglasano nepovjerenje. To je pravni nonses. U 
redu, to je vaše pravo na političko tumačenje. Kako ćete vi tumačiti 
Poslovnik i Ustav, takođe to je vaše pravo.  
 Ja sam kao šef kluba poslanika tražio pauzu koju ćete odrediti da 
odradimo kolegijum. Nemojte me samo dovoditi u situaciju da vas 
podsjećam da ste na vanrednom zasijedanju tražili pauzu koja je trajala 
čini mi se 20 dana. Razumijem vašu potrebu da ste se stavili u ulogu 
nekoga ko politički treba da odradi dio posla danas u susret ovoj kampanji 



koja nas očekuje u 14 crnogorskih opština, ali ja mislim da je obaveza 
svakog pojedinca pa i vas kao predsjednice Skupštine da strogo vodite 
računa o poštovanju i procedurama. Vi ćete odabrati svoj put kako ćete 
danas uraditi nakon završene sjednice kolegijuma. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 15:38:51) 
 
 Zahvaljujem, gospodine Živkoviću. 
 Prvo, da se potpuno razumijemo, ja apsolutno nisam rekla da neću 
dati pauzu. Naprotiv, to je jedna dobra praksa da svaki put kada je neki 
klub poslanika tražio pauzu, pauza je i dozvoljavana, posebno što ste 
tražili pauzu za kolegijum i  svakako da će biti u tom dijelu. 
 Imamo još kolega koji su se javiti proceduralno, pa ćemo prvo taj dio 
završiti. Svakako prije nego što budemo pristupili ovom dijelu koji se 
odnosi na utvrđivanje dnevnog reda, biće kolegijum. 
 Samo trenutak, gospodine Radunoviću, ako mogu da odgovorim još 
ovaj dodatak, s obzirom da je gospodin Živković imao potrebu u ovom 
odgovoru meni da doda još odeređene druge elemente. Svakako mi svi 
jako dobro znamo da je 19. avgusta u ovoj skupštini izglasano 
nepovjerenje Vladi i taj dio apsolutno niko niti spori niti može da spori ni 
na koji način. Takođe, vi znate isto tako da je i samim Ustavom definisano 
koje su nadležnosti Vlade, odnosno i koja su ograničenja Vlade u onom 
trenutku kada izgubi povjerenje u Parlamentu. Ono što je Ustavom 
definisano i propisano jeste, to je član 110 stav 3, da Vlada kojoj je 
prestao mandat ne može raspustiti Skupštinu. Ovdje takođe u ovom 
trenutku ja ne vidim nikakav predlog za eventualnu rekonstrukciju Vlade 
koji definitivno bi zalazio u domen onoga što predstavlja dio koji se odnosi 
na nedozvoljene radnje, jer je Vlada sama po sebi izgubila mandat, ali u 
ovom domenu koji se odnosi na rad predsjednika Vlade, odnosno Vlade, i 
njegov zahtjev da se ... Ako možemo, kolege, da se čujemo. 
 Takođe sam cijenila i član 105 Ustava koji kaže da predsjednik 
Vlade može predložiti Skupštini da razriješi člana Vlade. S tim u vezi je i 
takva odluka da ovo bude akt o kome će se izjašnjavati parlament. 
 Izvolite, poslaniče Radunoviću. Vi ste tražili proceduralnu reakciju 
takođe. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (21.10.22 15:41:15) 
 



 Jesam, tražio sam proceduralno zbog proceduralne reakcije 
gospodina Živkovića koju je on iskoristio da kaže, a to nije prvi put 
rečeno, prije par dana je jedna objava na tviteru ili ne znam, saopštenje 
DPS-a bilo u slično tonu, a to je da nije bilo nikakve komunikacije, da nije 
bilo nikakvih razgovora vezano za izbor Ustavnog suda. 
 Što se tiče predloga koji je bio na samom kolegijumu, da se 
dogovara eventualni izbor sudija Ustavnog suda na tijelu koje bi vi sazvali 
od predsjednika svih parlamentarnih stranaka, to je desetak, ja sam kao 
što znate bio protiv iz prostog razloga što je to put ne ka dogovoru, to je 
javni sastanak deset ljudi, jedan vodvilj koji bi samo služio novinarima da 
pune naslovne strane. Za takvo nešto postoji drugi pristup, to je 
komunikacija direktna i ja sam njoj pristupio. Poslao sam gospodinu 
Živkoviću jednu uljudnu poruku i rekao da ako ima kakav racionalan 
predlog da se obrati, da sam ja spreman da saslušam i da podijelim to sa 
kolegama. On prvo nije odgovarao, pa sam rekao da sam spreman da se 
u Skupštini nađemo sjutra ujutru, toga dana, pa sljedećeg, da o tome 
razgovaramo i na to sam dobio samo jedan odgovor koji je bio 
neprihvatljiv za čitavu većinu iz razloga što je ta ponuda bila otprilike  - 
finalna ponuda DPS je da izaberemo 1+1 sudija. Znači otprilike se zna na 
šta se odnosi. Mi smo željeli da se izaberu sve četiri sudije. Nadam se da 
neće gospodin Živković pokušati da ovo demantuje jer ne bi to bilo dobro.  
 Demokratska partija socijalista od početka ne želi, od kada smo ušli 
u ovaj proces, da izabere sudiju Ustavnog suda. Sve je bila farsa i naš cilj 
je bio da to pokažemo zato što jednostavno zna se da je na Ustavnom 
sudu već predmet koji se tiče razrješenja predsjednika na račun njegovog 
kršenja Ustava i suviše je veliki strah gospodina Đukanovića i njegove 
partije  da bi se to moglo desiti i nisu spremni da rizikuju sa izborom bilo 
kojeg sudije Ustavnog suda. To se i ovom prilikom pokazalo, jer smo mi 
kao odgovorna većina predložili četiri člana Ustavnog suda bez jedne 
jedine mrlje. Nemoguće je povezati  bilo koga od njih sa bilo kojom 
partijom, a posebno ne sa našim partijama sa ove strane. Znači, ljudi koji 
imaju besprekorne karijere iza sebe, jednostavno ne znam koje 
obrazloženje  može da bude  da se za njih ne glasa osim ovog o kojem ja 
pričam.  
 Prema tome, ovo je još jedan dokaz zašto je DPS protiv izbora 
Ustavnog suda i sređivanja stanja u Crnoj Gori da ona postane regularna. 
Naravno, za to imaju još jedan značajan razlog. Nećemo o izborima, ali 
ovom moram da  izgovorim - preksjutra će da dožive katastrofalni poraz u 
Crnoj Gori. Način da taj poraz ublaže makar u medijima je da se žale 
sudu koji nije njihovom greškom formiran i da kažu ovaj proces nije u 
redu zato što mi nemamo kome da se žalimo, a prije toga su blokirali 



izbor. Samo da zna i Crna Gora i međunarodna zajednica, ja mislim da 
ste vi od početka, od 2010. godine, glavni blokatori crnogorskog puta u 
Evropsku uniju, jer samo pričate ono što ljudi vole da čuju u Briselu, a kad 
dođe do onih krupnih koraka, vi ste oni koji ih blokiraju. Od 2017. godine 
u Crnoj Gori je praktično aktivirana neformalna klauzula balansa.  

Što se tiče drugog dijela vezano za ovu tačku oko izbora to jeste 
razrješenja dva ministra, mi imamo vrlo siromašnu demokratsku praksu, 
mi smo odskoro, da kažem formalno evo 30 godina, a u stvari dvije 
godine praktično smo u višepartijskom pravnom sistemu i ima puno 
situacija koje se nikad nisu desile. Sada imamo jedan slučaj, slažem se 
sa vama, potpuno nevjerovatno. Znači, predlaže se onaj koji je tražio da ti 
ministri postanu ministri i to vašim glasovima, sad mu ne odgovaraju, ali 
postoji taj problem kod nas u Ustavu gdje se kaže da vlada kojoj je 
izglasano nepovjerenje vlada na isti način do izbora nove vlade. Kako 
biste vi razriješili problem kad dobijete jednog, dva, tri ili četiri ministra koji 
se potpuno otmu kontroli, počnu recimo da potpisuju nešto što ne smiju, 
počnu da se bave nezakonitim radnjama, a ne možete da izaberete novu 
vladu? Postoji nešto što se zove logika. Zato, ja se slažem sa vama, ovo 
vjerovatno nema neko specijalno utemeljenje, ali ne može ni da ga ima, 
jer naš zakon i naš Ustav nisu predvidjeli sve problematične moguće 
situacije. Mi smo mlada demokratija, ali osnov demokratije se zove 
odluka većine i vi to znate. Iz tog razloga da vidimo kako će većina da 
odluči. To smo imali prilike da gledamo ovdje sto puta na vašu inicijativu. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 15:47:36) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Radunoviću. 
 Poslanica Vuksanović-Stanković. 
 Jeste vas pominjao lično u okviru proceduralne reakcije, poslaniče 
Živkoviću. Onda da se držimo onog minuta. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (21.10.22 15:48:05) 
 
 Ja nemam problem sa pokušajem prevaljivanja tereta ili stavljanja 
hipoteke na leđa Demokratske partije socijalista da smo mi protiv 
evropskih integracija, da smo mi protiv evroatlantskih integracija. Znači, 
teza koja je odmah pala u vodu činjenicom da je upravo Demokratska 
partija socijalista ta koja je vodila proces pregovora sa Evropskom unijom 



i sa koalicionim partnerima koja je otvorila vrata Evropske unije. Na 
drugoj strani se nalazila vaša politika koja je kočila te procese. Da je bila 
na strani evroatlantskih integracija na Cetinju bi bio Demokratski front koji 
bi pritisnuo taster da Crna Gora postane članica NATO-a. Toliko o 
vrijednostima koje poštuje Demokratska partija socijalista i koliko smo mi 
kočničari tog procesa. Uostalom, oblikovati javno mnjenje u formi da se 
sada prevali na teret Demokratske partije socijalista da smo mi 
suprotstavljeni evropskim integracijama je jedna besmislica i ja mislim da 
nema građanina koji će vjerovati u tu vašu priču.  

Što se tiče dijaloga, nije pokušano da se dijalog otvori u Parlamentu 
ove godine. Pokušali smo mi da otvorimo dijalog na ovu temu i svih 
prethodnih godina. To što je dio opozicije držao ultimativno svoje pravo 
da zaključa mogućnost tog dogovora tako što će sebe smatrati više 
relevantnim nego što jesu kroz klauzule koje su upisane u Ustavu  o 
dvotrećinskoj i tropetinskoj većini je dio zrelosti, ozbiljnosti, odgovornosti 
upravo ove demokratije koja upravo leži i tada je ležala u poslanicima 
tadašnje opozicije. Ja sam samo naglasio potrebu za dijalogom, ne sada 
nego više puta. Kada smo prošli put dogovarali i razgovarali oko pitanja 
Ustavnog suda, sjetićete se da na Ustavnom odboru nismo imali 
konsenzus, nismo mogli deblokirati poziciju Ustavnog suda i u julu. Ne 
znam šta se desilo u smislu evolucije vaše od jula do oktobra da sada 
odjednom tako snažno, revolucionalno evoluirate pa da se na fonu 
evropskih integracija (prekid). Ne, krije se  jedna ozbiljna politička igra u 
kojoj vi  želite sada da dogovorite kandidate koji su valjda partijski i 
politički nepristrasni. Znači, partijski i politički su nepristrasni svi oni koje 
vi predložite, a oni koje mi prodržavamo su partijski obojeni, to je narativ 
koji se pokušava nametnuti u Crnoj Gori. Kada smo birali ugledne 
pravnike u Sudski savjet i kada smo davali saglasnost, vi ste tada glasali 
za profesora Radoja Koraća, je li tako, za jednog kandidata, niste glasali 
za Nebojišu Vučinića, ne znam iz kojih razloga, to su vaši neki intimni 
razlozi. Znači, svi koje vi predložite nisu partijski obojeni i oni su svi 
nepristrasni isto kao i oni što su u Tužilačkom savjetu...(Govor iz klupa) Vi 
sada hoćete nekako da napravite Ustavni sud prema svojoj političkoj 
mjeri. Ako mislite da smo mi toliko politički naivni onda se grdno varate. 
To je jedna stvar.  
 Druga stvar. Kada već govorite o kuraženju, da ćemo doživjeti 
debakl na izborima 23. oktobra, hoćemo, u redu, ja sada vama kažem da 
ćete zbog poraza koji će biti 23. u većini opština u Crnoj Gori upravo vi 
biti oni koji će podnositi ustavne žalbe Ustavnom sudu da usporite 
legitimnost tog procesa. Razumijem vašu taktiku, razumijem tu taktiku jer 
strah politički imate, u većini opština u Crnoj Gori. Opet kažem, niste 



iskoristili svoju šansu prethodne dvije godine, nije ni to sporno, ja nemam 
potrebu da se kuražim. Evo ja vam sad kažem, nemam potrebu da 
kuražim biračku javnost i biračko tijelo, slobodno saopštite koju god 
hoćete poruku građanima Podgorice, Bara, Bijelog Polja itd. Blizu je 23. 
oktobar,  vidjećemo kako će ko proći, a vidjećemo koliko ćete vi ustavnih 
žalbi uložiti Ustavnom sudu zbog toga što nisu izabrane sudije Ustavnog 
suda. Znači, kada govorite već o mladoj demokratiji, da ste bili malo zreliji 
ta mlada demokratija kad ste bili opozicija bi bila mnogo zrelija. Niste, pa 
je danas nazivate mladom. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 15:52:38) 
 
 Zahvaljujem kolegi Živkoviću. 
 Jednako pravo. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (21.10.22 15:52:48) 
 
 Gospodine Živkoviću, imamo ... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 15:52:50) 
 
 Ja se izvinjavam, poslaniče Raduloviću, molim vas, meni se 
obraćajte. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (21.10.22 15:52:55) 
 
 Gospođo predsjednice, gospodin Živković ima  mogućnost i njegov 
klub danas da pokaže da je zreo, da je za evropske integracije, da brine o 
cnogorskom društvu. Umjesto sve ove priče, samo da glasate za ove 
sudije Ustavnog suda, jer pretpostavljam da nemate ni jedan jedini 
argument protiv bilo kojeg kandidata. Ponoviću samo kratko, jednog 
kandidata je već vaš predsjednik predlagao za zamjenika obudsmana, 
jedan kandidat je univerzitetski profesor, jedan kandidat radi u Ustavnom 
sudu na najodgovornijem mjestu i četvrti kandidat je takođe vrlo ugledni 
sudija. Nisu partijski aktivni i ne vidim nijedan razlog, osim ovaj o kome 
pričamo. A vi ako mislite da ćemo mi da koristimo situaciju što nema 
Ustavnog suda, pa da ćemo da se žalimo, pa vi nam uzmite taj adut iz 



ruke, odmah sad ustanite, govorite o njima lijepo, ružno kako god hoćete, 
a na kraju pritisnite dugme i glasajte za te ljude. Omogućite Crnoj Gori da 
krene naprijed, dosta ste je držali u mjestu i vraćali nazad. Omogućite 
nam da stvorimo uslove pravne da može Crna Gora da živi. Blokirali ste 
na razne načine Crnu Goru. Ovo je jedan koji vam je sad pri ruci i možete 
na neki način, ako ste bar dobronamjerni, da razriješite. Možete da 
razriješite, glasajte, ako nećete za četiri, glasajte za tri, da ne kažem za 
jednog. Vi ste nudili 1+1, niste htjeli da se osvrćete na taj dio moje priče, 
nudili ste 1+1 i mi nismo bili za to iz prostog razloga što se biraju po 
ustavu četiri, Ustavni sud ima sedam mjesta. Moramo jedanput da 
uvedemo stvari u regularne tokove. Ne možemo sve da imamo nekakva 
privremena rješenja.  
 Ja pozivam još jedanput, predsjednice, vas, da pozovete sve 
poslanike u crnogorskom parlamentu - ovo je vrlo bitan momenat za 
razvoj demokratije u Crnoj Gori, vrlo bitan momenat za naše evropske 
integracije - da se danas izabere Ustavni sud i da konačno makar jedna 
institucija važna bude u punom sastavu i da to bude putokaz za sve nas 
da možemo da nastavimo na isti način i da u najkraćem periodu uvedemo 
regularno stanje u Crnoj Gori. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 15:55:56) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Radunoviću. 
 Više nemamo. Imali ste i sa jedne i sa druge strane. 
 Nastavljamo dalje, poslanica Vuksanović Stanković. 
 Ne, koristili ste i jedan i drugi po dva puta. 
 Poslaniče Živkoviću, vi se dobro razumijete. Meni se čini da se vas 
dvojica bolje razumijete nego što ja vas razumijem i jednog i drugog. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (21.10.22 15:56:31) 
 
 Čini mi se da ne zloupotrebljavam govornicu. Samo par odgovora.  
 Ja mislim da je bilo dragocjeno da se pozove na dijalog, zato sam i 
predlagao na kolegijumu da se održe sastanci na najvišem mogućem 
nivou i da se da šansa dijalogu. Vi ste kazali da nema potrebe za tim, 
neka se to održi na nivou Ustavnog odbora. U redu, to je vaš predlog, 
dogovor unutar većine od 41 poslanika. Znači dogovor unutar većine od 
41 poslanika sa sedam glasova za na Ustavnom odboru, bez drugih 



glasova, značilo je da ti predlozi sigurno neće dobiti potrebnu većinu na 
plenarnom zasijedanju. Razumijem to. 
 Sada nas upozoravate o imenima kandidata, da im nađemo neku 
mrlju, je li tako? Sad vas podsjećam šta se desilo kod Demokratskog 
fronta, od jula do oktobra da dođe do tako hipersenzitivne evolucije pa da 
ste snažno prihvatili taj evropski put. Evo argument, evo argument. 
(Poslanik Radunović govori iz klupe) Svakako ste bili zabrinuti, znali ste 
kad će prestati mandat gospodinu Iličkoviću pa smo mogli to da 
preveniramo, ali ću vam sad dati jedan kontraargument. Vi govorite o tim 
kandidatima, a ja vas vraćam na ondašnje kandidate koji su bili pred 
Ustavnim odborom. Je li tim kandidatima nešto falilo? Trinaest kandidata 
se prijavilo na ovaj poziv, šta je to falilo tim kandidatima da tada pritisnete 
taster? Volio bih da mi to objasnite jer ne znam šta se desilo između te 
evolucije, što znači da je to vrsta partijske kalkulacije.  
 Vraćam vas na ugledne pravnike, na Sudski savjet. Samo me 
saslušajte, gospodine Radunoviću, saslušajte me vezano za ugledne 
pravnike u Sudskom savjetu. Nismo kvalifikovali nijednog kandidata niti ja 
ulazim u kvalifikaciju i stručnost ijednog kandidata koji je predložen za 
Ustavni sud. A šta je to falilo, gospodine Radunoviću, gospodinu 
Vučiniću? Dobro, u redu, u redu. Šta je falilo advokatu Kurgašu iz Bijelog 
Polja? Pa zašto niste glasali? Nastavljam dalje, šta je to falilo Draganu 
Šoću...(prekid) na fonu vaše politike? Nego čije, da nije naše, da nije na 
fonu naše politike? Ne nego je advokat Mitropolije crnogorsko-primorske 
za koju se vi stručno zalažete pa niste smjeli da pritisnete taj taster. To je 
problem. E nemojte nam onda pričati o principijelnosti ... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 15:59:09) 
 
 Dok se vi, poslaniče Radunoviću, pripremite za taj kratki odgovor koji 
će biti u okviru 30 sekundi ja se nadam, moja je obaveza da odgovorim i 
ovim intervencijama koje su pomenute vezano za politički dijalog na 
najvišem nivou, što se podrazumijeva za dogovor i okupljanje 
predsjednika političkih partija koje jeste bilo tema na kolegijumu i mi 
jesmo o tome razgovarali. Međutim, interesantno je da u tom trenutku nije 
bilo velikog raspoloženja u tom pravcu, a vjerujte mi ja iskreno želim 
politički dijalog koji neće biti medijski spektakl pred lokalne izbore. 
Politički dijalog treba da bude prvenstveno i kao osnovno sa namjerom da 
se dođe do adekvatnih rješenja, a ne da se okupljamo da bismo se 
fotografisali. Vjerujem da će u nekom momentu doći do tog sastanka i da 
će doći do nekih konstruktivnih rješenja. Naravno, zavisi sve od vas, kao 



što svakako zavisi i danas od vas, od svih 81 poslanika u Skupštini Crne 
Gore kako će se izjasniti o predlogu za izbor četvoro sudija Ustavnog 
suda. Nadam se da ćemo doći u situaciju da deblokiramo Ustavni sud.  
 Poslanik Radunović traži 30 sekundi. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (21.10.22 16:00:50) 
 
 Vrlo kratko. 
 Ja imam ponudu za Demokratsku partiju socijalista. Znači, danas 
biramo sudije Ustavnog suda. Pomozite da Crnu Goru vratimo na put 
prosperiteta i stabilnosti, glasajte danas za sudiju Ustavnog suda. Mi vam 
obećavamo da ćemo biti superkonstruktivni u izboru preostala tri člana 
Sudskog savjeta i ovdje će da bude 20 glasova Demokratskog fronta i da 
pomognemo i jedni i drugi da se krene naprijed konačno. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 16:01:31) 
 
 Zahvaljujem. 
 Dajte vi ponudu pa da završimo.  

Ne, ne, vi ćete svakako koleginice Vuksanović Stanković dobiti riječ 
obzirom da ćete se, pretpostavljam, vratiti na temu. 
 Poslanik Živković ima ponudu za Demokratski front. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (21.10.22 16:01:47) 
 
 Imam ponudu. Pošto je Demokratski front čvrsto prigrlio evropske 
integracije i želi da deblokira institucije i želi da Crna Gora što prije 
postane članica Evropske unije, a pošto su vrijednosti Evropske unije 
slične NATO savezu, ja molim gospodina Mandića, Kneževića i 
Radunovića da ustanu i da kažu da se slažu sa vrijednostima NATO 
saveza. Ako ustanete, vaša ponuda je apsolutno prihvaćena. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 16:02:25) 
 
 Poslaniče Radunoviću, mislim da smo zaista sad... Ovo definitivno 
jeste dijalog, ali dijalogu ove vrste nije ovdje mjesto. 
 Izvolite tih 10 sekundi. 



 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (21.10.22 16:02:43) 
 
 Gospodine Živkoviću, 
 Mislim da ste sad jasno poslali poruku između ostalog i NATO 
partnerima koliko vam je stalo da izaberete Ustavni sud. Sad vadite iz 
vreće svaku problematičnu stvar u crnogorskoj politici da biste se 
pogađali oko Ustavnog suda. Slušajte, sa nama može o svemu da se 
razgovara, mi smo ozbiljni ljudi, ali prvo i osnovno je da se izglasa 
Ustavni sud. 
 Što se tiče NATO pakta, mi imamo korektan odnos sa svim 
međunarodnim organizacijama. Vi znate naš stav da mi nismo bili za to 
da Crna Gora uđe u NATO.  Nije ni bilo referenduma, a bilo je nekih koji 
su bili za, ali su tražili da bude referendum. Što se nas tiče mi nismo neko 
ko će da ruši međunarodne sporazume Crne Gore, prema tome to ne 
može da se upoređuje sa tim što vi pričate. Ovo što vi opstruirate izbor 
Ustavnog suda i što nama prebacujete što smo mi u momentu kada je 
Crna Gora ulazila bili protiv NATO-a, a sad vam kažemo javno nismo 
spremni da rušimo međunarodne sporazume Crne Gore. Mi nismo 
divljaci, mi se bavimo politikom u srcu Evrope, znamokako funkcionišu 
stvari. Izaberite vi danas sa nama Ustavni sud, pošaljite poruku, 
omogućite da izbori budu regularni, to je ono što se od vas traži. 
Mjesecima vas slušamo koliko kukate oko Ustavnog suda, evo vam 
prilika. Ja se više neću javljati. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 16:04:23) 
 
 Poslaniče Radunoviću, predlažem da jedan i drugi napravite pauzu 
pa se dogovorite možda u nekoj drugoj sali. 

Poslaniče Živkoviću, onemogućavamo ostalim poslanicima koji su 
tražili proceduralnu reakciju. Mislim da ste zaista imali mogućnosti i prvi 
ste se javili, poslanik Radunović drugi, mislim da smo taj dio prebacivanja  
već završili.   

Da čujemo te dvije rečenice. 
Poslanik Živković, dvije rečenice. 

 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (21.10.22 16:05:06) 
 



 Ja sam sad iz ove naracije gospodina Radunovića razumio da su 
predstavnici Demokratskog fronta u Skupštini Crne Gore za NATO savez. 
Možda nijesam dobo čuo, ali mi djeluje iz naracije gospodina Slavena 
Radunovića  da je to tako i to je poruka vašem biračkom tijelu, dakle 
poruka vašem biračkom tijelu u onome što je gospodin Radunović rekao.  

Što se tiče pogađanja oko sudija Ustavnog suda, vi ste  vaš pazar 
vrlo dobro pritvrdili zna se sa kim u Vladi Crne Gore i zašto niste htjeli da 
izaberete sudije Ustavnog suda koje su imale iste kvalifikacije kao što su 
ove sa vašim bratom Abazom. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 16:06:07) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću. 
 Vraćamo se na proceduralne reakcije po redosledu prijavljenih za 
procedru. 

Poslanica Vuksanović Stanković ima riječ. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (21.10.22 16:06:21) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvaženi građani Crne Gore,  

Vi znate da Socijaldemokratska partija godinama poziva na dijalog 
oko deblokade pravosuđa. Ovog puta klub Socijaldemokratske partije-
Liberalne partije apsolutno niko nije konsultovao niti je ko pozivao na 
dijalog, ali to ću prepustiti uvaženom kolegi Popoviću koji je inače član 
Ustavnog odbora, pa će on više reći o tome kako je tekla čitava 
procedura oko predloga kandidata za sudije Ustavnog suda.  

Što se tiče ovog drugog, uvažena predsjednice Skupštine, ja ne 
znam ko vas od pravnika savjetuje, ali mogu vam toplo preporučiti i reći 
da vas oni direktno uvlače u zonu kirvične odgovornosti, da ćete vi naravo 
krivično odgovarati ukoliko danas ovo stavite na glasanje. Mogu li ja 
samo da objasnim proceduru?  
 Znači, jedno je kad neko, na primer Vlada  Crne Gore ili bilo ko od 
poslaničkih klubova, predloži nešto pa se to nekome dopada ili ne dopada 
u smislu suštinskog nekog prijedloga, pa će neko glasati za ili protiv. 
Drugo je kada se krši Poslovnik po kojem se na dnevni red Skupštine 
mogu staviti samo oni pravni akti koji su u skladu sa Poslovnikom, 
Ustavom i zakonima ove države. Vi ste sigurno napravili lapsus slučajno, 
ako je lapsus onda je sigurno slučajno, kada ste rekli Vlada i premijer. Mi 



na današnji dan, uvažena predsjednice Skupštine, nemamo Vladu, 
nemamo premijera i nemamo ministre, jer su oni po članu 110 izgubili 
povjerenje. Mi na današnji dan imamo Vladu u tehničkom mandatu, 
premijera u tehničkom mandatu i imamo ministre u tehničkom mandatu. 
To automatski podrazumijeva da prema članu 176 predlog za promjenu 
sastava Vlade, ne Vlade u tehničkom mandatu nego Vlade u toku trajanja 
mandata Vlade, može dostaviti predsjednik Vlade. On nije predsjednik, 
nego je premijer u tehničkom mandatu. Kad kažemo premijer u tehničkom 
mandatu i ministri u tehničkom mandatu to podrazumijeva da je Vlada 
pala, figurativno da kažem pala, i da su pali i ministri i sada smijenjeni 
premijer predlaže smjenu smijenjenih ministara. Ja ne znam da li toliko 
čovjek treba da  budu stupidan da ovo ne ukapira, pod jedan. Pod dva, ja 
ne znam, ovo dijete u vrtiću može da ukapira, da smijenjeni premijer traži 
smjenu smijenjenih ministara. Ovo je nezapamćeno. Evo, ja uvijek 
izazivam ove diskusije sa strane, ne mogu ni da govorim ođe, uzima mi 
se pravo glasa. Nego da skratim ovu svoju diskusiju. 
 Vi danas stavljanjem da se ovo stavi na dnevni red gazite Ustav 
Crne Gore i Poslovnik i vi ste u zoni krivične odgovornosti, vi ćete krivično 
da odgovarati  i mi ćemo podnijeti krivičnu prijavu protiv vas Specijalnom 
državnom tužilaštvu za zloupotrebu službenog položaja. Ali mene ne čudi 
zašto vi to radite, jer vi ste poštar Aleksandra Vučića, pošli ste malo u 
Beograd da se konsultujete. Poštar Aleksandra Vučića, jeste, jeste. Vi ste 
poštar zajedno sa Dritanom Abazovićem. (Poslanik Milan Knežević govori 
iz klupe) Koga sam ja birala, uvaženi kolega Milane Kneževiću, na tajno 
m glasanju, vi to ne možete  znati. Ajte molim vas. Građani Crne Gore, 
evo vidite, kad se god ja javim da govorim nastane sa svake strane. Ja 
razumijem potpuno, ja razumijem sve vas. Evo da pošaljem jednu poruku 
građanima Crne Gore pošto ste vi svi poslali poruke. Jeste, jeste, poslali 
ste poruke ko će da izgubi ko će da dobije na izborima u neđelju. Da vam 
ja sad  pojasnim - dobiće evropska i građanska multietnička Crna Gora, 
to da vam bude svima jasno, a ove kleronacionalističke horde će zavijek 
biti poslate u prošlost, to da znate.  Drago mi je da od kolega iz 
Demokratskog fronta dobijem aplauz i to je veliki uspjeh u demokratiji, je li 
tako? 

Još nešto sam htjela da naglasim uvaženoj predsjednici koja štiti 
interes Aleksandra Vučića i Dritana Abazovića, odlazećeg premijera, a ne  
Skupštine Crne Gore, da ste hjeli Zakonodavnom odboru da uvalite vruć 
krompir u ruke. Svaka čast uvaženoj koleginici Maji Vukičević, koleginici 
iz Demokratskog fronta, koja je sačuvala struku i nije dozvolila da 
Zakonodavni odbor dođe u situaciju da gazi struku i sve ono što je u 



skladu sa pravnim načelima i da se mi bavimo pitanjima koja nijesu  
predmet Zakonodavnog odbora. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 16:11:28) 
 
 Zahvaljujem uvaženoj poslanici Vuksanović Stanković na vrlo 
inspirativnom govoru koje je imala danas. Potpuno mogu da razumijem, 
izbori su za tri dana i definitivno sve podstiče na diskusiju. Svakako ja 
mogu i da pitam uvaženu poslanicu Vuksanović Stanković, koja je veliki 
stručnjak za pravo, ja sam pravni laik, da mi kaže gdje u Ustavu piše da 
je vlada  tehnička. Negdje sam propustila očigledno, vjerovatno  ne znam 
dobro da čitam.  

Što se tiče toga da li sam ja bilo čiji instrument ili izaslanik, pominjete 
predsjednika susjedne države, jesam bila i bilo mi je drago što sam bila u 
bilateralnoj  posjeti našem prvom susjedu, ima ih više, ali susjedu sa 
kojim recimo imamo najdužu istoriju. Smatram to dobrom porukom 
upravo u tom pravcu, da sve negativne stvari koje su se u poslednjih 
nekoliko godina posebno  apostrofirale u crnogorskoj javnosti i način na 
koji su politički odnosi između naše dvije države došle na vrlo vrlo nizak 
nivo, da pokažem dobru volju da napokon uspostavimo normalne odnose 
sa svojim susjedom. Prvo sa tim i svakako sa svim susjedima  koje Crna 
Gora  ima i potpuno sam sigurna da ću u tom pravcu definitivno raditi. 
Dalje, meni nalogodavac ne treba, potpuno mi je jasno sve što se dešava 
u crnogorskom parlamentu i našem društvu i potpuno mi je jasno da su i 
tenzije koje se čuju danas upravo u susret lokalnim izborima. Ali opet 
kažem, svemu sam naredna i sve razumijem. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (21.10.22 16:13:19) 
 
 Cijela javnost Crne Gore  zna  zašto su narušeni susjedski odnosi 
između Crne Gore i Srbije. Zato što se ta politika zvanična 
"dobronamjerna" Srbije miješa u unutrašnje prilike Crne Gore i vi ste pošli 
da aminujete sa pozicije druge ličnosti po Ustavu, Parlamenta. 
 Da vam pojasnim pošto ste me ovako prozvali. Iz predmeta Uvod u 
pravo u posljednjem poglavlju postoji tumačenje pravne norme. Najteže 
nešto što može da se uči na Pravnom fakultetu to je tumačenje pravne 
norme, pa postoje brojna tumačenja pravne norme, postoji jezičko 
tumačenje, tumačenje po analogiji, pa imate mnogo podvrsta tumačenja. 
Naravno da vi nijeste dužni da to znate jer nijeste pravnica, a pošto ste se 



pozvali na moju struku moram tako malo stručno da se pokažem ovđe 
pred vama, pošto niko ne zna to. Piše u članu 110, predsjednice, da je 
vlada izgubila povjerenje, samim činom kad izgubi povjerenje 
tumačenjem pravne norme Vlada je pala, Vlada je u tehničkom mandatu. 
Ne mora to da piše, to je zaključivanje. Znate, učili smo svi logiku u 
srednjoj školi, deduktivno, induktivno zaključivanje, ili trebamo da crtamo 
kao đeci u vrtiću. Možda terba da vam se nacrta. Ja vas ljudski 
upozoravam. Da li može vaš uvaženi partijski kolega gospodin Ivanović 
da mi ne dobacuje sa mjesta? Pa naravno, treba da bude fasciniran sa 
mnom, sa mnom su mnogi fascinirani, pa što da ne bude i on, čuješ 
fasciniran, ajde molim vas.  
 Prema tome, odlično se zna u kojoj ste ulozi vi bili kod Aleksandra 
Vučića, ne treba građanima Crne Gore da to tumače. Evo danas korpus 
delikti zašto ste bili kod njega. Samo izvolite, nastavite, gospodin Živković 
je tražio kolegijum, vi ćete odlučiti da li ćete ga zakazati ili nećete. Ja sam 
vas na vrijeme upozorila. Znate kako, ljudski je nekoga upozoriti što mu 
se stavlja u izvjesnost ukoliko nešto učini ili ne učini. Vi ste na polju 
zloupotrebe službenog položaja, vi ćete odgovarati i to je to. Svako nosi 
svoje, je li tako? 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 16:15:50) 
 
 Zahvaljujem poslanici Vuksanović Stanković. 
 Jako dobro znam da čitam, ne treba niko da mi crta, kad budemo 
ustanovili da ste završili Akademiju umjetnosti onda predpostavljam da 
ćemo i crtati ovdje, a ja ću gledati to što vi budete nacrtali. 
 Svakako, poslanice Vuksanović Stanković, mogu da razumijem i 
situaciju i reakcije. Da smo u obrnutim ulogama, da su neki od mojih 
ministara kao napr. Dado Šćekić ili Mijo Vojinović uslovno rečeno na 
tapetu, možda bih i ja imala nervozu. Sa ove strane u potpunosti smatram 
da poštujem slovo Ustava koji je jasno propisao koja su ograničenja vlade 
koja je izgubila mandat, a znamo da ta vlada ne može raspustiti 
Skupštinu. Drugih ograničenja nema. 

Svakako imate prilike još jednom da odgovorite. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (21.10.22 16:16:43) 
 
 Naravno, tako to obično biva, kad nemate argumenata protiv nečije 
diskusije onda to svodite na lično.  



 Ja sam poznata od 2012. godine kao osoba koja nikad nije bila lična 
u ovom parlamentu, to svi dobro znate, nikada. Da su na dnevnom redu 
bili i vaši ministri, ja bih isto reagovala, jer ja u ovom momentu ne štitim 
Raška Konjevića i gospodina Ranka Krivokapića, nego branim svoju 
struku, ja branim Ustav i Poslovnik, a vi ga kao predsjednica Skupštine 
gazite. Tako da ta priča oko ličnih momenata da ovđe štitim Raška i 
Ranka, nema potrebe da ja to radim, štitim Poslovnik i Ustav umjesto vas. 
Vi ste bili ovđe dužni da zaštite, ali vi nemate hrabrosti jer ste dobili 
zadatak da ovo napravite. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 16:17:46) 
 
 Poslanice Vuksanović Stanković, apsolutno sam sigurna da sve što 
je urađeno vezano za današnji dnevni red i predlog proširenja dnevnog 
reda je u skladu sa Ustavom Crne Gore.  
 Nastavljamo dalje, poslanik Konatar. 
 Poslaniče Konatar, izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (21.10.22 16:18:13) 
 
 Hvala, predsjednice Skupštine. 
 Uvažene kolege poslanici, bez obzira na sve ja mislim da je pred 
nama danas vrlo važna sjednica Skupštine Crne Gore i da je ona na 
vrijeme ako želimo da uradimo ono što je u interesu Crne Gore, a to je da 
izaberemo sudije Ustavnog suda. Ja sam rekao, očekujem da svih 81 
poslanika u Skupštini Crne Gore podršku za izbor sudije Ustavnog suda 
jer je to jedan od mehanizama kako da odblokiramo vrlo važnu instituciju, 
napravimo korak naprijed ka članstvu u Evropskoj uniji, tako da ja u ovom 
trenutku i dalje vjerujem da ćemo svi podržati ovaj predlog. 
 Što se tiče dopune dnevnog reda, mi smo na kolegijumu imali 
dogovor i šefovi poslaničkih klubova su taj dogovor ispoštovali i nije bilo 
predloga za proširenje dnevnog reda. Imamo predlog za proširenje 
dnevnog reda od strane Vlade i potpuno je normalno... Kolege iz DPS-a,   
trudim se da budem korektan, molim da ne dobacujemo jedni drugima. 
 Dakle, svi imamo ovdje Ustav i ako nađete član 110 vidjećete da u 
njemu piše da vlada kojoj je prestao mandat nastavlja rad do izbora vlade 
u novom sastavu. Šta to znači? Da neki ministar radi svoj posao u ovom 
trenutku, da on nije ministar ne bi mogao da radi. Dakle, ne bi mogli 
ministri ni da putuju, ni da potpisuju rješenja, da rade, da nisu ministri. 



Dok se ne izabere nova vlada oni su ministri, jer potpisuju i rješenja i sve 
ostalo. Samo da to stavimo van dileme.  

Tačno je, Vladi Crne Gore 19. avgusta Skupština je izglasala 
nepovjerenje i njoj je prestao mandat, ali nisu prestale funkcije premijeru i 
ministrima, jer su oni i dalje danas na svojim funkcijama i obavljaju svoje 
funkcije. Vrlo je važno preciznosti radi, govorimo o tome da su ministri i 
premijer razriješeni, nije tačno, oni nisu razriješeni. Zašto nisu razriješeni? 
Da su razriješeni, nijedan ministar ne bi mogao ništa da potpiše ili ne bi 
smio da potpiše, da je on razriješen. Njemu je prestao mandat i on je u 
takozvanom v.d. stanju, oni obavljaju funkciju do izbora novih ministara ili 
premijera. Dakle, samo da budemo precizni u terminologiji. Zašto ovo 
govorim? Mi smo imali situaciju da u punom mandatu premijer može da 
traži da bude razriješen jedan ministar i mi smo imali slučaj u 42. Vladi sa 
razrješenjem ministra Leposavića. Zamislite paradoks da u takozvanoj 
tehničkoj vladi ministar ne može biti razriješen bilo šta da radi, a u vladi 
punog mandata može. Dakle, ako ministar obavlja funkciju, ako mu je 
mandat prestao, nije mu prestala funkcija, nije razriješen i on može da 
bude razriješen odlukom Skupštine. Evo još jedan primjer. Moje mišljenje, 
naravno tu smo da ukrstimo argumente. Zamislite da neko od ministara u 
tehničkom mandatu hoće da podnese ostavku i mi kažemo nemaš pravo 
da podneseš ostavku zato što mi ne možemo da se izjasnimo o tvojoj 
ostavci. Naravno da bi Skupština u tom slučaju potvrdila ostavku ministra 
bez obzira je li on u tehničkom mandatu ili nije. Završavam. Mislim da je 
ključna stvar da po članu 110 Ustava dok se ne izabere nova vlada, vlada 
kojoj je prestao mandat obavlja svoju funkciju. Ako se kaže da vlada 
obavlja svoju funkciju i ministri obavljaju svoju funkciju i onda svi ministri i 
premijer odgovaraju, kome - Skupštini Crne Gore i poslanicima. Ko može 
da razriješi ministre - Skupština i poslanici.  
 To je što se tiče opravdanosti da predsjednica Skupštine stavi ili ne 
na dnevni red. Ja ne vidim drugu mogućnost šta je predsjednica 
Skupštine mogla da uradi ako ima predlog od Vlade u ovom trenutku za 
proširenje dnevnog reda, osim da stavi predlog za proširenje. Da li ćemo 
mi kao Skupština Crne Gore da taj predlog prihvatimo i uvrstimo u dnevni 
red ili ne, to je na nama. Ako postoji većina da to bude dio dnevnog reda, 
ta tačka će biti dio dnevnog reda, ako ne, ona neće i idemo da glasamo 
za sudije Ustavnog suda. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 16:24:42) 
 



 Zahvaljujem poslaniku Konataru. 
 Poslanik Boris Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (21.10.22 16:24:47) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice Skupštine. 

Uvažene poslanice i poslanici, poštovane građanke i građani, 
 Četiri godine sam poslanik u crnogorskom parlamentu i čini mi se da 
sam prilično dobro savladao Poslovnik, a nadam se u dobroj mjeri i 
Ustav, ali prvi put sam došao u situaciju da sam morao da ponesem sa 
sobom i Poslovnik i Ustav da bih čitao riječi onako kako su tamo napisane 
i da bismo zaista pokušali da sačuvamo kredibilitet ove institucije.  
 Naš zadatak nije da čuvamo kredibilitet Vlade, o tom kredibilitetu 
smo sve rekli 19. avgusta. Ta vlada je smijenjena, odnosno izglasano je 
nepovjerenje sa 50 glasova, sa preko tri petine poslanika, a realno su je 
samo podržali 10 poslanika, odnosno jedna desetina od svih poslanika u 
Skupštini Crne Gore. To je kredibilitet te vlade i to nas ne interesuje. Naš 
zadatak ovdje je da čuvamo kredibilitet ove institucije i zbog toga, 
uvažena predsjednice, vas molim jednu stvar. Vi ste prva među jednakim, 
ali vi ste prva osoba po funkciji koja treba da bude prva brana 
potencijalnom urušavanju kredibiliteta ovoga doma. Zbog toga, uvažena 
predsjednice Parlamenta, predlog smijenjenog  premijera da se glasa o 
smjeni smijenjenih ministara je klasična ustavno-političko-pravna 
besmislica, a objasniću vam  zbog čega.  
 Uvažena koleginice Đurović, u članu 8 Poslovnika, da pročitam jer je 
veoma važno, vi se starate o primjeni Poslovnika Skupštine, vaša 
isključiva nadležnost. U članu 174 piše da o programu mandatara i 
predlogu za sastav Vlade Skupština odlučuje javnim glasanjem i tadašnja 
većina je odlučila o sastavu Vlade i glasala za tu vladu. Veoma je bitna 
riječ "sastav" Vlade.  
 U članu 176 piše: "Predlog za promjene u sastavu Vlade, u toku 
trajanja mandata Vlade, predsjednik Vlade dostavlja Skupštini u pisanoj 
formi". Znači predlog za promjenu sastava Vlade, a sastav Vlade je onaj 
koji je izglasala tadašnja većina, može u toku trajanja mandata. Sad 
dolazimo do člana 110 Ustava. Znači, predsjednik Vlade može u toku 
trajanja mandata da predlaže promjene u sastavu Vlade. Član 110 se 
naziva Prestanak mandata, u njemu piše, ne preskačimo stavove, stav 
jedan: "Vladi prestaje mandat kad izgubi povjerenje", Vladi je prestao 
mandat kad je izgubila povjerenje, a u članu Poslovnika piše da 
predsjednik Vlade u toku trajanja mandata može da traži promjenu u 



sastavu Vlade. Prestao je mandat Vlade, član 110 Ustava, a da vam ne 
pominjem stav 2 toga člana koji kaže da vlada kojoj je prestao mandat 
nastavlja rad do izbora Vlade u novom sastavu. Ta vlada koju smo 
izglasali u tom sastavu nastavlja mandat.  
 Ljudi, ovo što se danas dešava je takvo urušavanje kredibiliteta  ove 
institucije, taj kredibilitet mi branimo. Može iz Vlade da nam dođe što god 
hoće, to je njihovo legitimno pravo, naša obaveza je da branimo 
kredibilitet ove institucije. Ako dozvolite da ovo dođe na dnevni red, 
kredibilitet ove institucije će biti toliko urušen da ja nemam riječi. Vjerujte 
mi, mene ne interesuje koji su ministri na dnevnom redu. Ovdje se radi o 
kredibilitetu institucije i nije osnov demokratije većina, nego je osnov  
demokratije vladavina prava. Osnov demokratije je Ustav i zakon, a ne 
odluka većine. Zbog toga vas ja molim da uradite ono što ste trebali da 
uradite, to je da kad vam je stigao zahtjev od smijenjenog ministra u 
smijenjenoj vladi, vi ste trebali da mu napišete doslovce ovako: 
"Poštovani premijeru Abazoviću, s obzirom da tražite da se promijeni 
sastav Vlade, a vama je shodno članu 10 prestao mandat 19. avgusta, 
vaš predlog nije u skladu sa Ustavom i ja vam ga vraćam". To ste trebali 
da uradite. To ste uradili u određenoj situaciji sa predsjednikom Crne 
Gore iako bih ja mogao da tumačim da li je to dobro bilo, ali ste uradili i ja 
podržavam, tu ste bili predsjednica Skupštine i po vašem tumačenju ste 
htjeli da zaštite dignitet ovoga doma. U ovom slučaju vi to nijeste uradili, a 
to je bila, vjerujte mi, vaša obaveza. Ja vam ovo govorim najiskrenije zato 
što ne smijemo u ovom domu da radimo to što radimo. 
 Druga stvar, ja pokušavam ovim da zaštitim integritet svih nas ovdje. 
Kolega, pričamo o ovome što je danas tačka dnevnog reda, nemojte da 
se sad nervirate.  
 Često se u ovom parlamentu spočitavao izraz parlamentarna 
diktatura. Nijedna diktatura nije dobra, ali suština parlamenta je 
supremacija nad vladom i parlament je u sistemu taj koji treba da 
kontroliše vladu. Ovim od parlamentarne diktature skupština nam postaje 
ekspozitura vlade i što je najgore smijenjena je vlada. Zbog toga, molim 
vas, razmislite, kolegijum ćete imati, razmislite o ovim stvarima. Nemojmo 
da dozvoljavamo da nam se ovo dešava. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 16:32:00) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mugoši. 
 Poslanica Paunović ima riječ. 



 Prije toga, poslaniče Mugoša, zahvaljujem na vrlo iscrpnim 
obrazloženjima i tumačenjima i čitanju i Ustava i Poslovnika. Ja sam se 
vodila time da je vrlo jasno Ustavom propisano šta  su nadležnosti vlade 
kojoj je prestao mandat, odnosno koja su ograničenja vlade kojoj je 
prestao mandat i s tim u vezi je na takav način i dostavljen materijal 
vezano za proširenje današnjeg dnevnog reda na predlog predsjednika 
Vlade.  
 Poslanice Paunović, izvolite. 
 
 
 MILOSAVA PAUNOVIĆ (21.10.22 16:32:40) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani građani, poštovane kolege, poštovana predsjednice 
Skupštine,  
 Vi imate danas zahtjev od vašeg poslaničkog kluba da zaštitite 
ustavni poredak Crne Gore i da spriječite anarhiju kakva je nastupila. 
Zašto?  
 Danas smo čuli mnogo tumačenja ovdje od ljudi koji jesu pravnici, 
koji nisu pravnici, ali evo na primjer u tom mrskom Beogradu na Pravnom 
fakultetu su nas učili ovako prof. Budimir Košutić, Lukić i ostali koji su 
pisali sve udžbenike iz kojih su ovdje ovi pravnici učili. Oni kažu kada se 
tumači pravna norma, tumači se cijeli član sa svim stavovima koliko ih 
ima određeni član, pa kad tumačimo nešto moramo pročitati sve što u 
tom članu piše. Takođe, u pravu važi pravilo da je Ustav krovni akt jedne 
države, ne možemo tumačiti Poslovnik prije Ustava, ne možemo 
Poslovnik Skupštine stavljati prije Ustava.  
 Dakle, član 110, nekoliko puta pominjan ovdje, kaže u stavu 1: 
"Vladi prestaje mandat prestankom mandata Skupštine, podnošenjem 
ostavke, kad izgubi povjerenje i ako ne predloži budžet do 31.marta 
budžetske godine".  
 Stav 2 kaže: "Vlada kojoj je prestao mandat nastavlja rad do izbora 
vlade u novom sastavu". 
 Stav 3 kaže: "Vlada kojoj je prestao mandat ne može raspustiti 
Skupštinu". 
 Dakle, Ustav Crne Gore predviđa jedno jedino ograničenje za Vladu 
u tehničkom mandatu, a to je da ne može raspustiti Skupštinu. Ne postoji 
Ustavom Crne Gore termin tehnički mandat. E sad, situacija zaista jeste 
malo čudna. Vlada je izgubila povjerenje, činjenica je, ali hoćete li mi reći 
da ti ministri nisu ministri još uvijek, da predsjednik Vlade nije predsjednik 
Vlade, a ovdje usvajamo predloge zakona koje je predložila ta vlada. Da li 



su ti ministri čije se razrješenje ovdje predlaže, gospodin Konjević i 
gospodin Krivokapić, bili ministri onda kada su postavljali suprotno politici, 
odlukama, mandat u programu vlade, kršili su propise bez odobrenja i 
bez saglasnosti Vlade, preduzimali određene korake? Neću ulaziti u to da 
ne bih sada izazvala polemiku i oko toga, nije mi to namjera.  
 Dakle, postoji nešto što se zove program Vlade, postoji nešto što se 
zove politika Vlade i politika Crne Gore, spoljnja i unutrašnja. Svaki 
ministar u toj vladi je dužan to poštovati, onaj koji ne poštuje politiku 
Vlade treba da bude na  neki način sankcionisan.  
 Da li je vaša pravna logika, ako je moja  pogrešna, opet vam kažem, 
vaša je dužnost i obaveza, a vaših pet poslanika ovdje, četiri nas u stvari, 
vi ste peti, staje iza vas i ako se podnese krivična prijava protiv vas, neka 
se podnese i protiv nas četvoro, mi ne bježimo od toga. Mala digresija, 
sad sam počela da pričam nešto drugo, otišla sam u drugom pravcu, 
nema veze. Podnijećemo istu tu krivičnu prijavu protiv predsjednika 
lokalnog parlamenta koji je rekao, da ne improvizujem: "Spreman sam da 
prekršim Poslovnik i krivično odgovaram (...) i ako vaša opcija pobijedi, a 
ne ova moja, ja ću rado u zatvor da odem". Dakle, ako podnesete krivičnu 
prijavu protiv predsjednice Skupštine, slobodno, podnijeli ste krivičnu 
prijavu protiv nas.  
 Dalje, vaše je da spriječite ovu anarhiju. Na taj način, tom pravnom 
logikom koju prvi put u životu čujem, eto ja sam studirala u tom mrskom 
Beogradu, ponavljam, može svaki ministar u ovoj vladi, tzv. tehničkoj 
vladi kakav termin ne postoji u našem pravnom sistemu, da radi šta hoće. 
Sad zamislite da je gospodinu, neću navoditi druge ministre, Dadu 
Šćekiću palo na pamet da kaže Crna Goro izlazi iz NATO-a, šta bi se tad 
desilo, dali bi  tad bilo da je Dado Šćekić, po slobodi pominjem to ime, 
ministar u Vladi i on je nesmenjiv, njemu niko ne može ništa. Ova vlada 
iako je izgubila povjerenje, može da traje od sad mjesec dana, može da 
traje i godinu dana i treba li mi za to vrijeme da te ministre smatramo 
nedodirljivim? Ovdje pominjete kontrolnu funkciju Skupštine. Naravno, mi 
ćemo ovdje glasati, ko smatra da je ovo ispravno neka glasa, ko smatra 
da nije ne mora da glasa i na taj način abolira sebe od bilo kakve 
odgovornosti. To je naša lična odgovornost i naši lični stavovi, mi smo 
ovdje nezavisni u donošenju svojih odluka. Dakle, ako hoćemo pustiti 
ministre da rade šta hoće za ovo vrijeme, i ministre iz redova URA i 
ministre iz redova SNP-, da svako može da radi šta hoće, a da vi 
smatrate, kolege, da su oni nedodirljivi, onda defitivno super i ja 
podržavam pa će možda i SNP da ima neke svoje poteze koji vama neće 
odgovarati, pa ću da vas vidim.  



 Prema tome, koleginice i gospođo Đurović, predsjednice 
Parlamenta, opet vam ponavljam, zaštite Ustav Crne Gore, zakone Crne 
Gore, nemojte slušati ovakva tumačenja. Još jednom ponavljam, 
slobodno podnesite krivičnu prijavu. Evo ja sam spremna da idem lično 
da zastupam na sudu ove stavove koje sam rekla, koji nisu samo moji, 
nego brojni ugledni pravnici iz Crne Gore su se već ovim povodom 
oglasili. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 16:39:14) 
 
 Zahvaljujem poslanici Paunović. 
 Ime vam nije pomenuto, pa nećemo omogućiti to, oni su pominjali 
imena jedan drugome, pa je sa te strane dozvoljeno. 
 Sad će vaš kolega poslanik Andrija Popović pričati u proceduri. 
 Poslanik Popović. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (21.10.22 16:39:43) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, 
crnogorske dijaspore, 
 Vama se obraćam, predsjednice Skupštine, ponavljam ono što sam 
rekao na Ustavnom odboru 13. ovog mjeseca, vi morate ovu tačku 
dnevnog reda - Izbor četvoro sudija Ustavnog suda - da skinete sa 
dnevnog reda jer je to protivustavno i protivzakonito. Više puta sam 
upozoravao, ako mi danas izaberemo četvoro sudija Ustavnog suda  i 
imamo kompletan Ustavni sud sa sedmoro sudija, rušimo i Ustav i zakon. 
Da vam posebno ne govorim o tome da u članu 79 Ustava posebna 
manjinska prava garantuju srazmjernu zastupljenost u javnim službama 
manjinama, ali član 10 Zakona o Ustavnom sudu, da vam samo 
posljednja dva stava kažem: "Nadležno radno tijelo Skupštine predlog za 
izbor sudija utvrđuje kvalifikovanom većinom svih članova. Predlog za 
izbor sudija Ustavnog suda predlagač podnosi Skupštini. Prilikom 
predlaganja kandidata predlagači su dužni da vode računa o srazmjernoj 
zastupljenosti pripadnika manjinskih naroda i drugih manjinskih 
nacionalnih zajednica".  



 Dakle, imeprativna norma. Mi danas ako ovo uradimo, mi ćemo 
urušiti veliko bogatstvo Crne Gore, multivjerski, multietnički sklad, vi to ne 
smijete da radite.  
 Molim vas, na kolegijumu još jednom obratite pažnju što će se desiti 
ako mi danas izaberemo ova četiri kandidata, odnosno kandidatkinje za 
sudije Ustavnog suda.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 16:42:24) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Popoviću. 
 Svakako ovo što pominjete vezano za naše bogatstvo 
multikulturalnosti i multivjerskog sklada u Crnoj Gori i pripadnika manjina 
koji bi potencijalno trebali da budu kako se sugeriše Ustavom je nešto što 
je za pozdraviti, zaista. U svakom slučaju predlog je utvrđen od strane 
Ustavnog odbora, a kao neko ko je pripadnik još uvijek u crnogorskom 
parlamentu manje zastupljenog pola, ja ću biti vrlo zadovoljna i vrlo sretna 
sa tom činjenicom ukoliko mi danas izaberemo četvoro kandidata koji su 
kandidati za sudije Ustavnog suda, jer u tom slučaju će Ustavni sud u 
svom sastavu imati četiri žene sudije Ustavnog suda i biću posebno 
ponosna na tu činjenicu.  
 Nastavljamo dalje. 
 Sljedeći je poslanik Predrag Bulatović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (21.10.22 16:43:22) 
 
 Zahvaljujem, gospođo predsjednice. 

Sad iz punih usta da kažem, gospođo predsjednice, da ste jedanput 
izabrani od strane DPS-a, drugi put vas je DPS spasio, imate dupli 
mandat. Vi bar imate legitimitet da ste predsjednik Skupštine i imate 
najveći legitimitet od svih u ovom trenutku u državi. To je nesporno, jer 
ste dva put izabrani, na žalost DF vas nije glasao. Tražim od vas kao 
predsjednika Skupštine, ja pripadam najstarim poslanicima po stažu, ne i 
po godinama, i od vašeg tumačenja je meni veoma važno kako ću da 
glasam. Kako vi istumačite i kako vi kažete za dopunu dnevnog reda, ali i 
odgovornošću koju ćete da preuzmete, ja ću da glasam kako vi kažete. 
Da vam obrazložim oko toga, jer ja sam 41. očigledno, i svi smo mi 41.  
 Što se tiče Raška Konjevića i Ranka Krivokapića ako slijedimo duh 
30. avgusta oni nisu trebali da budu u Vladi. Njih je predložio Dritan 



Abazović i izglasala stara parlamentarna većina. Nemam nikakav 
problem ni sa Ustavom ni sa Poslovnikom ako vi kažete to treba da uđe u 
dnevni red da glasam za njihovo razrešenje, ali sam veoma zabrinut da li 
je to u skladu sa Ustavom, jer ovo nije jedino pitanje. Gospođo 
predsjednice, sa punim legitimitetom želim da vam kažem sledeće. Priča 
o politici Vlade i o programu Vlade - koja politika, koji program, ta politika i 
taj program su pali u ovom parlamentu. Oni nemaju većinu. Priča o tome 
da neko treba da bude, neko ne treba da bude zbog politike Vlade, ne 
stoji. Zašto ću da podržim vaš predlog? Evo, bez jedino ako mi Slaven 
kaže posle sjednice kluba da se ponašam drugačije, jer Raško i Ranko ne 
treba da budu u Vladi. Ove velike priče, poštovani građani, bi možda 
imale smisla da je ovo izolovan slučaj. Ovo ne bi bilo na dnevnom redu 
da ovaj čovjek ovdje koji ima podršku parlamentarne većine je dobio 
mandat, pa makar i 31. i 33. dan, jer Ustav podrazumijeva da nakon pada 
jedne vlade se izabere nova ili se ide na izbore. Ovo je sve posledica 
nedavanja mandata od strane Mila Đukanovića. 

Ja samo želim da vam kažem sledeće. Juče je bila čitava priča u 
Skupštini opštine Podgorica oko trećeg mandata gradonačelnika. Da li je 
Ustavni sud, gospodo, označio zakon koji je ovdje usvojen bez glasova 
Demokratskog fronta o odlaganju izbora da je neustavan? Jeste. Jesmo li 
vam rekli da je neustavno, smijali ste nam se. Idemo dalje. Izabrali ste 
Vladu, a da nije zakazana od strane ni potpredsjednika niti predsjednika 
Skupštine sa 46 potpisa. Na kraju da ponovim ovo oko mandatara. Zato 
ja želim da dam svoj politički glas, a što se pravnog tiče oslanjam se na 
ono što predsjednik Skupštine kaže. Zašto? Radio sam na nečemu što se 
zove inicijativa da li je predsjednik države povrijedio Ustav i stavili smo 
zarez i napisali "odnosno postupak za razrešenje". Pozvali se na 
Poslovnik, jer ima poglavlje Razrešenje. Svako zna da je prvi korak 
rasprava ovdje, drugi korak itd. nebitno, mada bismo mogli da vodimo 
diskusiju o tome ako nema Ustavnog suda pa hoće neko da uvede zemlju  
u katastrofu, da li mi imamo pravo da preuzmemo ingerencije nekih 
drugih. Ja mislim da imamo, to ako imamo većinu, ako nemamo većinu 
idemo na izbore. Vi ste, gospođo predsjednice, potpisali tu inicijativu, vi 
ste vratili to nama kao neurednu inicijativu. Dakle, vi ste vršili svoju 
funkciju. Mi nijesmo reagovali na to što ne znači da nećemo. Vi ste 
tumačili to, mi smo vratili nazad i stalo je, to je mrtvo za sad. Kada je 
Đukanović dao neuredni akt o skraćenju mandata, vi ste i to vratili. Dakle, 
kada je bio konkurs, gospodine Koprivica, vezano za razrešenje konkursa 
za vrhovnog državnog tužioca ovdje smo vodili jednu dramatičnu 
raspravu i predsjednica je tražila stav plenuma za to.  



Mene samo interesuje jedna stvar. Imajući u vidu sva ova neustavna 
ponašanja nekih poslaničkih klubova koji su radili neustavne radnje i sada 
se brinu o ovoj ustavnosti i činjenicu da je ovo sve zbog toga što nije 
dodijeljen mandat Miodragu Lekiću ili što uopšte nije dodijeljen mandat, 
mogao je da ignoriše pa da ga da i nekome drugome, ali bi tekli rokovi 
mladi gospodine, za izbor nove Vlade. Da je ignorisan zahtjev za 
Miodraga Lekića i da je predložen neko drugi, taj neki drugi ne bi sastavio 
Vladu ili bi vratio to nazad. Šta bi se desilo? U 90 dana mi bismo imali 
izbore. Koliko je prošlo vremena i mi sada govorimo o smjeni Ranka i 
Raška? Naravno, što se mene tiče i DF-a ta politika je doživjela poraz, 
njihova, mada mogu za Ranka da kažem i neke pozitivne stvari dok je bio 
predsjednik Skupštine, makar što se dijaloga i drugih stvari tiče, ali 
ideološki ništa kvalitetno ne mogu da kažem, kao ni on za mene, ali se 
razumijemo ako je neophodan dijalog. Nemam nikakav problem da 
glasam danas ako vi kažete da to treba da uđe na dnevni red, a vi kažete 
time što ćete predložiti da uđe na dnevni red. Ako vi to kažete, onako 
kako ste vratili našu inicijativu, onako kako ste uradili druge stvari, 
nemam nikakav problem, jedva čekam da dođe do toga da izglasam da 
oni više nijesu ministri, ali jedva čekam da usvojimo Zakon o predsjedniku 
i tu ćemo da se vidimo ko je iskren, ko nije iskren. Inače, kolegama koji su 
ovdje govorili, ekskluzivno, DNP i DF ima uvijek istraživanja, ovog puta 
izgubili ste u Podgorici ubjedljivo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 16:50:38) 
 
 Imam i ja pravo da odgovorim poslaniku Bulatoviću. Mislim da je 
upućeno meni prvenstveno. 
 Poslanik Bulatović kao poslanik sa možda najdužim poslaničkim 
stažom u Skupštini Crne Gore, ako poslanik Bulatović i ostale kolege 
imaju želju da čuju onda slušajte. 
 Poslaniče Bulatoviću, kao poslanik sa najdužim stažom, mislim da 
ste sa najdužim stažom u trenutno postojećem sazivu, vjerujem da 
apsolutno znate da vam ja neću sugerisati kako ćete se izjašnjavati, tu 
ćete odluku donijeti sami kao i svako od poslanika u ovom parlamentu 
kome to predstavlja ustavno i neprikosnoveno pravo izjašnjavanja i 
odlučivanja oko akata koji su na dnevnom redu. Takođe ćete se i na taj 
način odlučivati da li ćete nešto uvrstiti u dnevni red ili nećete. Ja sam 
cijenila Ustav Crne Gore koji jasno kaže članom 105, mogu ga čitati i 
cijeloga da ne bi bilo da se bilo koji stav preskače. Član 105 kaže: "Vlada 
i član Vlade mogu podnijeti ostavku. Ostavka predsjednika Vlade smatra 



se ostavkom Vlade". Stav 3 kaže: "Predsjednik Vlade može predložiti 
Skupštini da razriješi člana Vlade". Član 110 kaže: "Vladi prestaje mandat 
prestankom mandata Skupštine, podnošenjem ostavke kad izgubi 
povjerenje i ako ne predloži budžet do 31.marta budžetske godine". Stav 
2: "Vlada kojoj je prestao mandat nastavlja rad do izbora Vlade u novom 
sastavu". Stav 3 kaže: "Vlada kojoj je prestao mandat ne može raspustiti 
Skupštinu" i definisano je kao ograničenje jasno šta Vlada kojoj je prestao 
mandat ne može da uradi. Vlada kojoj je prestao mandat kao jedna od 
bitnih stvari koja se pominje kao osnov za njen uslovno rečeno prestanak 
mandata jeste ukoliko ne predloži budžet do 31.marta, a Vladi kojoj je 
prestao mandat apsolutno nema ograničenja da predloži i budžet za 
narednu godinu, odnosno za tekuću godinu. S tim u vezi smatrala sam 
poptuno ustavnim predlog predsjednika Vlade da pokrene pitanje 
razrešenja dva člana njegove vlade, a vi ćete se kao poslanici s tim u vezi 
izjašnjavati glasanjem i odrediti se i politički i pravno i kako god želite, 
ustavno, na vama je da se odlučite kako ćete glasati. 
 Poslanik Bulatović naravno ima pravo na komentar. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (21.10.22 16:54:00) 
 
 Zahvaljujem, gospođo predsjednice, sa legitimitetom koji sam rekao 
sada i to iskreno mislim, jer ste vi dobili povjerenje nedavno. Zahvaljujem. 
Mislim da rasprava koju smo nas dvoje vodili sada je vrlo konstruktivna i 
vrlo važna. 

Ja od februara vodim zajedno sa kolegama iz DF-a veliku političku 
borbu protiv ustavnog nasilja koje se u Crnoj Gori dešava. Ovdje sam 
govoreći o jednoj tački dnevnog reda rekao da je Crna Gora dotakla dno i 
mi se nalazimo na dnu ustavnosti i zakonitosti. Moj politički stav je da 
Ranko Krivokapić i Raško Konjević nijesu ni trebali da budu u Vladi. Moj 
politički stav jeste da ako predsjednica Skupštine, koja jedina ovdje ima 
prava za ovaj akt da ga nama stavi na ponudu, vi ste, gospođo 
predsjednice, nama oduzeli pravo da teče postupak za razrešenje Mila 
Đukanovića. Povukli ste iz procedure taj akt. Poštovani građani, ne 
možete da vidite kako Draginja simpatično gestikulira, ali je promašila 
temu, ja ne govorim o mandatu, ja govorim o inicijativi da se razriješi Milo 
Đukanović. Ali dobro, razumijem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 16:56:07) 
 



 Zahvaljujem. 
 Da ne biste vi polemisali sa poslanicom Vuksanović Stanković, a mi 
svi ostali čekamo dalje na red, možemo li da završimo poslaniče 
Bulatoviću? 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (21.10.22 16:56:19) 
 
 Možemo da završimo, samo da vam kažem. 
 Draginja Vuksanović, poštovani građani, govori da nijesmo dobili 
potpise URA, 41 potpis je bio za smjenu Mila Đukanovića. Gospođa 
Đurović je vratila nama inicijativu koju je ona potpisala kao neurednu. 
Ovdje nijedan odbor nema potrebe da se izjašnjava, u vašim je rukama i 
vi odlučujete hoće li ovo da dođe na dnevni red. Kada vi stavite to da mi 
glasamo, ako ćete vi to da stavite, ja ću da glasam zahvaljujući vašem 
uvjerenju. Da vam kažem nešto. Nećete vjerovati, mogu da budu i neki 
profesori prava, to što ste vi meni iščitali veoma dobro znam, znam i više 
od toga i znam veoma dobro šta znači ova materija koja je danas 
predložena, ali znam šta i politički znači. Znači zbog izbora i svega 
drugog, znam šta znači poslije izbora, šta može neko da zloupotrebljava i 
mnogo je dobro, hvala velikome gospodu bogu, što je stavio u Ustav da 
Vlada ne može raspustiti Skupštinu koja je izglasala nepovjerenje, bili bi 
raspušteni odmah ili onoga trenutka kad Dritan Abazović odluči da mu 
odgovara.  
 Dakle, pred čitavom Crnom Gorom da kažem, ja ću politički glasati 
ako dođemo do toga za smjenu ova dva ministra, ali ću za dnevni red da 
glasam na osnovu vaše procjene, jer je to u vašoj nadležnosti, ne u mojoj. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 16:57:50) 
 
 Poslaniče Bulatoviću, uvijek ste kreativni, a naravno i neko sa 
velikim iskustvom kao što je vaše onda ste naravno i potpuno sugestivni 
prema javnosti crnogorskoj.  
 Ovaj predlog je došao kao predlog predsjednika Vlade koji obavlja 
posao predsjednika Vlade sve do izbora Vlade u novom sastavu, tako da 
je kao takav u skladu sa Ustavom predložen Skupštini da se izjasni o 
Predlogu dnevnog reda kao dopune, a vi ćete glasati kako god budete 
željeli. Što se tiče mene potpuno vam je slobodno, niti ću vam sugerisati 
ovako i onako. Svako ima svoju odgovornost kako će se izjasniti o 



predloženom dnevnom redu i o predloženoj dopuni dnevnog reda i 
eventualno posle o tačkama.  
 Mogo više bih voljela kada biste se danas fokusirali na ono što je 
prva i osnovna stvar današnje sjednice, a to je izbor sudija Ustavnog 
suda. Kada dođemo u situaciju da izaberemo sudije Ustavnog suda, doći 
ćemo u situaciju da preispitujemo da li su određeni akti, da li su određene 
odluke, rješenja, razrješenja i postavljenja i sve slično što donosi 
Skupština, svakako i pritužbe građana, podnesci i sve dalje, da ne 
zalazimo u taj dio, ali ćemo doći onda u situaciju da imamo Ustavni sud 
koji može da donese odluku, koji je meritoran da utvrdi da li je ovo naše 
današnje glasanje, neglasanje o eventualnom utvrđivanju dnevnog reda i 
eventualno razrešenje ministara u skladu sa Ustavom ili nije. Ja vas sve 
pozivam da mi izaberemo danas Ustavni sud, pa neka Ustavni sud 
donese odluku o tome. 
 Poslanik Adnan Striković je po redosledu.  
 Izvolite, poslaniče Strikoviću. 
 
 
 ADNAN STRIKOVIĆ (21.10.22 17:00:09) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Da objasnim kolegama. Jesam po redosljedu, jer se nisam javio 
elektronski nego rukom (tamo je i upisano). Sigurni budite da ja kod ove 
predsjednice Skupštine nemam nikakvu protekciju. To sigurni budite, ja 
od tih nijesam.  
 Da krenem sa nečim što bi trebala da bude replika na izlaganje 
kolege Bulatovića, mada je njegovo obraćanje vama bilo vrlo indikativno. 
Ja bih se na vašem mjestu zapitao zašto kolega Bulatović želi da se 
sakrije iza vas. Zašto sam ne iznese svoj stav - da li je ovo što danas 
planirate da uradite u skladu sa Ustavom i u skladu sa Poslovnikom ove 
Skupštine. Ja bih se zapitao na vašem mjestu, a vi vidite šta ćete.  
 Kolega Bulatoviću, meni je vrlo jasno zašto je Vama i svima koji 
pripadaju Vašem poslaničkom klubu problem Ranko Krivokapić, Raško 
Konjević, odnosno njihovo prisustvo u Vladi Crne Gore. Zato što je sve 
ono što oni rade u toj Vladi i što su radili u suprotnosti sa svim što su vaši 
programski ciljevi, a to je čuvanje svih tekovina civilizacijskih koje su ova 
država i ovo društvo stekli: čuvanje suvereniteta, integriteta ove države, 
njegovanje dobrih međuljudskih, međunacionalnih odnosa u ovoj državi. 
Vanjska politika za koju je Evropska komisija rekla da je jedna od vrlo 
rijetkih stvari koju je dobro uradila ova 42. Vlada biva "nagrađena" od tzv. 
premijera ove Vlade što će se tražiti, totalno bespravno i besmisleno, 



razrješenje ministra koji je dobio pozitivne ocjene Evropske komisije i 
ministra koji je već razriješen zajedno sa tim premijerom. Znam ja da ni 
moja diskusija ni bilo čija ovdje neće vas dozvati da uradite nešto što je 
zdravorazumski, jer ste vi odavno riješili da uradite nešto što je protiv bilo 
kojeg akta ove države, Poslovnika, zakona, Ustava, ali ste vi to prosto 
riješili. I to vam nije prvi put. Vaš cilj je, i to se sada danas na ovoj sjednici 
potvrđuje, da urušite sve u ovoj državi. Kada neko urušava Ustav države, 
to je najteže moguće krivično djelo koje postoji u jednoj državi. Ovo je 
klasično urušavanje Ustava države Crne Gore.  
        Da postavim par pitanja predsjednici Skupštine. Predsjednice 
Skupštine, da li u članu 176 Poslovnika ove Skupštine piše da Prijedlog 
za promjene u sastavu Vlade u trajanju mandata Vlade, spočitavam i 
podvucite u trajanju mandata Vlade, predsjednik Vlade dostavlja 
Skupštini u pisanoj formi? Da li to piše u ovom Poslovniku? Piše. 
 Da li se u članu 110 Ustava Crne Gore nabrajaju načini na koji Vladi 
prestaje mandat? Vladi prestaje mandat, između ostalog, kad izgubi 
povjerenje. Vladi je prestao mandat, a Vlada samo u toku trajanja 
mandata može da traži nešto od ove Skupšinte u smislu razrješenja 
ministara. Vi ćete sad, tumačeći ta dva člana, član 176 Poslovnika ove 
Skupštine i član 110 Ustava Crne Gore, ipak da kažete da je ova Vlada u 
trajanju mandata tražila da se razriješe neki ministri - iako je to protiv 
onoga što kaže Poslovnik ove Skupštine (u vezi sa članom 110 Ustava 
ove države). Znam ja da to vama neće pomoći da donesete nešto što bi 
bilo jedino ispravno, jedino normalno u ovom parlamentu. Kaže - ne 
postoji tehnički mandat. Pa zašto je onda Dritan Abazović 19. avgusta bio 
onoliko nervozan ovdje? Šta je on izgubio? Šta se desilo sa tom Vladom 
ako je izgubila povjerenje? Po vama ništa. Sve normalno, isto ostaje. 
Neće biti. Jer pored toga što neke stvari treba da budu definisane 
Ustavom i zakonima, postoji nešto što se zove zdrav razum na koji se 
opet pozivam i postoji nešto što se zove moralna norma. Na kraju 
krajeva, ako hoćete, i Ustav Crne Gore je toj Vladi oduzeo određene 
nadležnosti. Pa kaže - ta i takva Vlada ne može da raspusti Skupštinu. 
Najvažnija funkcija jedne Vlade, da ne može da raspusti Skupštinu, 
oduzeta je. Pa zar mislite da Ustav ove države treba da nabraja sve šta je 
oduzeto nekome, ono što se podrazumijeva. Znate li koliko ima stranica 
američka Deklaracija o nezavisnosti? Zar mislite da treba Ustav Crne 
Gore da bude "Ana Karenjina" ili "Tihi Don", pa da na nekoliko hiljada 
stranica iščitavamo sve mogućnosti zakonske koje će se ovdje dogoditi? 
Ne, ne treba. Treba znati da tumačite pravnu normu kao neko ko je 
univerzitetksi profesor, a ne vječiti studenti dođu i tumače pravne norme i 
sučeljavaju ih sa doktorom pravnih nauka. Neće biti da je to jednako i 



neće biti da ja ili vi to radimo. Znači, ovo nije više pitanje ni prava, niti bilo 
čega, ovo je prosto pitanje zdravoga razuma - da li ćemo priznati ono što 
piše u članu 110 Ustava, da ova Vlada nema mandat, a jasno vam 
Poslovnik kaže da nema mandat da razriješi ministre, da li ćemo to 
prihvatiti ili nećemo. Znam da ovo treba da posluži kao politički marketing 
pred ove lokalne izbore, to je neđe i logično. Ako neko misli da može i 
Ustav ove države da tako lako pogazi i da to bude mrtvo slovo na papiru, 
samo da bi par dana pred lokalne izbore pomislio da može da ugrabi 
neke političke poene, u redu, ja bih to prihvatio. Ali, vjerujte mi, Ranku i 
Rašku se ne ostaje u ovoj Vladi. Odavno je ova Vlada takva đe Ranko i 
Raško ne vide sebe u toj Vladi, ali njih Ustav ove države obavezuje da 
budu ministri do izbora nove Vlade. U tome je problem. Ustav ove države 
obavezuje njih da budu ministri do izbora novih ministara. To koliko je 
Rašku i Ranku drago da budu u ovoj Vladi vidite na sjednicama Vlade. Ni 
jedan normalan čovjek ne bi želio da sjedi u toj Vladi kako se ponašaju. 
Nažalost, mi smo ovdje u Skupštini Crne Gore počeli slično da se 
ponašamo. Ne interesuju nas zakoni, ne interesuje nas Ustav ove države, 
ne interesuje nas Poslovnik, radimo šta kome padne na pamet. Znači, ad 
hok se formiraju većine, od tačke dnevnog reda do tačke dnevnog reda. 
Da li je to normalno? Postoji li ovdje za nas nešto što je Poslovnik po 
kome moramo da radimo ili ne postoji. To je ključno pitanje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:07:02) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Strikoviću. 
 Nastavljamo dalje, poslanik Bulatović je imao potrebu da reaguje. 
Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (21.10.22 17:07:09) 
 
 Zahvaljujem, gospođo predsjednice. 
 Imao sam, prije svega, potrebu da regujem, jer je vjerovatno u žaru 
borbe gospodin Striković govorio o nerazumu, dozivao nas pameti, 
zdravom razumu. Ja bih Vas, doktore, zamolio da kad govorite ipak tu 
budete malo osjetljiviji. Ako ste doktor za mozak, ja pristajem da me 
pregledate. Gospodine ... /Upadice/ 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:08:02) 



 
 Danas smo svi pod velikim tenzijama. Procedura podrazumijeva 
izlaganje poslanika u trajanju od jednog minuta. S obzirom na to da svi 
imate potrebu danas da reagujete više, ja sam vrlo tolerantna da se svi 
lijepo ispričate.  
            Samo trenutak, poslaniče Bulatoviću, da se čujemo međusobno, 
pa ćete imati priliku da nastavite.  
 Evo sada poslanik Bulatović da nastavi. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (21.10.22 17:08:25) 
 
 Drugarska molba od starijeg kolege, ne upotrebljavajte te riječi 
lagano. Razgovarati sa gospodinom Krivokapićem, gdje sam ja ovdje 
veoma birao riječi, rekao sam da je on imao dobrih stvari u svom 
političkom djelovanju. Kao predstavnik SDP-a, 1999.cgodine, kad je 
trebalo da bude razum, on je imao, kao što sam imao i ja i mnogi drugi 
ljudi, neki nijesu iz vaše stranke imali. Razum se pokazuje u teškim 
situacijama kada ste na ivici građanskog rata, a sada možemo da radimo, 
gospodine Strikoviću, neprincipijelnim stvarima još gore od toga. Ne 
krijem se ja ni iza koga, posebno ne od nje. Ja se ne krijem, a Vi morate 
da razumijete šta sam ja pričao. Izvinite molim Vas. /Upadica/ Neću da ja 
to kažem.  
           Dok sam vama govorio da treba nju smijeniti, vi ste za nju prije 15 
dana glasali da ostane. Kad sam vam govorio da ne odlažete izbore jer 
su neustavni, glasali ste i smijali ste se. Kad smo vam rekli da se mora 
predložiti mandatar, vi ste se smijali, očekujete izbore. Sada hoćete 
izbore. Hoćete izbore, a kada smo mi u februaru rekli: dajte izbore - vi ste 
otišli u Vladu. E, ja imam svoj stav i veoma dobro ga znam. Ja sam borac 
za ustavnost i zakonitost u Crnoj Gori, ali čak i da prekršimo neke norme 
kad je ovo u pitanju, to je mala maca za ono što ste vi uradili. Mala maca. 
Ovo je takva stvar koja pripada isključivo gospođi Đurović. Gospodine 
Strikoviću, ona odlučuje hoće li staviti na izjašnjavanje.  
          Gospodine Strikoviću, gospođa Đurović se vratila nama akt o 
razrješenju Mila Đukanovića koji je ona potpisala. Mi se nijesmo bunili. 
Vratila je i Milu Đukanoviću akt. Tražila je razrješenje konkursa vrhovnog 
državnog tužioca. Ovo je pitanje koje, a ono može da se riješi prosto, ako 
je baš tako teško Ranku i Rašku  -oni neka napišu ostavku ovog trenutka 
i kažu zdravo, doviđenja. Nije im teško. Ovdje se vodi borba i sa vaše 
strane. Ovdje se vodi geostrateška borba, nego vi ne znate sve šta 
zastupa Ranko Krivokapić u ideološkom međunarodnom i drugom smislu. 



Tu se on i ja ne slažemo. On razumije neke stvari vezano za demokratiju. 
Da vam kažem. Ja sam i dalje uporan i glasaću onako kako predsjednica 
nakon Kolegijuma predloži. Ako dođe na dnevni red smjena Ranka i 
Raška, sa posebnim zadovoljstvom, jer je to zakonito došlo isto kao i vaš 
Zakon o odlaganju lokalnih izbora. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:11:32) 
 
 Poslaniče Bulatoviću, glasaćete Vi kako god Vi budete željeli, ja 
Vam sigurno neću reći kako ćete Vi glasati. Uvijek je ono - korijeni se 
najteže i nose i trpe. Ponosna sam što sam na mjestu predsjednice 
Skupštine Crne Gore i što sam tu opstala i pored vaše inicijative. Vrata su 
otvorena, može se desiti i vrlo široka inicijativa u tom pravcu. Svemu sam 
naredna i sa velikim zadovoljstvom. 
 Poslaniče Strikoviću, izvolite. 
 
 
 ADNAN STRIKOVIĆ (21.10.22 17:12:11) 
 
 Hvala Vam. 
 Samo ću još dvije stvari da kažem kolegama koji prozivaju za 
proceduru. Odavno je svaka procedura u ovom Parlamentu prekršena. Mi 
danas radimo haotično, ne zna se ni ko se ni kako ni zbog čega javlja za 
riječ. Evo ja ne znam, pravo da vam kažem, ni po kojem osnovu sam ja 
sada dobio riječ, ali hvala Vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:12:33) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Strikoviću. Pošto ste rekli da ne znate zašto 
se javljate za riječ, onda Vam i oduzimam riječ.  
 Nastavljamo dalje. Poslanica Aleksandra Vuković. /Upadice/ 
 Poslanica Aleksandra Vuković može da govori ako želi. Ne. 
 Kolege, smanjite nervozu. Poslaniče Strikoviću, javili ste se za riječ 
kao reakcija na ono što je poslanik Bulatović rekao. Ako Vi imate potrebu 
da izvrgujete ruglu način na koji ste dobili riječ, a koji ste imali pravo, na 
način kako to govorite - onda ne znam da li zaslužujete da dobijete riječ.  
 Pošto sam ja uvijek bila tolerantna, pored toga što Vi ne znate zašto 
ste se javili uopšte da pričate, možda ćete se u međuvremenu sjetiti zašto 
ste se javili, pa Vam dajem riječ. 



 
 
 ADNAN STRIKOVIĆ (21.10.22 17:14:19) 
 
 Hvala Vam. 
 Nemojte da se vrijeđate, jer da ste vodili Skupštinu od početka ove 
sjednice kako treba, ja to ne bih rekao, ali dajete istim poslanicima po 
nekoliko puta riječ. Ja ne mogu da dokučim po kojem je to osnovu, pa 
sam zbog toga to komentarisao.  
 Evo da kažem ovo što je, po meni, odlično rekao kolega Bulatović - 
ja se sa svim slažem. Čovjek vam je jasno rekao da on misli da je ovdje 
vrlo problematično sa stanovišta Ustava i Poslovnika sve ovo što ćete da 
uradite, želi da se sakrije iza vašega prijedloga. Na kraju vam dodaje da 
bi ste razmišljajući još jedan element ubacili u jednačinu, a to je da čak i 
ako prekršimo neke stvari neće to biti strašno. Znači, aludira vam da tu 
postoje stvari koje ćete prekršiti. Vi nastavite samo dalje da tako radite. 
 Što se tiče ministara, rekao sam Vam kolika je želja da budu u ovoj 
Vladi. Njih Ustav ove države obavezuje da budu ministri do izbora novih. 
Vi razmislite da ja postavim još jednu logičku dilemu, evo pričamo o logici, 
držimo časove čitav dan - ako neko bude razriješen od ministara, čuli 
smo i tehničkog premijera da će da postavi nekog da vrši tu funkciju, je li 
tako? I taj neko je izgubio povjerenje ovoga Parlamenta, a vi ćete sad da 
mu natovarite na leđa još jedan resor. Vrlo značajno. Zamislite vi sad, 
čovjeku koji je izgubio povjerenje da radi svoj posao vi dodajete dupli 
posao. Čašćavate ga da vodi još duplo više resora. Koliko je to logično i 
koliko je to zdravorazumski. Zato se ja pozivam na zdravi razum, ne Vaš i 
nemojte da pravimo insinuacije. /Prekid/ Eto toliko. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:16:00) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poslanica Aleksandra Vuković. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (21.10.22 17:16:23) 
 
 Ustupam sugrađaninu.  
 Uvažena predsjednice... 
 
 



 DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:16:27) 
 
 Ako hoćete da ustupite, možete. Vi se djelimično javljate putem 
sistema, djelimično dižući ruke. Pokušavam da uhvatim i mi ovdje 
zapisujemo i vodimo evidenciju. Ako želite da ustupite, nikakav problem. 
Poslanik Janko Milatović može dobiti, a posle toga Vi.  
 Izvolite, poslaniče Milatoviću.  
            Poslanica Aleksandra Vuković Vam je ustupila redosled. 
 
 
 JANKO MILATOVIĆ (21.10.22 17:16:52) 
 
 Stvarno se Vama izvinjavam, ali već sat i po čekam na svoj red, pa 
stvarno sam pomalo izgubio strpljenje. Izvinjavam se Vama, možda sam 
trebao da Vam pustim prednost. 
 Gospođo Đurović, Vi znate na prvoj sjednici na kojoj sam bio 
poslanik da sam Vas oslovio sa gospođo predsjednice (kad su mnogi 
govorili da ste takozvana predsjednica). Sad ste drugi put potvrdili svoj 
mandat i imate puni legitimitet da oldučujete o svemu kao neko ko ima 
puni legitimitet.  
            Danas je na dnevnom redu ove Skupštine izbor članova Ustavnog 
suda. Kome taj Ustavni sud treba? Treba građanima Crne Gore. Ne treba 
ni Lajčaku, ni Bilčiku, ni Toninu Piculi, ni Eskobaru. Treba nama i treba da 
ga izaberemo da bi ova država funkcionisala. To je pod broj jedan. Pod 
broj dva, najviše sam se javio zbog reagovanja na izlaganje gospođe 
Vuksanović - Stanković.  
           PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ: 
           Poslaniče Milatoviću, ovo nisu reakcije na izlaganja, već 
proceduralne reakcije. 
 
 
           JANKO MILATOVIĆ: 
           Svakoga ste pustili samo nećete mene. Ja vam kažem, ne 
dozvoljam nikom... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:18:16) 
 
 Pošto je ovdje vrlo velika trka oko toga, ja vama ne zabranjujem da 
pričate, ali ja Vas upozoravam, poslaniče Milatoviću, da ne reagujete na 
izlaganje drugih poslanika jer ovo nisu replike. 



 
 

 JANKO MILATOVIĆ (21.10.22 17:18:42) 
 
 Slušajte, ne dozvoljavam nikome u ovoj državi... (govor bez 
mikrofona) 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:19:20) 
 
 Poslaniče Milatoviću, trebali ste se javiti ako ste željeli u tom 
trenutku, ali se javio kolega iz vašeg kluba koji je reagovao, stigao je da 
reaguje prije od mene. Izvolite, to je prava proceduralna reakcija, reagujte 
na mene, a ne na poslanicu. 
 
 
 JANKO MILATOVIĆ (21.10.22 17:19:50) 
 
 Nijeste reagovali kada je gospođa poslanica rekla da je ovaj desni 
dio sale kleronacionalistička horda. Ne dozvoljavam nikome, od onih iz 
podzemlja do prefinjenih dama, da mi kažu da sam horda. Ja sam vjernik 
Srpske pravoslavne crkve, kao što su to i svi moji glasači. Ako neko se 
osjeća dijelom horde onda to može da zadrži za sebe, za mene ne može. 
Ako ćemo da idemo dublje, oko ove dvojice ministara, oni su članovi 
Socijalističke internacionale, a baštine nacionalsocijalizam, mržnju prema 
Srbima i da je Socijalističke inaternacionale oni bih ih upozorili. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:20:45) 
 
 Poslaniče Milatoviću, i vi takođe imate u svom izlaganju elemenata 
na koje će poslanica Vuksanović Stanković sigurno reagovati. Što se tiče 
vaše reakcije prema meni zašto nisam reagovala, tačno je, nisam 
reagovala i grešna sam, ali mislim da mi je to jedini grijeh danas.  
 Poslanica Vuksanović Stanković. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (21.10.22 17:21:11) 
 
 Prvo, dozvolu od vas tražiti neću za ono što ću da govorim, to budite 
sigurni. Ako mislite da me zaplašite tim povišenim tonom, nećete ni vi ni 
bilo ko u ovoj državi, to je pod jedan. Pod dva, da vam kažem šta sam 



mislila pod tim izrazom kleronacionalističke horde. Kleronacionalističke 
horde su svi u ovoj državi koji mašu zastavama tuđe države i sjede na 
crnogorskoj... Je li vam jasno? Ako pripadate njima, osjećate se 
prozvanim, ako ne pripadate onda nemate potrebe da se javljate za 
diskusiju. Svi koji mašu zastavama tuđe države, bilo koje tuđe države 
mimo crnogorske su kleronacionalističke horde. Ne govorim ja o 
svadbama i tim stvarima, kad su svadbe i svečanosti to je jedno, ali kada 
se izborne pobjede slave zastavama tuđe države i kada razne, da ne 
kažem ko sjedi na crnogorsku himnu, to su kleronacionalističke horde i 
tim hordama biće kraj u ovoj državi to budite sigurni. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:22:26) 
 
 Poslanice Vuksanović Stanković, ja vas upozoravam, rekla sam vam 
da ću vam dopustiti da završite, ali reagujem ovdje pošto je ipak prešlo 
mjeru. Od sada ćemo se držati proceduralne reakcije jedan minut, da više 
ovo prekidamo. Izvolite, poslanice Vuksanović Stanković, još 20 sekundi. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (21.10.22 17:23:06) 
 
 Samo da završim poštu su nas ovdje napali da mrzimo Srbe. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:23:12) 
 
 Poslanice Vuksanović - Stanković, imate 20 sekundi da završite. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (21.10.22 17:23:16) 
 
 Ja ne mogu da završim dok ne počnem, a da bih počela moram da 
imam dozvolu od kolega.  
 Ja ne mogu da vjerujem da je kolega Milačić ovdje među nama. 
Kolega, jeste li vi tu? Ja ne mogu da vjerujem šta vi... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:23:26) 
 



 Poslanice Vuksanović Stanković, prozivate druge kolege bez 
potrebe. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (21.10.22 17:23:36) 
 
 Ja sam mislila da ste otišli u Rusiju, da ste se regrutovali 
dobrovoljački da branite vašu majku Rusiju. Ja ne mogu da vjerujem da 
vas vidim ovdje. Mislila sam da ste vi već u Rusiji. Vi ste trebali da ste u 
Rusiji, šta tražite u Crnoj Gori?  
 Kolega Milatović je optužio ovu partiju da mrzi Srbe. Moja majka je 
Srpkinja, hoćete da kažete da ja mrzim Srbe? Sa kim se vi to sprdate? Vi 
meni ne možete da nađete ništa da sam ukrala i da sam korumpirana. Ja 
jedina na Univerzitetu Crne Gore nisam stan uzela koji mi je pripadao. Pa 
ne možete ništa. Znate šta, kolega Milatoviću, meni su za razliku od vas, 
đedovi, babe, svi Srbi, prađedovi, po majčinoj strani. Ja ne mrzim Srbe i 
srpski narod, ja samo želim svoju državu da odbranim, ovu državu od 
onih koji hoće da je zgaze. Nećete je vi ponijet, ali hoćete da je bacite na 
koljena zato što hoćete da je destabilizujete, a nećete je bacati na 
koljena. Crnu Goru nikad niko nije bacio na koljena, pa nećete ni vi ni 
Aleksandar Vučić. Milatoviću, pozdravite mi Putina. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:24:39) 
 
 Zahvaljujem poslanici Vuksanović Stanković. Neće niko baciti na 
koljena, hvala na podučavanju.  
 Poslanik Aleksa Bečić. 
 Izvinjavam se poslaniku Bečiću, ja sam potpuno zaboravila da je 
poslanica Aleksandra Vuković ustupila mjesto poslaniku Milatoviću. Moja 
greška sa te strane.  
 Poslanice, izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (21.10.22 17:25:10) 
 
 Zahvaljujem, uvažena predsjednice Skupštine. 
 Naravno, na to mjesto izabrana ili opstala zahvaljujući i poslanicama 
i poslanicima Demokratske partije socijalista, istaći ću poslanicama, zbog 
toga što smo stvarno mislili da čuvanjem i vaše funkcije dajemo doprinos 
funkcionisanju onoga što je urušavanje sto puta pomenutih "staklenih 



plafona" koje nijesmo uspjele da srušimo u svojoj borbi da se kao žene 
izborimo za ono što nam pripada. Zato sam i bila zaista velika 
podržavateljka toga da vi ostanete na toj svojoj poziciji, ali samo iz jednog 
jedinog razloga, gospođo Đurović. Mi imamo svoje svetinje i Ustav Crne 
Gore je naša svetinja. Smatrala sam i smatrali smo da ste vi jedna od 
rijetkih osoba na onoj drugoj strani u odnosu na nas koja će dosljedno, 
bez obzira na sve partijske pritiske, poštovati Ustav i Poslovnik koji ste 
kao predsjednica Skupštine dužni da sprovodite. Ukoliko biste danas 
uradili ono na šta vas upozorava jedan od najstarijih poslanika u Skupštini 
Crne Gore, koji se vrlo precizno ogradio od onoga što ćete vi uraditi, ako 
vi stavite na dnevni red ovaj protivustavni neustavnog premijera zahtjev, 
odnosno njegove neustavne Vlade, vi ćete ući u zonu krivične 
odgovornosti. Aleksandra Vuković ne bi voljela da Danijela Đurović uđe u 
zonu krivične odgovornosti. Budite sigurni, uvjeravam vas pred cijelom 
crnogorskom javnosti da ćete vi prekoračiti taj prag, ne poslanici i 
poslanice SNP-a koji su ovdje vatreno ustali da kažu kako će oni preuzeti 
na sebe taj veliki teret, ne, vi time kočite i svoju političku budućnost. Vi 
treba da mislite o svim nama ženama u Parlamentu i da štitite svoju 
funkciju i kao žena, na kraju krajeva.  
 Sad ću vam reći zašto ćete ući u zonu krivične odgovornosti. Žao mi 
je što mnogi stariji kolege i pravnici u ovom domu ne čitaju Ustav. Svi oni 
su nabrojili šta se desilo, ja sam došla do člana 110 Ustava Crne Gore 
koji govori o prestanku mandata: "Vladi prestaje mandat prestankom 
mandata Skupštine, podnošenjem ostavke kad izgubi povjerenje. " Šta to 
znači? Gospodo, mandat je došao od latinske riječi eks manu datum - iz 
ruke dati. Mandat je punomoćje, mandat je ovlašćenje da se nešto radi u 
nečije ime. Vlada je dobila mandat od Skupštine da nešto radi u naše 
ime. Vlada je 19.avgusta od ove Skupštine u čije je ime nešto radila 
izgubila povjerenje. Protiv te vlade glasalo je 50 poslanika ove skupštine. 
Treba li Danijela Đurović da štiti 50 poslanika i poslanica ove skupštine ili 
neustavno i gotovo kriminalno ponašanje takozvanog premijera? Nijesam 
ovdje da govorim u ime poslanika i poslanica SDP-a ili Bošnjačke stranke 
i poslanika albanskih partija, ali čekajte pobogu, za razrješenje ove vlade 
glasala je i Draginja Vuksanović, i Adnan Striković, i Suljo Mustafić, i 
Mehmed Zenka, dakle oni poslanici i poslanice čiji se ministri danas 
nalaze u Vladi. Zamislite taj paradoks, za razrješenje Vlade glasali su i 
poslanici koji dolaze iz partije ministara koje danas nasilno, protivustavno 
hoće da razriješi Dritan Abazović. Molim vas, probudite me, probudite nas 
iz ovoga bunila. Molim vas, sve vas, nemojte dozvoliti da naša svetinja 
Crna Gora, njen Ustav danas gaze oni kojima to ipak ne priliči, kao što su 
to radili neki prije nekoliko godina, zato što su i žene i zaštitite ovu 



gospođu Danijelu Đurović kao što je ja danas štitim jer joj želim dobro. Da 
joj nijesam željela dobro, glasala bih za njenu smjenu, kao što ste to vi 
uradili. Članica sam predśedništva Demokratske partije socijalista i dajem 
neke prijedloge u svojoj stranci. Nemojte se smijati, ovo nije doba za 
smijanje. Znam da je vama smiješno, pa da vam nije smiješno ne bismo 
dvije godine gledali cirkus i predstavu koja se događa u ovoj državi. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:29:53) 
 
 Poslanice Vuković, molim vas da privedete kraju. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (21.10.22 17:30:06) 
 
 Zaista je nemoguće da vi, gospođo Đurović, ne shvatate i član 102 
Ustava - sastav Vlade se ne može mijenjati kada joj je prestao mandat. 
Da li vi čitate član 176 Poslovnika? Svaki odgovoran funkcioner treba da 
bira savjetnike i savjetnice koji su bolji od njega posebno u onoj oblasti za 
koju se vi nijeste školovali. Ne dozvolite da vas vaši savjetnici i savjetnice 
vode u partijskom smjeru, u smjeru partikularnih interesa, ne dozvolite da 
vam šef kluba poslanika odredi političku sudbinu, budite preśednica 
Skupštine Crne Gore, budite  moja predśednica, budite predśedica svih 
građanki i građana Crne Gore i povjerujte nekad... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:31:01) 
 
 Poslaniče Radunoviću, zaista vas molim da ne dobacujete.  
 Poslanice Vuković, možemo li da završimo? 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (21.10.22 17:31:04) 
 
 Poslednja rečenica. Možda je politika za mnoge od vas oportunizam 
i konformizam, za mene nije. Nije, hajde da prebiramo po svačijoj 
biografiji. Nemojte, molim vas, dosta sam se ja nagledala vašeg 
ponašanja prema meni i prema ženama u Skupštini Crne Gore. Ovđe 
sam ustala da branim Crnu Goru. Samo da zamolim gospođu Đurović da 
ipak posluša nekoga ko je 2006. godine zajedno sa nama koji smo slavili 



zbog toga što je pobijedila nezavisna Crna Gora spriječio nemile scene u 
ovoj državi i danas je upozorio gospođu Đurović. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:31:45) 
 
 Zahvaljujem poslanici Vuković. Zahvaljujem i na sugestijama i na 
upozorenjima i na dobrim željama i svemu izrečenom. Apsolutno sam 
sigurna da radim sve u skladu sa Ustavom.  
 Nastavljamo dalje.  
 Poslanik Bečić ima riječ i idemo na pauzu za kolegijum. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (21.10.22 17:32:38) 
 
 Poštovane koleginice i kolege poslanici i poslanice,  
 Mislim da se danas potvrdila ispravnost mojih zalaganja i 
promišljanja kada sam bio na mjestu predsjednika Skupštine, kada nisam 
dozvoljavao da se u predizbornim danima zakazuju i održavaju sjednice 
Skupštine, zato što smo i danas svjedočili i svjedočimo, na moju žalost i 
to iz najkolegijalnijih pobuda kažem, u dobrom dijelu jednom 
tragikomičnom rijalitiju. Meni je jasno, znam da je danas bila potreba i 
opravdana je bila potreba, ali znam i da je bio dogovor na kolegijumu da 
se danas samo kratko okupimo i glasamo o predlogu kandidata za sudije 
Ustavnog suda kako bismo pokušali učiniti funkcionalnom tu jednu od 
najvažnijih institucija u zemlji. Evo, ja se u ime poslaničkog kluba koji do 
ovog trenutka nije uzeo učešća u ovoj raspravi i koji nije dao doprinos 
svemu ovome, izvinjavam građanima Crne Gore na svemu čemu su 
svjedočili danas. Zaista vas pozivam da se vratimo svemu onome što je 
međusobno poštovanje i čuvanje dostojanstva i digniteta ovog doma. 
Polako stanje u našem društvu i cjelokupno prerasta, ne samo danas 
nego prethodnih dana i mjeseci, u jednu vrstu tragikomedije. Nije sporno, 
evo da se saglasim, tragikomično je i iz ugla logike što mi danas treba da 
razmatramo ili što je premijer koji je izgubio podršku 90% ovoga 
parlamenta predložio da razrješavamo članove Vlade koja je pala i 
propala, a samim tim su politički propali i pali i svi članovi te vlade. Nije to 
sporno, ali uvažene kolege, tragikomika je počela ili je doživjela 
ekspanziju onog trenutka kada je prekrojena izborna volja građana od 30. 
avgusta, onog trenutka kada je suprotno Ustavu i Poslovniku sazvana 
ona sjednica na Cetinju gdje je birana Vlada gospodina Abazovića koja je 
izglasana glasovima DPS-a, SNP-a i URA. Tragikomedija se nastavila 



izglasavanjem neustavnog zakona o bježaniji od izbora, izglasavanjem 
neustavnih zetskih zakona i mnogo čim drugim čemu smo svjedočili svih 
ovih mjeseci. Kako je dobro jedan od najvećih pravnika ove naše Crne 
Gore Valtazar Bogišić rekao: "Što se grbo rodi vrijeme ne ispravi", već 
samo dodatno usloži i zakomplikova. Mi zato svjedočimo kontinuiranim 
problemima i sa aspekta prava i sa aspekta politike i do čega smo došli? 
Došli smo danas do ovoga čemu zajednički svjedočimo. Meni ovo pomalo 
liči, ne kažem da su svi, ni kolege ni političke partije, svjesno i nesvjesno 
dio toga, ali na na jedan tragikomični rijaliti, par sati pred početak izborne 
šutnje. Zašto?  

Danas se ovdje ovako oštro sukobljavaju one partije i političke 
grupacije koje su se tako brzo i nikad brže ujedinile i organizovale kada je 
na primjer mene trebalo smijeniti sa mjesta predsjednika Skupštine, iako 
nisu naveli nijedan razlog za tu smjenu. One kolege i partije koji su 
izabrali 43. Vladu i koji su izabrali na predlog gospodina Dritana 
Abazovića, gospodina Ranka Krivokapića i Raška Konjevića za ministre u 
toj vladi, one partije i političke grupacije koje su prije nekoliko dana 
izglasale povjerenje poštovanoj gospođi Đurović i dali joj podršku da 
nastavi da obavlja funkciju predsjednice Skupštine. Ne bih ulazio i ne bih 
narušavao, hoće li je neko nazvati harmonijom ili nekim tragikomičnim 
predizbornim rijalitijem svjedno je, ali ono što jeste istina, mi smo ovdje 
poslanici, mi glasamo, imamo dva aspekta i sa pravom je najstariji među 
nama ukazao na to. Imamo pravni aspekt i imamo politički aspekt. Nije to 
slučajno rečeno. Ja kada sam bio na mjestu predsjednika Skupštine 
nisam se krio iza bilo čega. Meni je pripadalo da odredim, jer član 
Poslovnika kaže da nešto može biti predloženo za dnevni red ako je u 
skladu sa Ustavom, zakonom i Poslovnikom, član 86, stav 1. 
Predsjedniku Skupštine pripada, naravno predsjednik ima i službu, ima i 
savjetnike, ima i pravni tim, da procijeni šta može imati formu predloga 
dnevnog reda, a nama kao poslanicima pripada da glasamo i da imamo 
svoj politički sud. Što se nas tiče mi nemamo dileme. Mi smo glasali protiv 
svega onoga što je suprotno 30. avgustu. Naš politički sud će biti 
istovjetan, ako predsjednica stavi to na glasanje i ako uđe u dnevni red, 
kakav je bio i kad smo glasali o vladi Dritana Abazovića i o njemu 
personalno i o gospođi Đurović. Isto tako ćemo glasati i o gospodinu 
Konjeviću i o gospodinu Krivokapiću, jer tako mora da se završi sve ono 
što je nastalo suprotno Ustavu i suprotno članu 2 Ustava Crne Gore, i 
suprotno izbornoj volji građana od 30. avgusta.  
 Na kraju, neću koristiti kao neke moje kolege, ali razumijem, 
predizborna je kampanja i poslednji dan kampanje, da promovišem jednu 
partiju ili jednu koaliciju, ali hoću da učinim ono što bi svi trebalo da 



učinimo jer treba da težimo demokratiji i višepartizmu, da pozovem sve 
građane Crne Gore da masovno izađu u nedjelju na izbore. Idemo, ljudi, 
masovno na izbore, a na izborima, jer zbog toga postoje, kaznite one za 
koje smatrate da su zaslužili kaznu, a nagradite one za koje smatrate da 
su zaslužili vaše povjerenje. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 17:38:47) 
 
 Zahvaljujem svima. 
 Pravimo pauzu radi kolegijuma, ima kolega koje imaju obaveze, koje 
imaju nastupe u medijima večeras. Pauza za Kolegijum. 
 

-Pauza- 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 19:08:19) 
 
 Poštovane kolege i koleginice, nastavljamo sa radom. 
 Stavljam na glasanje predlog Vlade Crne Gore da se dnevni red 
dopuni sa predlogom da se članovi 43. Vlade Crne Gore - potpredsjednik 
Vlade za politički sisistem i unutrašnju politiku i ministar odbrane magistar 
Raško Konjević i ministar vanjskih poslova Ranko Krivokapić razriješe sa 
tih funkcija.  

Kolege i koleginice, izvolite, glasajte. 
 Kolega Suljo Mustafić je tražio proceduru. 
 Izvolite, kolega Mustafiću. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (21.10.22 19:08:54) 
 
 Zahvaljujem, uvažena predsjednice.  
 Pošto u onoj kakofoniji koja je vladala nekih tri sata kada ste ovaj 
dom pretvorili u pijacu nije se zaista moglo doći do riječi, ja sam se 
uredno javljao za riječ, kao ni mnoge kolege ovdje, samo želim da vam 
kažem jednu stvar koja je ovdje, čini mi se, vrlo značajna. Stavljanjem na 
dnevni red, odnosno proširivanje dnevnog reda inicijativom za razrješnje 
dva ministra iz Vlade kojojoj je izglasano nepovjerenje kršite Ustav i kršite 
zakon. Vlada može da pogriješi i može da pošalje neustavnu inicijativu. 
Ovo je zakonodavni dom, ovo je dom u kome ne bi trebalo da se dešava 
kršenje Ustava i zakona. Međutim, vi ste preuzeli odgovornost za to 



stavljanjem na dnevni red i naravno ja tu ne mogu ništa uraditi osim da 
kažem da ću u ime Bošnjačke stranke glasati protiv ovakvog dnevnog 
reda. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 19:09:58) 
 
 Zahvaljujem kolegi Mustafiću.  
 Kao što sam rekla i prije, u konsultaciji sa stručnom službom i sa 
meritornim pravnicima smatram da radim u najboljem uvjerenju da je sve 
u skladu sa Ustavom Crne Gore.  
 Kolega Genci Nimanbegu takođe želi proceduralno. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (21.10.22 19:10:31) 
 
 Poštovani građani, poštovane koleginice i kolege poslanici i 
poštovana predsjednice Đurović, 
 Javio sam se za proceduru pošto sam bio prvi sledeći poslije kolege 
Alekse Bečića, a vidim da ste dali pauzu. Ja sam takođe tada htio da 
tražim pauzu za kolegijum. Neću navoditi puno razloga, javnost je danas 
pratila rad ovog doma. Rad ovog doma je takav kakav je, posledice su 
odgovornost svih poslanika. Moram još jednom da apelujem, ovdje treba 
dijalog. U Crnoj Gori fali dijalog između stranaka. Teško je očekivati da će 
taj dijalog biti u noći predizborne šutnje, ali još jednom apelujem da se taj 
dijalog što prije pokrene. Niti izbori u nedelju, niti rezultati neće biti takvi 
da će bilo ko biti zadovoljan, jer ovakvo i podijeljeno društvo do toga ne 
može doći tako brzo.  
 Sa pažnjom sam slušao starije kolege u ovom domu, veoma 
iskusne, koji su jasno govorili i skidajući sa sebe odgovornost prebacivali 
na vas, predsjednice Đurović. Takođe smatram da akt koji bi trebali 
glasati od strane Vlade nema legitimitet. Jasno je da nema legitimitet. 
Stoga ja ne želium da glasam o takvom aktu i ako bude 41 glas za ja ću 
glasati protiv. Kvorum neću dati tome. To nije odnos prema prijedlozima 
ni gospodina Abazovića, niti svrstavanje na lijevu ili desnu stranu, to je 
jasan moj odnos prema onome kako ja razumijem i Ustav i zakon i na 
osnovu političkog iskustva koje imam ovdje. To je moje izjašnjenje i to je 
trebalo biti proceduralna reakcija. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 19:12:45) 



 
 Zahavljujem kolegi Nimanbegu. 
 Mislim da sam bila jasna u prethodnom. 
 Nastavljamo dalje i stavljam na glasanje predlog predsjednike Vlade 
kako je pročitan prethodno.  

Izvolite, kolege i koleginice, glasajte. 
 Zahvaljujem. Glasala su ukupno 43 poslanika, 41 glas za, dva glasa 
protiv i bez uzdržanih glasova. Objavljujem da je Skupština prihvatila 
predlog.  
 Pozivam vas da se izjasnimo o predloženom dnevnom redu u cjelini. 
Stavljam na glasanje predlog dnevnog reda u cjelini. Izvolite, glasajte. 
 Glasao je ukupno 41 poslanik, 41 glas za, bez glasova protiv i bez 
uzdržanih glasova. Objavljujem da je za sjednicu utvrđen sledeći dnevni 
red: 
 1. Predlog za izbor četvoro sudija Ustavnog suda Crne Gore,  
 2. Predlog da se članovi 43. Vlade Crne Gore, potpredsjednik Vlade 
za politički sisistem i unutrašnju politiku i ministar odbrane magistar 
Raško Konjević i ministar vanjskih poslova Ranko Krivokapić razriješe sa 
tih funkcija. 
 Prelazimo na dnevni red.  
 Prvo ćemo voditi raspravu o prvoj tački, a u međuvremenu 
očekujemo i da predsjednik Vlade nam se priključi. Prvo je predlog za 
izbor četvoro sudija Ustavnog suda Crne Gore .  

Podsjećam da je na osnovu amandmana 3, 4 i 16 na Ustav Crne 
Gore i član 7 i 10 Zakona o Ustavnom sudu Crne Gore Ustavni odbor 
utvrdio predlog za izbor četvoro sudija Ustavnog suda Crne Gore i 
predložio da se za četvoro sudija Ustavnog suda izaberu: Armenko 
Snežana, dr Vukčević Ilija, Novaković Jadranka i Ružičić Jelena.  
 Izvjestiteljka Ustavnog odbora je Simonida Kordić. O predlogu 
kandidata za sudije Ustavnog suda otvara se pretres. Otvaram pretres.  
 Da li izvjestiteljka Odbora želi riječ?  
 Poslanica Kordić, predsjednica Ustavnog odbora. Izvolite, 
koleginice. 
 
 
 SIMONIDA KORDIĆ (21.10.22 19:15:11) 
 
 Zahvaljujem se, gospođo predsednice.  
 Vi ste već naveli uglavnom pravni osnov, to su amandmani 3,4 i 16 
na Ustav Crne Gore, kao i Zakon o Ustavnom sudu koji u nadležnost 
Ustavnog odbora stavljaju između ostalog i raspravljanje i kandidovanje, 



odnosno izbor kandidata za sudije Ustavnog suda koji Ustavni odbor 
predlaže plenumu na izjašnjavanje. Dakle, konačna odluka o izboru ovih 
sudija biće doneta na plenumu. Trebalo bi da bude doneta u ovom 
glasanju sa dvotrećinskom većinom. To su one propozicije koje zakon 
nalaže i naravno Ustav.  
 U skladu sa našim ustavnim ovlašćenjima na 25. sednici Ustavnog 
odbora održanoj 28. jula 2022. godine raspisali smo konkurs, javni poziv 
za izbor četiri sudije Ustavnog suda koji je objavljen u dnevnom listu 
"Dan" i u "Službenom listu Crne Gore" 1. avgusta 2022. godine. Na 26. 
sednici Ustavnog odbora 5. septembra po isteku konkursa utvrđena je 
lista prijavljenih kandidata koja je nakon toga bila prezentirana i javnosti. 
Na ovaj poziv prijavilo se 19 kandidata. Pročitaću vam sva imena iako je 
javnost sa time već bila upoznata, ali neophodno je ovde napraviti jednu 
retrospektivu odlučivanja. Dakle, prijavili su se: Armenko Snežana, 
Beganović Alija, Bulatović Tatjana, dr Vukčević Ilija, Guči Sulejman, 
Đuranović Dragana, Jasavić Azra, Jonica Snežana, dr Kojičić Jovan, 
Maslenjak Sanja, Novaković Jadranka, Perović Zdenka, Popović Mirjana, 
Radojičić Ivan, prof. dr Radulović Branislav, Rastoder Enesa, Ružičić 
Jelena, Fatić Gorica i prof. dr Hadžić Edis. Komisija koja je imenovana na 
Ustavnom odboru uradila je tzv. administrativnu proveru, dakle ustanovila 
je da su sve kandidature blagovremene, da svi kandidati ispunjavaju  
opšte uslove koje propisuje zakon, a koji su determinisani i samim 
konkursom.  
 Tokom rada, dva kandidata od prijavljenih 19, gospođa Fatić Gorica 
i prof. dr Hadžić Edis su povukli svoje kandidature tako da je Ustavni 
odbor zapravo obavljao konsultativna saslušanja, odnosno razgovore sa 
17 kandidata za sudije Ustavnog suda. Ova sednica, 28. sednica na kojoj 
je saslušavano ovih 17 kandidata je naravno bila prenošena na 
Parlamentarnom kanalu tako da je javnost veoma budno pratila sve ove 
razgovore i imala priliku da stekne neko svoje opšte mišljenje o kvalitetu, 
o rangu, o načinu na koji su kandidati na kraju prezentovali svoje 
biografije, svoje motive za kandidaturu i za eventualni izbor u Ustavni 
sud.  
 Na 30. sednici započetoj 11. oktobra bilo je predloženo, sednica je 
zakazana, da se glasa o ovim kandidatima. Ova sednica je zakazana više 
od 10 dana od onog dana kada smo zvršili sa konsultativnim 
saslušanjima i kada su se stekli uslovi za izbor sudija, odnosno kandidata 
za sudije Ustavnog suda. Reč je o vrlo komplikovanom izboru. Znači, to je 
izbor koji nije običan konkurs za posao. To je izbor koji ovu zemlju stavlja 
u jedan određeni kontekst barem u narednih 12 godina koliko traje 
mandat sudija Ustavnog suda. Zato je i propisana ova dvotrećinska 



većina tako oštro kvalifikovana kako bi se barem donekle obezbedilo da 
taj izbor bude što je moguće kvalitetniji. Upravo zbog toga sam pri 
zakazivanju sednice na kojoj se glasalo ostavila tih desetak dana kako bi 
se obavile neophodne konsultacije između predstavnika političkih partija 
koje čine ovaj parlament i kako bi se barem preliminarno ostvario visok 
nivo verovatnoće da će kandidati koje izaberemo na Ustavnom odboru 
imati dvotrećinsku podršku u Parlamentu. No, tog dana 11. oktobra svi 
predstavnici poslaničkih klubova su tražili da dam pauzu, da odložim 
sednicu za još dva dana kako bi se obavile i dodatne konsultacije i  
eventualno postigao dogovor, tako da je sednica na kojoj smo glasali 
održana 13. oktobra, dakle dva dana kasnije. Izvinjavam se, predsednice, 
malo ću produžiti zato što želim da skrenem pažnju na nivo kandidata i na 
njihove biografije što mislim da je izuzetno važno da javnost čuje. Molim 
vas da mi date malo vremena za to.  
 Dakle, na ovoj sednici kvalifikovanom većinom u Odboru, to je 
većina od najmanje sedam članova Odbora, za kandidate sudija 
Ustavnog suda izabrani su: Armenko Snežana, dr Vukčević Ilija, 
Novaković Jadranka i Ružičić Jelena. Kao što sam rekla, osim rada 
samog odobra mislim da je još važnije ko su ljudi koje danas mi 
predlažemo ovom plenumu da o njima glasa i da se o njima izjasni. Zato 
ću, skraćujući drastično njihove inače veoma obimne profesionalne 
biografije, vas i crnogorsku javnost upoznati sa tim o kakvim kandidatima 
danas odlučujemo.  
 Snežana Armenko je završila Pravni fakultet na Univerzitetu u 
Podgorici. Položila je pravodusni i državni ispit. Od 2020. godine 
zamenica je Zaštitnika ljudskih prava i sloboda Crne Gore za oblast 
pravosuđa i javne uprave. Kroz taj rad preispituju se odluke sa aspekta 
Ustava Crne Gore i Evropske konvencije za zaštitu ljudskih prava i 
sloboda kroz rad sudova, Sudskog saveta, državnih tužilaštava, 
Tužilačkog saveta, javnih izvršitelja, notara, Advokatske komore, svih 
resornih ministarstava, organa državne uprave, lokalne samouprave i 
drugih državnih organa. Takođe, mentor je studentima na pravnim 
klinikama pravnih fakulteta svih univerziteta Crne Gore. Akademski je 
trener MUT cord kluba "Gavro Vuković". Zatim, učestvovala je na radnim 
sastancima u cilju razmatranja preporuka za usklađivanje zakonodavnog 
okvira i prakse u oblasti prava žrtava sa pravnim tekovinama Evropske 
unije. Predavač je na obuci za Policijsku akademiju na temu člana 3 
EKPJ - zabrana mučenja i drugog nečovječnog i ponižavajućeg 
postupanja. Bila je sudija Osnovnog suda u Podgorici, predsjednica 
Odeljenja sudske prakse, mentor kandidatima za sudiju, regionalni 
ekspert za izradu regionalne studije projekta na temu Pravna zaštita 



protiv diskriminacije u zemljama jugoistočne Evrope. Takođe, kao 
sekondirani sudija bila je u Sudu za ljudska prava u Strazburu. Autor je 
nekoliko važnih naučnih radova, koautor komentara Zakona o Ustavnom 
sudu Crne Gore i slično. Govori engleski i francuski jezik.  
 Drugi kandidat kojeg predlažemo danas vama je dr Ilija Vukčević, 
koji je diplomirao na Pravnom fakultetu Univerziteta Donja Gorica, 
magistrirao i doktorirao na Pravnom fakultetu Univerziteta u Beogradu. 
Usavršavao se na naučnim i stručnim institucijama Austrije i Holandije. 
Govori engleski i italijanski jezik. U akademskoj sferi bio je docent na 
Pravnom fakultetu Univerziteta Donja Gorica, saradnik u nastavi na 
Pravnom fakultetu Univerziteta Crne Gore. Takođe, bio je v.d. direktor 
Uprave za igre na sreću. Savjetnik je za pravna pitanja u Ministarstvu 
finansija. U međunarodnim projektima Saveta Evropske unije i Saveta 
Evrope bio je nacionalni konsultant i nacionalni konsultant u 
međunarodnim organizacijama rada itd. Autor je brojnih naučnih radova.  
 Gospođa Jelena Ružičić je svoj radni život počela u Osnovnom sudu 
u Podgorici. Zatim, bila je sudija u Osnovnom sudu u Nikšiću. Bila je 
sudija parničar, a manjim delom i u vanparničnoj materiji. Bila je takođe 
sekondirani sudija u Evropskom sudu za ljudska prava u Strazburu. 
Nacionalni je tutor u okviru HELT programa Saveta Evrope, kreirala je 
nekoliko kurseva učenja na daljinu koji su organizovana od strane Saveta 
Evrope. Članica je Međunarodne mreže sudija i pravnika, zatim predavač 
Centra za obuku u sudstvu itd.  
 Gospođa Jadranka Novaković je diplomirala takođe na Pravnom 
fakultetu u Podgorici. Pripravnički staž je završila u Ustavnom sudu, kao i 
Osnovnom sudu u Podgorici, položila i državni i pravosudni ispit. 
Obavljala je poslove na obradi ocena ustavnosti i zakonitosti pojedinih 
normativnih akata. Takođe, radila je u Direkciji javnih prihoda Crne Gore, 
kao i u Vrhovnom sudu Crne Gore kao stručni savetnik. U Ustavnom 
sudu od 2008. godine bila je ustavno-sudski savetnik, oficir za vezu sa 
Venecijanskom komisijom, kao i rukovodilac Odeljenja za ustavne žalbe.  

Ovo su veoma skraćene, inače veoma obimne biografije kandidata o 
kojima danas odlučuje ovaj parlament. Mi smo pred izuzetno važnom 
odlukom jer ovo nije samo jedna u nizu odluka koje ovaj parlament 
donosi, ovo je odluka na koju nas veoma često sa pravom upozoravaju i 
naši partneri iz Evropske unije upozoravajući nas na to da bez Ustavnog 
suda nema one elementarne pravne zaštite koju propisuje i naš Ustav i 
celokupan zakonski sistem. Pregovori sa Evropskom unijom koji, između 
ostalog, podrazumevaju pre svega ispunjavanje barem elementarnih 
standarda vezanih za funkcionisanje institucija danas zavise i od izbora 
sudija Ustavnog suda. Od izbora sudija Ustavnog suda zavise i mnoge 



inicijative koje se danas nalaze pred Ustavnim sudom, a koje se tiču 
ustavnosti ponašanja nosilaca najviših državnih i političkih funkcija. Od 
izbora sudija Ustavnog suda zavisi legitimitet izbora, a ponajviše zavisi 
preko 3.000 žalbi naših građana, koje čekaju, pred Ustavnim sudom. 
Danas je odluka o izboru sudija Ustavnog suda i ispit naše spremnosti da 
ovu državu učinimo istinski opstojnom i istinski državom. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 19:27:57) 
 
 Zahvaljujem izvjestiteljki Odbora.  
 Nastavljamo dalje. Ispred Kluba poslanika Demokratskog fronta riječ 
ima poslanik Slaven Radunović.  

Ovdje je prijavljen Slaven Radunović, ali svakako izvolite, poslaniče 
Kneževiću, imate riječ. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (21.10.22 19:28:21) 
 
 Hvala, koleginice Đurović.  
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, komšije Vesne Medenice, Blaža 
Jovanića, a vrlo brzo i Milivoja Katnića i Saše Čađenovića kojima će biti 
brojanje vrlo brzo, u 10.00 časova poslije podna, 

Nalazimo se u jednom paradoksu da u ovom trenutku ne možemo 
utvrditi da li više imamo kriminalaca u crnogorskom pravosuđu ili ih 
imamo u Spužu, kad postaje potpuno izvjesno da će nam prije trebati da 
sagradimo nove zatvorske kapacitete nego vrtiće, škole i bolnice. Dok u 
Demokratskoj partiji socijalista i njihovim satelitima leleču i kukaju za 
Ustavom i zakonima pozivajući se na Evropu i Brisel i optužujući 
Demokratski front da sve vrijeme koči reforme u pravosuđu, želim da 
čitavoj crnogorskoj javnosti prenesem poruku da su poslanici 
Demokratske partije socijalista sa satelitskim strankama napustili 
večerašnje zasijedanje. Ovo je vjerovatno jedna od najapstraktnijih scena 
svih parlamenata svijeta, da aktuelna većina bojkotuje parlament i 
napušta ga zato što ne želi da odblokira pravosuđe. Želio bih da pozovem 
i prozovem gospodu Lajčaka, Bilčika, Piculu, Đenera i da ih pitam šta je 
ovo, draga gospodo, je li moguće da Demokratska partija socijalista toliko 
voli evropske integracije i toliko se bori za reforme u pravosuđu da je 
glavom bez obzira napustila skupštinske klupe pobjegavši u kabinet kod 
Đukanovića da raspravlja koji im je sledeći potez. Takođe, želim i gospođi 



ambasadorki Kristini Popi da pošaljem jednu poruku. Vidite li sad, 
gospođo Popa, da je Demokratski front prava Evropa?  

Želim da sumnjam kao predsjednik Odbora za bezbjednost i 
odbranu da iza ovog poteza Demokratske partije socijalista stoji ozbiljan 
ruski maligni uticaj sa naglašenim velikosrpskim narativom, i to onaj uticaj 
iz 2005. i 2006. godine kada su gospoda Đukanović, Roćen, Mugoša, 
Gvozdenović i ostali išli u Moskvu da mole za investicije, za milijarde i za 
milione, ne bi li navodno osamostalili Crnu Goru, a u stvari napravili 
privatnu državu. Volio bih da sjutra Pobjeda i ovi režimski portali naprave 
jedan analitičan tekst da nije kojim slučajem Deripaska potplatio 
poslanike Demokratske partije socijalista da večeras opstruiraju reforme u 
crnogorskom pravosuđu. Dobro bi bilo da vidimo da se možda Đukanović 
i Roćen nisu vratili na ona velikosrpska podešavanja iz '90-ih godina kada 
smo jurišali na Dubrovnik, polomili sve šahovske table što smo imali u 
kućama, a stavili slike Slobodana Miloševića i kleli se da ćemo životima 
braniti svetu srpsku zemlju Kosovo i Metohiju na čelu sa Milom 
Đukanovićem. Međutim, čini mi se da upravo Milo Đukanović i 
Demokratska partija socijalista nisu spremni na reforme u pravosuđu jer 
reforme u pravosuđu u značajnoj mjeri i Đukanovića i značajan broj 
njegovih najbližih saradnika i doskorašnjih visokih državnih funkcionera 
šalje pred tužilaštvo, a vrlo vjerovatno i ove nove zatvorske kapacitete 
koje bi moralo da gradi crnogorsko društvo. Zato pitamo i Mila 
Đukanovića i Milana Roćena i Danijela Živkovića - šta fali ovim sudijama 
koje smo predložili na Ustavnom odboru? Da li su korumpirani? Da li 
imaju veze sa škaljarskim, kavačkim ili nekim drugim organizovanim 
kriminalnim grupama? Da li su, poput nekih bivših sudija Ustavnog suda, 
dobili stanove i bespovratne kredite od vlada Mila Đukanovića ili Duška 
Markovića? Da li ih je Vesna Medenica zvala telefonom i diktirala im 
presude kao što je to bilo u slučaju Andrije Mandića i mene i Mihaila 
Čađenovića za lažni državni udar? Da li su dovodili lažne svjedoke i pisali 
lažne optužnice, kao što su to radili Milivoje Katnić i Saša Čađenović? Da 
li su poslati od nekog mafijaškog klana u institucije sistema da bi zakasnili 
sa tužbama i žalbama kako bi vođe mafijaških klanova pravovremeno 
napustili Crnu Goru? Da li su, recimo, kao Milivoje Katnić i Dragan 
Radonjić, šef specijalnog policijskog odeljenja, iznijeli iz Tužilaštva sve 
mjere tajnog nadzora i podijelili ih portalima Bemaksa, a da za to još 
uvijek nisu ni pozvani na informativni razgovor? Nisu. Zbog toga ove 
predložene sudije ne odgovaraju Demokratskoj partiji socijalista, ne 
odgovaraju Milu Đukanoviću i zbog toga oni pozivaju na dijalog na način 
da bude samo kako oni žele. 



Što se tiče Demokratskog fronta, nismo učestvovali ni u onom 
dijalogu za izbor članova Sudskog savjeta jer se radilo o politikantskom 
obračunavanju sa tadašnjom opozicijom koju je dominantno predstavljao 
Demokratski front, ali smo poslali poruku da među tim predloženim 
kandidatima postoji osoba za koju smo spremni da glasamo i glasali smo 
za prof. Radoja Koraća. Ja ih pozivam sad, znam da su tu u hodniku 
predsjedništva jer ne mogu svi da uđu u kabinet kod Đukanovića, 
vjerovatno je sad kod njega jedino Brano Gvozdenović, nije kasno, vratite 
se i glasajte makar za jednog člana za izbor sudija Ustavnog suda. 
Odblokirajte procese u Crnoj Gori jer ono što smo danas čuli od kolege 
Živkovića veoma je opasno po ustavni poredak, a to je da oni planiraju 
kad u nedelju izgube lokalne izbore i kad u Podgorici Jelena Borovinić 
Bojović postane gradonačelnica na osnovu broja osvojenih glasova da 
pišu žalbe nepostojećem Ustavnom sudu jer Milu Đukanoviću nije 
potreban Ustavni sud kad produžava parlamentarne izbore svakih dva 
mjeseca kroz Zakon o lokalnoj samoupravi, na žalost neki od vas su mu 
pomagali u tome, ali mu je potreban Ustavni sud kad treba da glasamo o 
inicijativi za njegovu smjenu i potreban mu je Ustavni sud u kojem će on 
moći da diriguje i kontroliše svaki proces. Sa time je završeno i večeras i 
svakog narednog puta. Zato molim ovu gospodu koja je večeras pobjegla 
iz skupštinskih klupa da smognu snage i pokažu makar mrvu 
demokratskog kapaciteta da im je stalo do evropskih integracija, da im je 
stalo do budućnosti Crne Gore, izaberu makar jednog sudiju Ustavnog 
suda i na taj način odblokiramo pravosuđe i na taj način imamo fer i 
regularne izbore. Ttreba da znaju da ćemo na svaki pokušaj njihovog 
ustavnog nasilja u nedelju veče adekvatno odgovoriti i da smo spremni na 
to. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 19:39:21) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Kneževiću. Kada poslanik Knežević debatuje 
onda sam ja uvijek u nedoumici i razmišljanju kad treba da reagujem, a 
kad ne treba da reagujem. Poslanik Knežević je uvijek vrlo inspirativan, 
vrlo kreativan, a posebno ako cijenimo da smo u samom finišu izborne 
kampanje onda shvatam i određenu dodatnu inspiraciju u njegovim 
govorima.  
 Nastavljamo dalje.  
 Šef Poslaničkog kluba Socijalističke narodne partije Dragan Ivanović 
ima riječ. Izvolite. 
 



 
 DRAGAN IVANOVIĆ (21.10.22 19:39:56) 
 
 Hvala, predsjednice.  
 Poštovana Skupštino, poštovani građani,  
 Zadnjih dana, a možda i mjeseci, slušate priču da neke institucije u 
Crnoj Gori ne rade punim kapacitetom i da je potrebno da dođemo do 
toga, i da se dogovorimo, i da postoji dijalog, i da sve te institucije rade u 
punom kapacitetu, i da mogu valjano da donose određene odluke. Tako 
je bila priča i o Ustavnom sudu i došli smo u situaciju da u ovom trenutku 
od sedam sudija postoje samo tri i da je to kapacitet u kojem sud ne 
može da donosi valjane odluke i da je noćas na naš predlog, na predlog 
Odbora za ustavna pitanja, trebalo da se bira četvoro sudija. Vi znate 
kolika je bila tenzija i intencija da se bira jedan od sudija na proljeće kada 
je Demokratska partija socijalista i te kako bila zainteresovana da jedan 
njihov kandidat bude izabran. Sve to vrijeme mi smo bili saglasni sa tim 
da se bira četvoro sudija, da se raspiše konkurs, što je urađeno 28. jula. 
Tog 28. jula konkurs je raspisan i evo poslije nekoliko sjednica, rekla je to 
predsjednica Ustavnog odbora, 19 kandidata, dvoje je u međuvremenu 
odustalo, 17 kandidata. Mi smo punih devet dana, jer sam i ja član tog 
odbora, razgovarali ili kako mi kažemo našim žargonom saslušavali i došli 
do toga da su svi kandidati otprilike kandidati koji ispunjavaju određene 
uslove, ali da postoji neka mala nijansa, mala razlika i da nam se čini da 
smo u ovom trenutku izabrali četvoro najboljih koji su bili na ovom 
konkursu. Noćas se to pominjalo i to je sigurno istina. Od to četvoro tri su 
dame. Njihova radna, životna biografija i sve ono zapravo što se o njima 
može reći je do te mjere kvalitetno da, čini mi se, niko danas u Crnoj Gori 
ne može prigovoriti nekome od njih. Zapravo, nije tako uvijek bilo, a 
pokazalo se to i u radu Ustavnog suda Crne Gore, koliko je kvalitetne 
odluke donosio i za koga je zapravo Ustavni sud u Crnoj Gori svih ovih 
godina radio i donosio odluke kakve je donosio i bio slijep prema tome 
kakve su situacije bile u pitanju i gdje je zapravo trebalo da bude i te kako 
efikasan.  

Zašto noćas naše kolege iz Demokratske partije socijalista sa svojim 
koalicionim partnerima nisu htjeli da glasaju i zašto su izrazili 
nezadovoljstvo ovim kandidatima? Ima tu više razloga, neke je naveo i 
Milan Knežević, kolega iz Fronta, a meni se čini da ima razloga više. Radi 
se opstrukcija već duži period kako bi se i Vlada i ova vlast i ona 
prethodna i ona koalicija i ova sadašnja pokazali kao nesposobne i kao 
da one ne mogu u određenom trenutku da imaju kvalitet da rešavaju 
određene stvari i predmete. Ovo što smo još vidjeli, ta velika opasnost da 



bi Ustavni sud u punom kapacitetu mogao da dovede u pitanje ustavnost i 
odluke predsjednika države koje su bile zaista podložne i te kako velikoj 
kritici i normalno Ustavni sud bi trebalo u ovom trenutku da odluči da li je 
on u nekoliko slučajeva prekršio Ustav Crne Gore. Izbjegavanje da ovdje 
pred crnogorskom javnošću glasaju i pokažu da to nije tačno, vidite kako 
su se noćas ponijeli prema ovom momentu. Doveli su u situaciju da 
predloženi kandidati za sudije Ustavnog suda ne mogu u ovom prvom 
krugu da obezbijede dvotrećinsku većinu, jednostavno izašli su i napustili 
Skupštinu Crne Gore.  
 Mi ćemo ostati uporni i tvrdimo da su predloženi kandidati o kojima 
smo glasali u većini izglasani na Odboru. Mogu da kažem da smo glasali i 
neke druge, ali ti drugi nijesu obezbijedili većinu od sedam glasova, da 
ovih četvoro imaju tu većinu i da su zadovoljili tu osnovnu formu da noćas 
budu ovdje pred Skupštinom Crne Gore i da se o njima glasa. Ako smo 
devet dana potrošili, pa nekad i po nekoliko sati u razgovorima, pokazala 
se ozbiljnost i kvalitet rada jednog odbora koji je postavio toliko pitanja da 
često puta i neko ko je i kvalitetan pravnik i sudija, čini mi se da nikada na 
jednom konkursu kada su u pitanju sudije Ustavnog suda nije bilo toliko 
sudija s pravosudnim ispitom, a znamo da sudija Ustavnog suda može 
biti i bez pravosudnog ispita, što je dodatni kvalitet svih tih kandidata, pa 
vidite i jednog doktora nauka. To sve ukazuje na ozbiljnost rada Ustavnog 
odbora i na ozbiljnost predloga koji se danas postavljaju pred ovom 
Skupštinom.  
 Što se tiče Socijalističke narodne partije, mi ćemo glasati za sva 
četiri kandidata kao što sam i glasao na Odboru. Čini mi se da je izbor 
takav da se mi ne možemo zastiđeti nijednog od kandidata. Zaista mi je 
žao što se noćas neće desiti da mi pošaljemo poruku Evropi i svima 
onima koji nas kritikuju da nijesmo svjesni situacije u kojoj se nalaze 
institucije u Crnoj Gori, koje ne rade punim kapacitetom. Činimo sve da to 
bude puni kapacitet i da damo doprinos da definitivno u Crnoj Gori sve 
institucije budu maksimalno pune tj. da rade i punim kapacitetom i 
kvalitetom. Ponavljam, Socijalistička narodna partija će glasati za sva 
četiri kandidata i smatra da je Odbor kvalitetno radio i izabrao četvoro 
najboljih. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 19:47:16) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Ivanoviću.  
 Sledeći je, ispred Kluba Demokrate - Demos, poslanik Vladimir 
Martinović. Izvolite. 



 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (21.10.22 19:47:26) 
 
 Gospođo Đurović, uvažene koleginice i kolege, poštovani građani 
Crne Gore,  
 Ako ko ima potpuno pravo da govori o ovoj temi onda su to 
Demokrate upravo iz razloga što je Demokratska Crna Gora prilikom i 
prvog kruga glasanja na Ustavnom odboru dala svoj puni doprinos da se 
jedna od najvažnijih institucija u našoj državi odblokira. Neki drugi to 
nijesu činjeli. Isto tako smo postupili i kada smo obnovili javni oglas i kada 
smo krenuli u novi krug ispitivanja, ponovo su Demokrate dale snažan 
doprinos i danas ovdje na plenumu imamo četiri kandidata za sudije 
Ustavnog suda.  
 Ono što bih volio da čujem od onih koji su naša politička 
konkurencija, a rekao sam onog dana i na sjednici Odbora kada smo 
utvrdili listu kandidata da se plašim da će neki zbog izazivanja 
eventualnog pravnog haosa u zemlji namjerno uništiti ovaj proces i da 
njima to odgovara zbog ubjedljivog poraza koji će doživjeti 23. oktobra i u 
Podgorici i u Zeti i u Kolašinu i u Pljevljima i u Budvi i u drugim 
crnogorskim opštinama. Kazao sam toga dana da će ovo večerašnje 
glasanje pokazati ko su oni koji su kao na primjeru Sudskog savjeta gdje 
su Demokrate dale doprinos, a neki drugi trgovali, kao i prilikom glasanja 
za nezavisni Tužilački savjet, zaista okrenuti suštinski ka Evropskoj uniji i 
evropskim integracijama, a ne samo deklarativno. Oni koji su večeras 
pobjegli iz ove sale, oni koji ne žele da daju doprinos da se odblokira 
Ustavni sudl, žele da ovu zemlju blokiraju na putu ka Evropskoj uniji. Na 
žalost, što neke naše kolege koje su 30. avgusta bile na fonu one velike i 
veličanstvene pobjede nijesu to shvatili onda kada smo ih upozoravali, 
kada smo ih molili i kumili da ne idu zajedno s njima i ne prave bilo kakve 
paktove jer će to sve ići na štetu naše države i njenih građana.  
 Dakle, Demokratska Crna Gora, poštovani građani, ne želi ništa 
drugo osim da se u našoj zemlji pitaju nezavisne institucije. Mi samo 
želimo da institucije donose konačne sudove, ali da te institucije budu 
profesionalne, nepristrasne i da te institucije rade samo i isključivo u 
skladu s Ustavom i zakonom. Neki drugi očito kada nemaju kontrolu nad 
tim institucijama onda te institucije planiraju blokirati, onda žele pravni 
haos u zemlji jer se u haosu najbolje snalaze, onda žele da obesprave i 
ponize građane Crne Gore. Poručujem im s ovog mjesta da im ta 
kombinatorika ovoga puta neće proći.  



 Pozivam građane Crne Gore da 23. oktobra kažu ne jednoj velikoj 
pravnoj tiraniji, pravnoj hajdučiji i da se konačno stane na kraj svima 
onima koji ne žele dobro Crnoj Gori, da glas daju samo onima koji ih 
nikada neće izdati i prodati i koji žele da ovu zemlju naprave evropskom i 
modernom, a ne suprotno od toga. Mi u Demokratskoj Crnoj Gori smo 
navikli u prethodnih godina na mnogo šta. Navikli smo i na crne 
kapuljače, navikli smo i na uperivanje pištolja prema našem nosiocu liste 
kolegi Šaranoviću na Cetinju, navikli smo i na onu pravnu tiraniju koja se 
desila u Budvi. Nijesu ni građani Kolašina zaboravili kako su crtali mete, 
lijepili umrlice i radili veoma sramne stvari prema nama oni koji su bili u 
klanu majke Justicije i njenog sina. Neće to građani Kolašina zaboraviti ni 
sada 23. kada budu izbori. Neće građani zaboraviti ni ono upadanje 
aktivista DPS-a u našim kancelarijama u Pljevljima. Neće zaboraviti ni 
kada su preko noći mučki napali, isprebijali Isaka Muratovića iz Petnjice. 
Mi smo svih ovih godina se borili i izborili. Izborićemo se i ovoga puta sa 
svima njima jer mi ne bježimo ni od koga i spremni smo svima da 
stanemo na crtu, pokazali smo to kada smo pobijedili organizovane 
kriminalne grupe na čelu su Branom Mićunovićem u Nikšiću, kada smo 
pobijedili Zorana Lazovića u Mojkovcu, kada smo pobijedili na Cetinju i 
kada smo pobijedili u onim sredinama gdje se činjelo da je to gotovo 
nemoguće.  
 Zato, poštovani građani, dajem vam riječ da ćemo 23. oktobra, u 
nedelju, zaista krunisati, braniti ono što su tekovine 30. avgusta i nikad 
ubjedljivije ih pobijediti i u Podgorici i u Kolašinu i u Pljevljima i u Budvi i u 
drugim opštinama gdje se održavaju izbori. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 19:53:43) 
 
 Poslaniče Martinoviću, samo da vas malo vratim na temu. Dogovorili 
smo se da nećemo zloupotrebljavati predizborni momenat, ako možete, 
molim vas. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (21.10.22 19:53:53) 
 
 Koleginice Đurović, poslednje što mi je namjera da večeras 
polemišem s vama, ali vas danas slušaju građani Crne Gore cijeli dan, 
gdje ste danas pretvorili ovaj parlament u nešto čega se ja kao poslanik u 
Skupštini Crne Gore i moj poslanički klub koji nije učestvovao u tome 
zaista stidimo i izvinjavamo građanima Crne Gore u ime vaše i u ime onih 



koji su to danas ovdje činjeli. Tako da bih vas zamolio da me ne 
prekidate, naročito da me ne prekidate kada pominjem Brana Mićunovića, 
Zorana Lazovića i ostale organizovane kriminalne grupe. Nijesam vas 
danas nijednom prekinuo, nisam se javio proceduralno i ne bi valjda ni 
vama sada trebalo da smeta, iako ste glasovima DPS-a opstali na toj 
funkciji, što govorim da ćemo pobijediti 23. oktobra u ovim opštinama kao 
što smo pobijedili 30. avgusta. Nije valjda da vam to smeta, uvažena 
koleginice Đurović? 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 19:54:57) 
 
 Moraću vas ponovo prekinuti. Dobronamjernu sugestiju očigledno ne 
želite da prihvatite, vidim da vam sugeriše i šef kluba s te strane. 
Poslaniče Martinoviću, apsolutno nemam nikakav problem, želim vam 
najbolji mogući rezultat što se tiče izbora, ali mislim da smo se dogovorili 
da ne zloupotrebljavamo danas govornicu s te strane, to je bio dogovor. 
Što se tiče današnjeg rada Parlamenta, mislim da su svi poslanici koji su 
učestvovali pokazali sami svoje lice. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (21.10.22 19:55:36) 
 
 Koleginice Đurović, šef kluba mi je sugerisao na vrijeme jer on, 
naravno, nema ništa sporno s mojom diskusijom, tako da sam slobodan u 
svom izražavanju, budite sigurni u to. Samo vam kažem da je danas ova 
skupština bila pretvorena u nešto što nije trebalo da bude, pa vas mi iz 
Demokrata nijesmo nijednom prekidali.  
 Dakle, sve ovo o čemu sam govorio i te kako je povezano, gospođo 
Đurović, sa izborom sudija Ustavnog suda. Ne znam da li ste me pažljivo 
slušali, ali sam to kazao i na sjednici Ustavnog odbora. Plašim se da su 
neki već unaprijed planirali da ovu instituciju blokiraju upravo iz razloga 
da nakon poraza 23. oktobra izazovu pravni haos u državi. Želim da 
poručim građanima Crne Gore da su oni, isključivo oni ti koji će odlučivati 
o sudbini naše države, o sudbini gradova u kojima se održavaju izbori. 
Nikakve pravne vratolomije, nikakve kombinatorike koje se pripremaju 
ovih dana neće poći za rukom onima koji su tako nešto smislili kojih 
večeras ovdje nema. Meni je žao, gospođo Đurović, što njih ovdje nema i 
žao mi je što večeras ne biramo sudije Ustavnog suda zbog toga što smo 
mi iz Dmeokratske Crne Gore od početka ovog procesa dali puni 
doprinos da se on privede kraju. Ne želim da niko i na bilo koji način 



obeshrabri građane Crne Gore, da zajedno 23. oktobra oni koji su uvijek 
poštovali glas naroda, koji nikada nijesu trgovali s tim glasovima udare 
pečat, odnosno da pobijede upravo ove pravne mahinacije, kriminalne 
grupe, one koji drže još uvijek pojedine gradove zarobljene u svojim 
kriminalnim okovima. Ja se, gospođo Đurović, vjerovali ili ne, istinski i iz 
sveg srca za to borim. Dakle, želim da našom državom upravljaju 
institucije. Želim da nikada više ne upravljaju ljudi poput majke Justicije i 
njihova djeca koji su zarobili određene gradove, sada su neki završili u 
Spužu, neki će možda vrlo brzo ovih dana im se tamo pridružiti već ja i 
moje kolege želimo da pravna država funkcioniše punim kapacitetom. 
Upravo zbog toga mi je žao što su neki na papiru, deklarativno, uvijek su 
im puna usta Evropske unije i evroatlantskih procesa, ali kada to treba 
pokazati i dokazati na djelu, evo vidite njih večeras ovdje nema.  
 Zato, obećavam građanima Crne Gore da će se ovo što će biti za 
dva dana na izborima, gdje ćemo krunisati velikom pobjedom, ukoliko 
građani izađu što masovnije na izbore. Jer, ponavljam, svi oni koji ostanu 
kući daju glas onima koji su 30 godina vladali ovom državom. Bez obzira 
na sve, i time zaključujem, što se dešavalo u prethodnom periodu, 
poštovani građani, idemo nikad jače, nikad energičnije da ih pobijedimo i 
da im pokažemo gdje im je mjesto i to i na sjeveru i na jugu i na svakom 
pedlju naše prelijepe Crne Gore jer drugu državu nemamo. Ja vam se, 
gospođo Đurović, zahvaljujem, izvinjavam se ako sam iz vaše 
perspektive nešto zloupotrijebio, ali vjerujte mi da jedino ovom pobjedom 
koja će se desiti mi možemo odblokirati i Ustavni sud i druge institucije 
učiniti nezavisnim i profesionalnim. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 19:59:58) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Martinoviću.  
 Nekima vrijedi, a nekima ne vrijedi pričati.  
 Nastavljamo dalje.  
 Poslanica Božena Jelušić ispred Kluba Crno na bijelo. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (21.10.22 20:00:10) 
 
 Crna Gora je od 2016. godine nepopravljivo zaglavljena na broju 41. 
Lično se užasno neprijatno osjećam, bez obzira što glasam kao jedna od 
osoba među tih 41, kada nema drugog dijela sale, kada nema nikakvog 
razgovora, kada nema nikakve mogućnosti da počnemo da pravimo neku 



zajedničku Crnu Goru. Ako Crna Gora nastavi da bude zaglavljena na tih 
41, onda ne treba čekati nijedan izvještaj Evropske komisije. Jer, mi smo 
u dva navrata, u jednom smo već to uradili, a večeras se možda 
spremamo da uradimo još jedan, dali sami sebi najgoru moguću ocjenu 
koju može da nam da Evropska komisija. Kako. Prvo smo imali činjenicu 
da od 2018. godine u ovoj zemlji umire sudska grana vlasti. Ona umire, 
institucije nemaju kapaciteta. Jedini i najvažniji zahtjev Evropske unije je 
da se ta grana vlasti odblokira. Onda imamo glasanje za predstavnike 
Savjeta iz rada uglednih pravnika. Ljudi koji su korifeji prava kao na 
primjer gospodin Vučinić nemaju mogućnost da budu izabrani. Ne znam 
ko će iole više obrazovan da na neki način koji iskorači i valja u svijetu se 
osokoliti da konkuriše, ali hajde barem je na kraju izabran jedan.  
 Večeras imamo mogućnost da odblokiramo Ustavni sud. Može se 
dogoditi da ne izaberemo nijednog jedinog člana Ustavnog suda kako bi 
on bio u punom kapacitetu. To je strašna poruka. To je poruka da ova 
zemlja apsolutno nije za Evropsku uniju, a krivica pada na oba pola 
političkog spektra, ne samo na jedan. To govorim kao poslanica Kluba 
Crno na bijelo koji je u prvom slučaju glasao za sva četiri člana i koji će 
sada glasati za sve četvoro članova. Zašto ćemo glasali i da li, na primjer, 
među njima imamo i pojedinačno, ako hoćete, svoje favorite. Ja sam 
imala svog favorita u izboru za članove Ustavnog suda. Nije prošao. 
Smatram zastiđem što nije prošao gospodin Vučinić u prethodnom 
glasanju.  
 Činjenica je da smo mi ovakvim odnosom nedvosmisleno pokazali 
ko je zapravo u ovom parlamentu odista i beskompromisno za EU zahtjev 
da kompletiramo i stavimo u pogon sudsku granu vlasti. Iz tog aspekta, 
osjećam potrebu i imam pravo da kažem ovo što govorim. Imali smo 
slučajeve da prvo glasamo, pa onda nećemo da glasamo, da se 
dogovaramo, da objašnjavamo, dajte vi nama jednog, a mi ćemo vama 
drugog, da Evropskoj komisiji na svakom mjestu i u svakom trenutku 
priznajemo da mi sudove nemamo, da su naši sudovi krpe kojima 
brišemo i da to imamo namjeru da i dalje ostanu.  
 Zašto je važno izglasati se ove ljude. Sada su stvari ipak bitno 
drugačije. U Spužu su korifeji crnogorskog sudstva, ljudi koji su vedrili i 
oblačili ovom zemljom. Poslije njihovog procesuiranja ništa više neće 
moći da bude isto, pa iako nije neki koji je uslovno rečeno moj favorit 
izabran. Mislim da će svako ko bude biran od sada pa nadalje imati pred 
sobom primjer i Medenice i Jovanića, pa se neće baš sudski morati harati 
po Crnoj Gori kao što se haralo. Ako se ljudi osokole da se prijavljuju i 
ako među njima imamo vrhunske stručnjake, zašto da za njih ne 
glasamo.  



 Pratila sam i provjerila kod drugih šta se desilo nakon što su ova 
četiri predstavnika počela da slove kao kandidati za Ustavni sud, da li se 
izvukao neki prljavi veš. Čini mi se da nije. U jednom slučaju se pominjao 
izvjesni srodnički odnos, ali u slučaju tog srodničkog odnosa predsjednik 
države je vršio izbor upravo tog člana. Dakle, nije izletio prljavi veš. 
Očigledno ljudi nisu učestvovali u nekim poslovima, djelima, a puna je 
naša sudska grana vlasti toga, što bi ih diskreditovalo. Zašto onda ne 
možemo da večeras odblokiramo Ustavni sud upravo da bi taj Ustavni 
sud odlučivao da li smo dobro glasali kada smo s 41 glasom izglasali ovaj 
dnevni red, on je potreban nama.  
Meni nije jasna takva apodiktička tvrdnja DPS-a nećemo glasati za 
Ustavni sud, jer to je jasno i nedvosmisleno priznanje. Mi ne želimo 
uopšte evropsku integraciju. Zaista, očekujem od Kluba DPS-a, saglasna 
sam s jednim poslanikom da barem jednog sudiju ili sutkinju Ustavnog 
suda večeras moramo izabrati, inače bi sve nas trebalo ovaj narod da 
metlom iz Parlamenta pomete. Naravno da ćemo glasati. Očekujem da 
glasaju i oni kojih ovdje sada nema. Na moju nesreću, imala sam priliku 
pošto sam prvo ja bila članica Ustavnog odbora da gledam dokumenta 
koja su stizala za sudije osnovnih sudova i sl. raznih kandidata. Ne mogu 
vam ispričati što sam kao profesorica književnosti tu vidjela. Mislim da 
smo mi degradirali i naše fakultete i struku i nauku, a ovdje smo dobili 
kandidate i u slučaju Tužilačkog savjeta iz uglednih pravnika i u slučaju 
kandidata za Ustavni sud barem pismene, naučene ljude. Imala sam 
prilike da gledam papire u kojima nema ni naslova ni zaglavlja, ni glave ni 
repa, a ti ljudi sude ljudima. Svi su dobijali petice i svi su prije toga završili 
škole i sve ih je neko ocjenjivao. Kod mene ne.  
 Dakle, nije nam ovo lijepo što nas je stalno 41. Nije nam lijepo što se 
prepucavamo tako uporno, tako neumoljivo i što ćemo to, izgleda, 
nastaviti da radimo. Čini mi se da bi bilo dobro, ovo je moja poruka 
kolegama iz DPS-a, SDP-a, SD-a, da ulože napor i da večeras zajedno 
odblokiramo Ustavni sud. Četiri poslanika Kluba Crno na bijelo glasaće za 
sve predložene kandidate. Dajte da pokažemo tom međunarodnom sudu 
javnosti koji nas posmatra da nismo baš toliko loši, da nismo baš toliko 
nizašta, da smo sačuvali barem ostatke te sudske grane vlasti na kojoj 
možemo da počnemo da gradimo nešto bolje. Poslije toga što je u 
zatvorima završila čitava plejada sudskih perjanica, svaki će sudija od 
sada i sutkinja razmišljati na koji način donosi odluke i šta to može u 
budućnosti značiti.  
 Hajde da malo povjerenja pružimo i samima sebi i da ne ostanemo 
zauvijek zaglavljeni na broju 41 kao što to uporno i u ovoj i od 2016. 
godini u onoj vladi, jer i tamo je bio 41, stalno je 41 i Crna Gora je u sve 



gorem i gorem položaju. Dakle, apelujem na kolege da imaju i svijest i 
savjest dovoljno veliku kao što su i njihova obećanja i njihove riječi 
posvećenosti Evropskoj uniji i da pomognu da napravimo jedan korak 
bliže ne zato što je Evropska unija neko čudo neviđeno bez kojih mi 
nigdje ne bismo stigli nego zbog toga što pruža bolji institucionalni okvir 
za život građana u jednoj građanskoj državi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 20:10:14) 
 
 Zahvaljujem poslanici Jelušić.  
 Sada ispred Kluba PZP-a riječ ima poslanik Branko Radulović. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (21.10.22 20:10:24) 
 
 Hvala, predsjednice.  
 Kolege, građani Crne Gore, pokušaću da razvredrim iznad gore crne 
i da u ovom stanju apsurda, u ovom ludilu, u ovom doziranju neistine po 
stoti i hiljaditi put kada ona postane istina razotkrijem stvari.  
 Juče je bio skup mojih kolega profesora koji su se bavili Ustavom i 
ustavnošću. Sve su u pravu, ali nijesu u pravu za jednu stvar. Što je to što 
priječi Crnoj Gori da postane funkcionalna demokratija. Da li su ti ljudi ili 
oni koji se predstavljaju briselski čistunci ikada pomenuli kontekst u Crnoj 
Gori, da li su pomenuli nešto što Ustavni sud treba da bude uzrok ili 
posledica demokratskih procesa. Ne. Gospodo, moje drage kolege, 
kontekst crnogorski je sledeći. Da smo mi još zatočenici kriminalne 
hobotnice, okoštale koja je stvorena u prethodnih 30 godina. Istina je da 
mi kao nekakva većina evo dvije godine nijesmo stvorili ili bili mudri ni jaki 
ni složni da demontiramo tu hobotnicu. Na taj način Ustavni sud, slušajte 
me dobro, dok ne napravimo tranziciju i reforme nikad se neće izabrati od 
54 poslanika, slušajte me što sam rekao. Zašto. Zato što se moja 
hipoteza svaki dan pokazuje sve više i više, zato što je stvorena 
partitokratska ljuštura, interesna, prije svega u onoj najjačoj partiji 30 
godina čiji je jedini interes da sačuva svoje privilegije. Kada oni budu 
prošli kroz čistilište ili kada budemo mi jaki reformisti i kada oni budu 
zaslužno pali na procenat 20 poslanika, a mi budemo reformatori tada 
ćemo imati kompetentan Ustavni sud. Do tada ništa. Nula. Biće paraliza 
svega onoga što dolazi iz ove kuće u kojoj su potrebni dvotrećinska, 
odnosno tropetinska većina.  



 Da li ti ljudi misle da li taj sastav Ustavnog suda zadovoljava 
kvantitet i kvalitet, kvantitet, sedam, puni sastav i kvalitet. Slušajte me 
dobro, gospodo i građani i kolege, kvalitet znate što znači, dvije stvari, 
moralnost i kompetentnost sudija. Mnogi na Univerzitetu i moje kolege su 
bili kompetentni. Da li smo taj univerzitet i ja bili moralni ovih 30 godina? 
Ne. Nisam kao profesor Univerziteta bio moralan. Ono što me etika kao 
profesora obavezuje, kao vas ljekare, kao sudije i ostale, da je etika 
ispred života. E, u tome  je sumnja. Jedan od njih, jedan od nas, a danas 
u tom krnjem sastavu ostalo je troje. Ja mislim da su dvoje njihovih, jedan 
da je naš i to ne može, gospođo, ne može ulje i voda da se miješa. Ne 
možemo mi napraviti državni konsenzus sa onim koji su opterećeni i 
potekli lopovlukom. Moramo da shvatimo to. Mi moramo kroz reforme da 
prođemo do te tranzicije i neće, građani Crne Gore, biti boljitka Crnoj Gori 
dok mi koji smo pobijedili prije dvije i kusur godina se ne opametimo i 
budemo reformatori, a oni proći kroz čištilište. Da li je bilo, gospodo, 
otvaranje dosijea - ne. Istina je nekoga boljela. Da li je bilo takozvanog 
vetinga  po dubini, preispitivanja - ne, da li je bilo lustracija - ne. Da li je 
bilo preispitivanje imovine - ne znam kad i na koji način? Ništa. Građani 
Crne Gore, nemojte da se zavaravamo.  

Što je Ustav? Ustav je nešto što znači društveni dogovor većine u 
određenom kontekstu. To znači uređenje države, to znači odnosi politički, 
ekonomski, to znači ljudska prava i zaštita  tih ljudskih prava. I ako neko 
zbori i govori da je Ustav sveto pismo, da je Ustav biblija, kuran, ne, 
Ustav je nešto što mora da bude dio sazrijevanja ljudskog društva. A 
zašto nam treba Ustavni sud kojega ćemo dobiti kad budemo mi 
reformatori dvije godine dana i slobodni izbori i njih pošaljemo u prošlost, 
lopove koje zaštišćuje i one prave poštene iz prethodnih 30 godina ovdje 
da budu. Gospodo, ne može Ustav da propiše sve ono što znači život i 
odnos, zato ga Indija ima na 400 čini mi se članova. Čitao sam nekad, 
ima možda 50-60. Znači, ljudi, postoji nešto u pravu. Ja sam učio pravo 
od pokojnog Željka Šturanovića i učio sam ga dalje i čitao i pravo nije 
kosmos, nego je to jedna logika, a ja volim logiku i matematiku. Ne možeš 
ti sve propisati u kući, u državi, ne možeš sve normirati, zato mora da 
postoji Ustavni sud koji tu pravnu logiku prevede od stvarnosti u odluku. 
Ako imamo mi Ustavni sud i sudije nečasne koji su dobijali stanove, koji 
su bili korumpirani, kako ćemo tražiti od njega istinu o ovako nesnosnom 
ponašanju Mila Đukanovića? Ne. Ja ne očekujem to, ne očekujem to. 
 Gospodo i građani Crne Gore, ja ovo što kažem duboko vjerujem. 
Današnje njihovo neprisustvo pokazuje da moja hipoteza je teorija. Kad 
oni prođu, ako im treba da im pomognem i ja ću s njim kroz to čištilište. 
Sve 30 godina i kroz kumin i ako treba ne znam kakvo preispitivanje, 



nema Crnoj Gori boljitka ni briselskih ključeva. Briselski ključevi stanuju 
ovdje u Crnoj Gori, ne u Briselu.  

Građani Crne Gore, bili smo nedostojni evo dvije godine i kusur 
dana, ali birajte između nečega na ovim i sledećim izborima koji moraju 
biti ako bude nas kroz dvije godine dana, ali u međuvremenu moramo 
stvoriti jaku reformsku vladu, ne da bi ležali. Današnja priča se ponavljala 
po sto puta. Istina o Crnoj Gori koliko mi god bili nedostojni je u vašim 
rukama, birajte između onih koji štite i dalje partikularne interese i svoje, 
posebno oni koji su u sivoj zoni, i nas koji smo možda bili nedostojni 
svoga mjesta i uloge. Dajte nam šansu, dajući nama daćete i svom 
potomstvu. Nemojmo da vraćamo Crnu Goru onim sivim dlakavim 
rukama...(prekid) u KAP-u i da ih ne nabrajam, hiljade ih ima i hiljade ih 
ima. Nikada nisam rekao glasajte za nas, nikad nijednom članu svoje 
porodice nisam rekao ideš na izbore i glasaj za mene ili za nekog drugog, 
ali prvi put u životu vam kažem glasajte za svoju djecu, nemojte za 
njihovu djecu, jer ako njihova djeca ostanu kao njihovu  roditelji i oni će 
biti pokvareni i promašeni. Glasajte za Crnu Goru demokratsku, 
evropsku. Mi smo noćas pokazali da moji drugari i ja nismo nikakvi 
sateliti, nego smo rodoljubi koji smo krvarili u prethodnih 30 godina dana. 
Neka je vječna Crna Gora. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 20:20:55) 
 
 Zahvaljujem, profesore Raduloviću. Htjela sam da vas upozorim na 
vrijeme i da vas opomenem, s obzirom da ste na kraju i vi podlegli 
situaciji i da imamo izbore za dva dana.  

Nastavljamo dalje. Sada ispred Kluba Bošnjačke stranke riječ ima 
poslanik Suljo Mustafić. Izvolite. 
 
 

 SULJO MUSTAFIĆ (21.10.22 20:21:43) 
 
 Poštovana predsjednice, poštovane kolege, uvaženi građani, 
 Pred nama je tačka dnevnog reda koja se odnosi na izbor četvoro 
sudija Ustavnog suda. U periodu koji je iza nas svi smo, makar 
deklarativno, ponavljali da je veliki interes naše države, našega društva 
da se završe izbori Sudskog savjeta i sudija Ustavnog suda. Kako se 
završio izbor članova Sudskog savjeta vidjeli smo, kada smo došli na 
Fikreta Kurgaša - onda je ponestalo glasova. Kada je u pitanju izbor 
sudija Ustavnog suda, pred nama je prijedlog koji je dostavio Ustavni 
odbor (zbirnu listu od četvoro sudija). Razumijevajući u potpunosti našu 



obavezu da govorimo o ovoj tački, da se izjasnimo o svemu ovome, ja 
sam upravo ostao da bih pojasnio neke stvari koje su, čini mi se, važne i 
koje želim pojasniti građanima Crne Gore, a prvenstveno, naravno 
pripadnicima bošnjačkog naroda. Važne su evropske obaveze, važne su 
evropske integracije, ali mnogo je važniji očuvani multietnički sklad u 
Crnoj Gori i mnogo je važnije da poštujemo građanski karakter ove 
države, a građanski karakter ove države znači poštivanje Ustava Crne 
Gore i poštivanje zakonodavstva Crne Gore.  
 U Ustavu Crne Gore u članu 79, stav 10 piše da se manjinskim 
nacionalnim zajednicama, odnosno manje brojnim narodima jemči, pored 
ostaloga i pravo na srazmjernu zastupljenost u javnim službama, 
organima državne vlasti i lokalne samouprave. Isto tako, u Zakonu o 
Ustavnom sudu, bio sam jedan od autora ovih članova, u članu 10 piše: 
"Prilikom predlaganja kandidata, predlagači su dužni da vode računa o 
srazmjernoj zastupljenosti pripadnika manjinskih naroda i drugih 
manjinskih nacionalnih zajednica i o rodno balansiranoj zastupljenosti". 
Šta se desilo prilikom pradlaganja zbirne liste za izbor četvoro sudija o 
kojima se danas izjašnjavamo? Nijedan od pripadnika manjinskih naroda 
koji, uprkos tome što imaju referentne i impresivne biografije kao ne 
sumnjam i ovi koji su se nalazili na zbirnoj listi, nijesu zavrijedili pažnju, 
odnosno nijesu dobili prohodnost na Ustavnom odboru. Teško je objasniti 
da ni Beganović Alija, ni Gučić Sulejman, ni Azra Jasavić, ni Rastoder 
Enesa nemaju kompetencije da budu među ovo četvoro koji se nalaze na 
ovoj listi. Teško je ovo objasniti građanima Crne Gore, pripadnicima 
manjinskih naroda, njih je skoro trećina u Crnoj Gori, da ovakav odnos se 
dešava i u ovom domu i u drugim institucijama.  
 Naravno, ovaj odnos nije ništa što je izmislila 42. Vlada Crne Gore. 
Ona je samo to pojačala vršeći etničko čišćenje institucija od pripadnika 
manjinskih naroda, ali je to zapravo kontinuitet kada je u pitanju sudska 
grana vlasti u kome je učestvovala i prethodna garnitura... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 20:25:44) 
 
 Ja se izvinjavam, poslaniče Mustafiću, ali ipak moram da reagujem 
za kvalifikaciju koju ste iznijeli da je 43. Vlada ili bilo koja vlada izvršila 
etničko čišćenje. Mislim da je to neadekvatan izraz, ja moram reagovati. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (21.10.22 20:25:50) 
 



 Gospođo Đurović, ja Vas molim da me ne prekidate. Ja  nikoga 
nijesam uvrijedio, to je samo konstatacija politička, kvalifikacija. Ja Vas 
molim, pročitajte Poslovnik. Vodio sam sjednice malo duže nego Vi i 
znam šta znači Poslovnik i znam koje kvalifikacije znače u Poslovniku. Ja 
Vas molim da vodite računa o tome. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 20:26:12) 
 
 Poslaniče Mustafiću, ne možemo se složiti. Etničko čišćenje je izraz 
koji ima daleko veću težinu a ne može biti samo politička kvalifikacija. 
Upozorila sam Vas. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (21.10.22 20:26:24) 
 
 Kakav je odnos bio i kakav je zapravo odnos kada su u pitanju 
manjinski narodi u tužilačkoj i sudskoj grani vlasti, poštovani građani, 
pripadnici bošnjačkog naroda i ostalih manjinskih naroda, pogledajte.  
 U Tužilačkom savjetu nema niti jednog pripadnika manjinskih 
naroda; u Specijalnom državnom tužilaštvu takođe nema niti jednog 
pripadnika manjinskih naroda; u Osnovnom državnom tužilaštvu, čak i u 
Bijelom Polju, nema niti jednog pripadnika manjinskih naroda; u 
Vrhovnom sudu nema niti jednog pripadnika manjinskih naroda. Ovo su 
samo djelimični podaci, a kada bi išli po dubini, kada bi analizirali kako 
koji sud u Crnoj Gori - došli bi do istih ili sličnih podataka i kada je u 
pitanju sudska i kada je u pitanju tužilačka grana vlasti.  
 Poštovani građani, i ona prethodna garnitura se na isti način 
odnosila kada su u pitanju ove grane vlasti. Nihov broj je bio vrlo 
simboličan i samo je u prethodnom Ustavnom sudu taj broj bio donekle 
zadovoljen, upravo zato što se poštovao zakon i Ustav Crne Gore. Ovim 
načinom i ovim glasanjem večeras ili ovim prijedlogom koji smo dobili od 
strane Ustavnog odbora direktno se udara u temelje Crne Gore, krši se 
Ustav Crne Gore, pravo na srazmjernu zastupljenost, krši se Ustavni 
zakon i sva pozitivna zakonska legislativa kada je to u pitanju.  
 Zaista, ne mogu da shvatim, osim kao loše namjere, da svi mogu da 
prođu i budu razmatrani a ne može Alija, ne može Sulejman, ne može 
Azra, ne može Enesa. Da li je to namjera, procijenite sami, poštovani 
građani, i vidite kako se odnose prema pripadnicima manjinskih naroda. 
Na vama je lako da prosudite o čemu se radi, na vama je lako da 
donesete odluku. Kada su u pitanju naredni izbori i kada je u pitanju sve 



ostalo, Bošnjačka stranka će se, uprkos tome što nema senzibiliteta za 
pripadnike manjinskih naroda u ovom domu i kada je u pitanju Ustavni 
sud ni kada je u pitanju prije toga Sudski savjet, iskreno zalagati i biti 
apsolutni pobornik i dijaloga o ovim pitanjima i biti apsolutni pobornik 
poštovanja Zakona i Ustava. Zaista ćemo se iskreno zalagati bez obzira 
na to da li imamo sagovornike ili ih nemamo. Nijesmo smo ih imali u 
Ustavnom odboru, nemamo ih naravno među večerašnjih poslanicima 
koji će glasati oko svega ovoga. Vjerovatno nijesmo ih imali ni kada je u 
pitanju ona druga strana koja večeras ne prisustvuje ovoj sjednici, osim u 
nekim vrlo, vrlo minijaturnim detaljima kada su u pitanju sudske instance. 
Ali, u svakom slučaju, mi ćemo se i dalje, kao jedini autentični legitimni 
predstavnici bošnjačkog naroda, apsolutno odnositi na isti odgovoran 
način, pozivati na dijalog i naravno pozivati da se ispunjavaju naše 
evropske obaveze. 
 Kada je u pitanju Sudski savjet, vidjeli ste naš odgovoran odnos. Mi 
smo glasali sve kandidate koji su bili predloženi, nijesmo imali problema 
ni sa jednim kandidatom, jer je bilo riječi o referentnim i kompetentnim 
osobama. Bila je riječ o ljudima koji sigurno, bez obzira na ideološke 
razlike, zavređuju naše povjerenje, ali smo isto tako smatrali da će i 
gospodin Fikret Kurgaš biti među onima koji su izabrani. To se tada nije 
desilo. Vidite večeras kakav prijedlog imamo ispred nas i naravno da 
Bošnjačka stranka ne može i ne želi učestvovati u glasanju na ovakav 
način, odnosno podržati ovaj zbirni prijedlog koji je prošao Ustavni odobr. 
Naravno, na vama je, poštovani građani, da procijenite kako, kome i kada 
dajete i kada su izbori u pitanju i ovi sada i oni koji će uslijediti, jer ovakav 
odnos prema pripadnicima manjinskih naroda sigurno zaslužuje vaš 
legitiman odgovor. 
           Ponavljam, svi oni koji večeras podrže ovakav prijedlog, apsolutno 
daju svoj doprinos kršenju Ustava, kršenju zakona, kršenju legislative 
koja je vrlo jasna i naravno daju svoj doprinos urušavanju građanskog 
koncepta Crne Gore i njenog multietničkog karaktera koji se kroz ovaj 
Ustav ovaplotio na pravni način. Ja vam zahvaljujem za vaše strpljenje. 
Šta ćete, razlike su među nama takve kakve jesu ideološke, morate ih 
razumljeti. Sjedio sam na Vašem mjestu i znam šta znači, ali morate imati 
malo više širine da političke kvalifikacije ako nijesu direktno upućene kao 
uvreda nekome, shvatite kao dio političkog folklora ili dio političkog 
vokabulara koji je prisutan u ovom Parlamentu. 
 Zahvaljujem. Nadam se da ćemo u narednom periodu napraviti širi 
dijalog i oko ove teme i oko svih drugih tema koji su važne za budućnost 
Crne Gore i za njene evropske integracije. Hvala. 
 



 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 20:31:49) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mustafiću. Ja mislim da ja baš imam širine u 
razumijevanju potrebe političkih kvalifikacija. Ja onaj cijeli izraz nijesam 
mogla kao takav tretirati, morala sam reagovati i dalje smatram da sam 
ispravno reagovala. 
 Poslanik Zogović se javio. Međutim, imamo dogovor da nema 
komentara. Vi ste se javili za komentar? 
 Poslaniče Zogoviću, /upadica/ bila je ona u prvom dijelu, ne mislim 
da nam je uopšte ni dobra poruka da nastavimo dalje sa tom stranom. 
Još je ovdje bilo izlaganje i poslanika Andrije Popovića koji nije više u sali. 
Sa ovim smo iscrpili listu govornika. Obzirom na to da imamo još i 
poslanika Miodraga Lekića, a   dogovor je bio samo po jedno izlaganje 
ispred kluba. Poslanik Genci Nimanbegu koji nema klub takođe ima pravo 
na svoje izlaganje. Nakon toga ću, poslaniče Zogoviću, Vama dati tri 
minuta. /Upadica/ 
 Kolege Vam ustupaju redosled.  
 Izvolite, poslaniče Zogoviću. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (21.10.22 20:33:31) 
 
 Poštovana Skupštino, uvaženi građani, 
 Zahvaljujem se kolegama koji su mi dozvolili da dobijem pravo na 
riječ. Osjetio sam potrebu da izrazim razumijevanje u određenom dijelu 
prema ovome što je govorio gospodin Mustafić, a reći ću vam i zašto. Ja 
dolazim iz sredine u kojoj, u opštini Plav, pravoslavnog stanovništava ima 
25 do 30%. Mi sa 25-30% participiramo u ukupnom broju stanovnika u 
opštini Plav, dok nas u institucijama sistema, kako državnim institucijama 
tako i u institucijama lokalne samouprave, ima samo 2 do 3%. Vođen 
ovim našim problemom, želio sam samo da pokažem razumijevanje. 
Gospodin Mustafić dolazi iz partije koja decenijama je jedan od činilaca 
vlasti u Opštini Plav. Moramo imati jednake aršine kako u sredinama gdje 
ste vi nacionalna manjina, tako u sredinama gdje su pripadnici naroda i 
kome ja pripadam manjina. Mi u Plavu tražimo samo da dobijemo ono što 
nam pripada i da imamo makar toliku zastupljenost kakvu nacionalne 
manjine imaju na državnom nivou, a do toga možemo da dođemo jedino 
ako se okupimo oko koalicije Za našu budućnost u nedelju i svi složno i 
ujedinjeno izborimo se da dobijemo ono što nam pripada u Plavu i da 
budemo svoji na svome. Jednostavno, ako želimo da budemo 



principijelni, i isto ovako kako sam uvažio ja ovu Vašu argumentaciju, 
nadam se da ćemo u narednom periodu naći zajednički jezik, da uvažite i 
vi naše potrebe i da jednostavno se vratimo na društveno-političku scenu 
Plava i budemo činioci kako lokalne vlasti, tako i da učestvujemo u svim 
društveno-političkim kretanjima u našoj opštini, jer smo bili diskriminisani 
punih 30 godina. Zahvaljujem i izvinjavam se još jednom. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 20:35:54) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Milunu Zogoviću, koji je ovdje suštinski 
otvorio potpuno novu diskusiju. 
 Poslaniče Zogoviću, ja sam shvatila da Vi želite da po ovoj tački 
dnevnog reda iznesete svoje mišljenje. Ovo je bilo više komentar na 
izlaganje poslanika Mustafića i dozvoliću sa te strane poslaniku Mustafiću 
tri minuta za odgovor. 
 Izvolite, poslaniče Mustafiću. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (21.10.22 20:38:03) 
 
 Hvala Vam. Biću sigurno kraći. Naravno, potpuno uvažavam da i 
ova rasprava treba da ima neku svoju demokratsku komponentu, a to je, 
prije svega, da se ne .... kao na pijaci, što je danas bio slučaj popodne, 
već da civilizirano raspravljamo o ovoj temi (kao i o svakoj drugoj). Imamo 
dovoljno vremena.  
 Poslaniče Zogoviću, hvala Vam za Vašu opservaciju. Prije svega, 
samo da jednu stvar ispravim. Bošnjaci nijesu nacionalna manjina u Crnoj 
Gori. Mi smo brojčano manjinski narod u Crnoj Gori. Ima nas oko 9% u 
stanovništvu. Ovo je naša matična država, mi nijesmo ničija manjina i 
uopšte se u tim kategorijama ne pronalazim.  Međutim, kada je u pitanju 
zastupljenost na državnom nivou, večeras pričamo o jednoj vrlo ozbiljnoj 
temi, a to je Ustavni sud. Ja sam se pozvao na Ustav i pozvao sam se na 
zakonodavstvo koje smo gotovo svi skupa ovdje glasali. Ovo o čemu Vi 
govorite su takođe manjinska prava i zaista ako Vi kao pripadnik 
manjinskog naroda, smatrate sebe pripadnikom manjinskog naroda, kao 
što ja smatram sebe pripadnikom manjinskog naroda u Crnoj Gori, 
apsolutno smatram da vaša prava u lokalnoj upravi na bilo kojem dijelu 
Crne Gore treba da budu zagarantovana i ispoštovana. Ne živim u Plavu, 
rado dolazim u Plav, imam mnogo prijatelja Pljavljana. Znam takođe da 
ste Vi iz tog kraja i znam posebno za istoriju vaše porodice, prema kojoj 



imam posebno poštovanje s obzirom na to da ste dali jednog od najvećih 
crnogorskih književnika možda i svih vremena Radovana Zogovića. 
            Apsolutno podržavam da ovaj princip o kome govorim bude 
garantovan svakom ko god smatra sebe manjinskim ili brojčano 
manjinskim narodom ili manjinskom zajednicom u bilo kom dijelu Crne 
Gore. Ja sam govorio jezikom činjenica, jezikom podataka. Imam ih 
mnogo više ovdje pripremljenih, biće prilike da o njima pričamo. 
Ponavljam konstataciju da svi oni koji večeras daju doprinos ovakvom 
izboru četvoro sudija Ustavnog suda, kao i ono što je uradio Ustavni 
odbor, apsolutno udaraju u temelje Ustava Crne Gore, a samim tim i 
građanskog koncepta naše džave. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 20:38:55) 
 
 Zahvaljujem. 
 Nastavljamo dalje po ovome kako sam već i najavila. Poslanik 
Miodrag Lekić, a nakon njega  poslanik Genci Nimanbegu po pet minuta. 
Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (21.10.22 20:39:13) 
 
 Ja ću glasati za ovaj predlog makar slušao i ovu apsurdnu tezu, 
agresivnu od kolege koji je maloprije govorio o udaranju u temelje Ustava 
i crnogorskog društva. 
 Prvo, ova tema, koliko god da je velika i suptilna, nije baš danas 
dobro centrirana, jer imamo jednu veću, a to je Ustav i izbor ustavnih 
sudija. Ova tema bi trebala da se otvori i da raspravimo je li Crna Gora 
zbir etničko-vjerskih zajednica ili je Crna Gora integrativno društvo koje 
poštuje svoj mozaik i svoje manjine, koje treba da se ispolje i na 
kulturnom, i na političkom, i na mnogim planovima. Tako da bolje da 
ostavimo  ovu temu, pa da je raspravimo nekom drugom prilikom, da ne 
otvaramo lelek do neba, jer odmah se otvara i druga neka nacija, i treća, i 
peta. Ima jedna nacija, jedna manjina koja se zove Crnogorci koji su bili 
protiv korumpiranog režima koji je predvodio Milo Đukanović. Postoji i ta 
manjina. Evo ja slučajno pripadam toj manjini.  
 Prema tome, nemojmo da forsiramo, bar ne agresivno jednu temu. 
Na kraju krajeva, kad sam je dotakao, zašto nijesu definisane manjine u 
Ustavu? Nijesu definisane. To treba da se definiše. Nijesam mislio o tome 
da govorim, ali eto bio sam podstaknut da ću biti optužen, je li, lako ću za 



tu optužbu ako budem glasao - što građani prate s velikom pažnjom 
hoćemo li izabrati sudije Ustavnog suda ili nećemo. Nema kolega, a ja bih 
rado vodio dijalog sa njima, odmah kažem da ću glasati, kao što sam 
glasao i Sudski savjet i glasao sam Fikreta Kurgaša, takođe, kad smo 
glasali o Sudskom savjetu, i glasaću danas četiri kandidata. Ali, htio sam 
da budu tu kolege da možda i da ne glasam četiri kandidata, ili nekog od 
četiri kandidata. Zašto? Ako bi neko danas dokazao da su ovo pogrešni 
kandidati, da imaju nekakve svoje elemente negativne, na njima je teret 
dokazivanja, pročitali smo, čuli smo biografije, one su impresivne, svaka 
ima neku dimenziju međunarodnu, stručnu i tako dalje. Međutim, ukoliko 
bi odsutne kolege rekle da se radi o spornim kandidatima, možda ne bih 
glasao. Izostaje taj dijalog neophodan koji je bio garant da eventualno 
dođemo do ovih brojeva koji su neophodni. Ja želim da kažem, pa ako 
ima nekih koji pripadaju tom bloku neka nam pomognu, ja vidim da se 
radi o operaciji spašavanja Mila Đukanovića, predsjednika države, o 
operaciji da nema Ustavnog suda. Njenov status je osporen zato što je on 
kršio Ustav. On ga je kršio sa nekakvim izmišljenim kategorijama, na bazi 
utiska je stekao da nema potpisa, nema tih kategorija, nema ni taj mjesec 
dana, ima samo nakon formiranja Skupštine. Ovo je jedan vrlo proziran 
momenat da nema Ustavnog suda i da on ne odgovara, odnosno da 
nema tog mišljenja. Ubijeđen sam u to da je to operacija. 
 Drugi dio operacije šire jeste uticaj na društvene tokove - što gore, to 
bolje. Što veća proizvodnja haosa, to je bolje, jer institucije kao padaju, 
evo pala je Vlada, Skupštinu treba zamijeniti, treba je suspendovati, 
ograničiti njeno trajanje i da imamo samo jednu instituciju predsjednika 
države. To je vlro providna strategija koja se ovdje odvija. Nećemo 
nasjesti na sve to, pružićemo otpor. Imamo 41, nije dovoljno, voljeli bismo 
da imamo više. Ali, zadržaćemo i to kao nekakvu snagu koja će biti stalno 
otvorena  za pravi dijalog, da razgovaramo, kao što smo ga postigli u 41 
sa zakašnjenjem. Nekim sticajem okolnosti, pripadao je nekome drugome 
da bude kandidat za ovo, za ono, za mandatara i ja to vrlo rado 
ponavljam i ustupam. Nije uopšte bitan personalni aspekt, ali uspjeli smo i 
oduprijećemo se ovoj strategiji. Kao što smo uspjeli ovdje, tako ćemo 
pokušati, nastojati da sa strpljenjem sa kolegama dođemo do konsenzusa 
i do ovih potrebnih brojeva koji su uslov /prekid/ Ustavni sud. Ovo se 
danas završava /prekid/ ne u prvom dijelu, Vi ste dobro vodili sjednicu. Vi 
ste vodili demokratski, Vi ste u pravu da je slika svakoga ko je uzeo riječ 
individualno i kolektivno. Ona je možda bila neophodna, ali bila je 
sumorna u smislu slike kada mi imamo ovu temu prvog reda i koju evo 
skrećemo na neku drugu temu - makar i te druge teme bile suptilne, 
značajne i vrijedne da se o njima razgovara.  



 Dakle, glasam za četiri kandidata jer ih niko nije danas ovdje 
osporio. Očigledna je strategija onih koji nisu danas i večeras ovdje, a 
ako ima još šansi da se neko vrati da se izabere barem jedan da imamo 
Ustavni sud. Završavam, shvatio sam da ova tema, koliko god da je 
dogovorom kolegijuma negdje limitirana, zaslužuje da je pomenemo, da 
kažemo da su kandidati saopšteni. Niko nije član stranke, niko ne može 
da poveže nekoga, niko ne osporava ličnosti i neće da se glasa. Mislim 
da su pouke jasne i da je građanima sve jasno. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 20:45:54) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Lekiću. 
 Sada ispred Kluba albanskih partija riječ ima poslanik Genci 
Nimanbegu. 
 Znate, poslaniče Mustafiću, imate pravo na repliku onda kada ste 
pomenuti u negativnom kontetkstu. Ja nisam primijetila da je negativan 
kontekst u pitanju. Mogu svakako da uzmem i da ga pročitam. Možda ste 
se Vi osjetili na neki način uvrijeđenim, ovo bi više bio komentar. Ako 
hoćete komentar, možete dobiti komentar. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (21.10.22 20:46:31) 
 
 ... o kvalifikacijama koje iziskuju pravo na repliku. Pročitajte šta piše. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 20:46:35) 
 
 O političkim kvalifikacijama. 
 Dobro, onda Vi tražite repliku ispred kluba.  
 Izvolite repliku ispred kluba Bošnjačke stranke. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (21.10.22 20:46:47) 
 
 Ja sam ovdje govorio, poštovani građani, poštovani pripadnici 
bošnjačkih i ostalih manjinskih naroda, u ravni principa. Nisam se uopšte 
bavio nikakvim trivijalnim temama, niti sam skretao sa magistrale onoga o 
čemu večeras raspravljamo. 



 Mi se večeras bavimo sudstvom. Ustavni sud je, koliko ja znam, 
vrhovna sudska instanca makar ona sudska aristokracija koja bi trebala 
biti u svakoj državi. Govoreći o Ustavnom sudu, odnosno o predloženim 
kandidatima, kazao sam da između četiri predložena kandidata nema niti 
jednog pripadnika manje brojnih naroda, a bilo ih je četvoro u mogućnosti 
da budu izabrani - ne manje kompetentni i ne manje referentni nego ovi 
koji su izabrani. Ali, ponavljam - Azra, Alija, Enesa itd. ne odgovaraju 
očigledno Ustavnom odboru. Kada sam govorio o Ustavnom sudu, samo 
sam se osvrnuo na sliku u pravosuđu uopšte. Govorio sam o Vrhovnom 
sudu u kome nema niti jedan pripadnik manjinskih naroda; govorio sam o 
Apelacionom sudu u kome je samo jedan pripadnik manjinskih naroda; 
govorio sam o Vrhovnom državnom tužilaštvu u kome niti jednog 
pripadnik manjinskih naroda nema; govorio sam o Tužiulačkom savjetu u 
kome nema pripadnika manjinskih naroda; govorio sam o Sudskom 
savjetu gdje je kod gospodina Kurgaša stao izbor, odnosno nije se dalje 
došlo do glasova potrebnih i govorio sam naravno i o sudskim 
instancama, kao što je recimo Osnovni sud u Podgorici koji takođe nema 
niti jednog pripadnika manjinskih naroda. To je slika Crne Gore, poštovani 
građani. Ovo što čujete je demagogija, ovo su floskule, ovo su prazne 
fraze, -volimo se, bratstvo jedinstvo, multikulti, itd. preživjeli iz Titovih 
vremena. Nema, poštovani građani, toga u realnosti, vi to vidite. A kako 
će da vam sude i kako će da vas tuže kad nema vaših predstavnika u tim 
instancama? Kako će kad ih nema ni u drugim instancama?  
 Poštovani građani, imate priliku, dajte svoj odgovor u nedjelju. Dajte 
svoj odgovor podržavajući jedine autentične i legitimne predstavnike 
svoga naroda, koji vas neće sigurno ostaviti na marginama i koji će se i 
dalje istrajno boriti kao što smo i /prekid/ i ove zakone pisali, pisaćemo ih i 
dalje i borićemo se   legitimno kroz institucije sistema. Samo to tražimo, 
pričamo u ravni principa ne govorim ad hominem nikada. Nikada ne 
govorim ad hominem osim ako me neko ne /prekid/.  
 Dakle, hvala Vam što ste dozvolili pravo na repliku na koju sam imao 
puno pravo, ali nekad je i to stvar procjene predsjednika Parlamenta. 
 Ponvaljam, govorio sam o principima, o marginalizaciji manjinskih 
naroda, o tome šta je uradio Ustavni odbor, o tome šta su uradile ranije 
sudske instance i naravno o tome kako se trebaju građani postaviti u ovoj 
situaciji. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 20:49:57) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mustafiću.  



 U pravu ste. Pitanje dozvoljavanja replike je definitivno u domenu 
procjene, negdje i nisam baš sigurna da li je baš osnov za repliku bio 
adekvatan. U svakom slučaju, kada je replika, nemamo mogućnost 
replike na repliku. /Upadica/ 
 Poslaniče Aleksiću, možete mene da pitate.  
            Izvolite. Proceduralna reakcija poslanika Aleksića. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (21.10.22 20:50:34) 
 
 Baš pažljivo slušam diskusije i sve ovo što se dešava ovdje, ja 
prosto želim Vas da pitam da li Vi pažljivo pratite rad Skupštine. Samo 
želim da Vas pitam da mi objasnite u čemu je ovdje bila replika. Tvrdim 
odgovorno, čitajući Poslovnik, da poslanik Lekić uopšte nije uvrijedio ni 
poslanika Mustafića lično, niti njegovu stranku, niti njegov klub. To se 
vidjelo iz njegovog izlaganja. On elaborira, koristio je ove besplatne 
minute za predizbornu kampanju. Nemam ništa protiv, ja s njim ugodno 
vodim razgovore u sali i van sale, on je vrlo zahvalan sagovornik. Ali, ovo 
je čista zloupotreba Poslovnika uz Vašu dozvolu.  
 Da li je on nešto odgovorio poslaniku Lekiću? Apsolutno ništa mu 
nije odgovorio. Ponovio je priču o ugroženosti Bošnjaka, da ih nema u 
sudovima, u pravosuđu itd. Da li Vi to svjesno radite, ili ne pratite rad 
Skupštine. Mogao bih ja ovdje pola sata da pričam o tome šta su 
prethodne vlasti radile Srbima, gdje su Srbi bili u pravosuđu, u policiji, u 
organima upravljanja. Ovo je bila klasična predizborna kampanja, slanje 
poruka, a Vi to slušate pet minuta i ne reagujete. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 20:51:59) 
 
 Hvala, poslaniče Aleksiću. Prvo, nije pet minuta nego tri. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (21.10.22 20:52:05) 
 
 Ja Vas molim da poštujete Poslovnik, pratite rad Skupštine i 
reagujete adekvatno. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 20:52:09) 
 



 Poslaniče Alekisću, vrijeme za proceduralnu reakciju je isteklo. 
Pratim rad Skupštine, pratim danas prilično i bilo je prostora za mnoge 
reakcije i bilo je momenata gdje ste svi imali pravo da kažete, čak uz 
podignute tenzije, jer razumijem momenat predizborni, uz napomenu koja 
je bila kada smo počeli sa raspravom danas po ovoj tačci - da se trebamo 
koncentrisati na temu a ne da imamo predizbornu kampanju.  
          Takođe sam, da niste Vi vrlo ishitreno reagovali ovdje, imala 
namjeru da kažem poslaniku Sulju Mustafiću da nije pitanje izborne 
kampanje i da bismo se trebali vratiti. Svi ste danas imali potrebu da 
pozivate glasače da oni svojim glasom, izvinjavam se, poslanica Božena 
Jelušić je, vrlo budno sam motrila, imala najkorektniju raspravu u domenu 
da je bila u potpunosti u temi. Prema tome, kolege, pratim.  
 Poslaniče Lekiću, nemate pravo obzirom na to da je ovo bila replika, 
kao što ni poslanik Mustafić nema pravo reakcije sada. Riječ će dobiti 
poslanik Genci Nimanbegu koji čeka na svojih pet minuta.  
 Izvolite, poslaniče Nimanbegu. 
 Izvinjavam se, greška moja. Poslanik Genci Nimanbegu govori 
ispred Kluba albanskih partija. Ima pravo na 10 minuta. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (21.10.22 20:53:56) 
 
 Dobro, ja se nadam da ću možda uštediti pet minuta i zahtijevam 
pažnju od kolega poslanika i koleginica poslanica. Zašto zahtijevam 
pažnju? Upotrijebiću dva termina kao osnov moje diskusije. Da bih možda 
malo bio bliži onome što se dešava u našem društvu u zadnje dvije 
godine, upotrebiću izraz aksios. I da vas naučim na albanskom to znači 
/prekid/. Postaviću vam pitanje - Da li mi dostojno radimo ovu našu 
funkciju koju su nam građani dali?  
 Druga teza je ucjena. Molim vas za pažnju. Najgora je situacija kao 
kada zbog neke bilo klasične ucjene, bilo zbog nečega što smatramo da 
će nam kalkulantski nam donijeti u kratkom roku dobit ili nešto loše, naše 
djelovanje usklađujemo time. Plašim se da su dosta poslanika ovdje ne 
ucijenjeni, nego od strane svojih partija, biračkih, informacija koje imaju o 
njihovim procentima za skorašnje glasanje, odabrali smo najgore moguće 
vrijeme da raspravljamo o članovima za Ustavni sud. Dva dana pred 
izbore. I onda moram i zbog javnosti i vas poslanika da vas podsjetim o 
nekim stvarima.  
 Skoro nam je, nedostojno ovog doma, propalo glasanje za članove 
Sudskog savjeta. Četiri člana su birali u naše ime DPS, SNP, SDP, URA i 
Bošnjačka stranka. I oni su dogovorili da su ta četiri dostojna da vrše 



funkciju članova Sudskog savjeta. I u međuvremenu se izdešavalo što se 
izdešavalo i taj je dogovor propao. Ali, ja moram naglasiti još jednom - mi 
nismo bili konsultirani za te članove. Nas nisu kontaktirali, kao što nisu 
kontaktirali, po mojim informacijama, ni Demokrate ni Demokratski front. 
Samo je jedan kandidat prošao. 
 Poslije dva mjeseca vraća se ista igra. Četiri člana Ustavnog suda 
su dogovorili: Demokratski front, Demokrate, SNP, URA. Takođe će 
večeras ovo propasti, neće dobiti dvije trećine. Podsjetiću šta je bilo u 
2022. godini. Birali smo vladu koja je obećavala da će raditi izmjene u 
pravosuđu, koja će do konsenzusa doći. Moje lično, uporno zalaganje, 
sada ću reći već godinama, u razgovorima sa liderima svih političkih 
subjekata ovdje, mene tjera da koristim jednu rečenicu koji sam možda 
rekao u malom krugu - Dajte, Slaveni, više se dogovorite, ama dogovorite 
se više. /Upadice/ Apsolutno, i Bošnjaci su Sloveni. Vašim činjenjem i 
nečinjenjem činite loše, ne poštujete Ustav, gubimo godine. Mali primjer 
za nacionalnu zajednicu kao što smo mi, je to da evo već dvije godine, 
ono što je većina, u Crnoj Gori je teško naći imenovati jednu većinu. Bila 
je prošla većina, pa prošlija većina, najprošlija većina koja se opet spojila 
u sadašnju većinu, mada nije potvrđeno. Obećali su decentralizaciju koje 
nema. Nema je nigdje, nema je ni u školstvu, nema je ni u zdravstvu, 
nema izmjena Zakona o morskom dobru, nema ničega, nema u 
ekonomiji. Imamo situaciju da nam neko tamo odlučuje da ćemo 
dvadesetak miliona dati za Željezaru. U čije ime? Na osnovu kojeg 
dokumenta? Na osnovu čega? Međunarodna zajednica ili nevladine 
organizacije daju 500.000 eura za Solanu. Rok da se to iskoristi je 30. 
oktobar. To stoji pod znakom pitanja zato što organi Javnog preduzeća 
Nacionalni parkovi Crne Gore ne djeluju brzo. Na ovaj način, kako se vodi 
dijalog u Crnoj Gori, to se neće postići.  
 Naš doprinos u ovom glasanju, nažalost, neće biti dovoljan. I da 
glasamo za sva četiri kandidata koje je neko drugi birao, ja bih birao 
nekog drugog. Niko nas nije kontaktirao, niko nije rekao - da li vi imate 
prihvatljive kandidate, mi mislimo da imamo kandidate, to ne bi bio 
partijski dogovor možda, vrijeme je za to.  
 Ja sam lično glasao i za članove Tužilačkog savjeta prošle godine, 
pa se time hvale svi. Ja se time ne hvalim. To je odgovornost prema 
situaciji, znamo kakva nam je bila. Ali, ovo nije počelo ni sa ovom vladom, 
ni sa prošlom vladom, mada se zahuktalo do enormnih većina. Mi smo u 
blokadu upali 2015 - 2016. godine kad smo dobili pozivnicu za NATO. Ta 
pozivnica je podijelila našu scenu. 
 Stoga, predsjednice Đurović, neću pet uštedjeti, uštediću oko tri. 
Žao mi je da glas koji vam uporno upućujem nije dovoljan da dođemo do 



zajedničkog rješenja. Sigurno da ni vi niste srećni što nemate kolege sa 
druge strane, kao što nije bilo kolega kad smo glasali Sudski savjet 
dovoljno.  
 Stoga, još jednom apeliram da se taj dijalog što prije pokrene. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 21:01:53) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Nimanbeguu. 
 S ovim smo iscrpili listu govornika po ovoj tački.  
 Da li izvjestiteljka Odbora želi dati završnu riječ? Izvjestiteljka nije tu. 
 Konstatujem da je pretres završen, a izjasnićemo se naknadno. 
 Pozdravljamo uvaženog premijera koji nam se priključio. 
 Predsjedniče Vlade, dobro veče.  
 Obzirom na to da je predsjednik Vlade ovdje kao predlagač, onda 
smo u mogućnosti da pređemo na drugu tačku dnevnog reda. 
 Poslanik Radulović traži proceduralnu reakciju prije prelaska na 
drugu tačku. 
 Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (21.10.22 21:02:41) 
 
 Hvala, predsjednice Đurović. 
 Želim da iskoristim, ja sam pomalo iz drugog svijeta, prisustvo 
premijera i Vas. Ja sam čovjek koji hoće da neke druge stvari u Crnoj 
Gori favorizuje i stavi na pijadestal. Ja se plašim za budućnost Crne 
Gore, da ćemo mi bankrotirati, da ćemo se smrznuti, da ćemo izgubiti i 
Željezaru i mogućnost, da nećemo izgraditi puteve.  
 Ja sam, poštujući proceduru Poslovnika, dobru praksu koja je 
utemeljena u ovoj Skupštini čini mi se prije 13 godina i ja sam, moja 
malenkost je bila tu i okolnosti, Vama, predsjednice, 27. septembra 
poslano inicijativu imajući u vidu da mi nemamo predsjednika našeg 
odbora, da naš odbor faktički ne funkcioniše (za razliku od svih odbora 
koji svakodnevno svoju ulogu kroz i Parlament potvrđuju i dokazuju), da 
se organizuju, gospodine Abazoviću,... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 21:04:11) 
 



 Poslaniče Raduloviću, znam o čemu pričate. Pričali ste već jednom 
u plenumu takođe po tom osnovu, pa Vas molim da budete vrlo kratki 
obzirom na to da je već vrijeme isteklo za proceduralnu reakciju. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (21.10.22 21:04:29) 
 
 Znači ovako, ja sam inicirao, poštujući da se održe četiri okrugla 
stola, tematske sjednice, ekonomska budućnost i sve ostalo što sam 
rekao. Da li je neki šum u našoj komunikaciji ili ne znam što je u pitanju, 
ono što je bila regularna moja inicijativa još nije zaživjela. Ja mislim, 
predsjednice Đurović, da na taj način ona postaje faktički prošlost, jer 
smo se dogovorili kada je bio u pitanju rebalans da donesemo jedan 
široki konsenzus i neka rješenja oko nove ekonomske politike. Novi 
budžet će se donijeti, mi nećemo ništa uraditi i zato vas molim da vaš 
stav i stav našeg odbora objedinimo i da već prvoga prvu sjednicu 
održimo i da pozovemo sve one koji znaju, politički ili ekonomski odlučuju 
o budućnosti Crne Gore i da pokušamo tu raspravu i moguća rješenja. 
 Mislim, možda sam bio van našeg nekog ubjeđenja ili shvatanja 
života, ali za mene je ovo život. Možda sam ja prevaziđen, ali će možda 
vrijeme pokazati da nijesam. Molim Vas samo da tu Vašu ulogu 
iskoristite. Evo ga i premijer tu. I on klima glavom i podržava. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 21:06:09) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Raduloviću. Odgovoriću Vam na to, obzirom 
da sam Vam odgovorima već i prošli put kada ste tu inicijativu upravo 
kazali u toku jedne rasprave (mislim da je bila upravo rasprava o 
rebalansu budžeta). U nedostatku predsjednika Odbora za ekonomiju, 
finansije i budžet, ja, kao predsjednica Skupštine, sazivam sjednice ovog 
Odbora. Međutim, niti sam član Odbora, niti odlučujem, ne učestvujem u 
radu Odbora, a takođe ne mogu ni da odlučujem u ime Odbora.  
           Na osnovu Vaše inicijative, moja je intervencija bila prema 
članovima Odbora i prema sekretaru Odbora da se dogovori sa 
članovima kada im odgovara termin da se sazove sjednica, na kojoj će 
članovi Odbora odlučiti o Vašoj inicijativi. Procedura je ipak takva. Članovi 
odbora treba da odluče o Vašoj inicijativi, jednako kao što su inicijative i 
za kontrolno, i za konsultativno saslušanje i slično tome. Ne mogu ja 
preuzimati ulogu predsjednika Odbora, osim u ovom dijelu koji se odnosi 
na sazivanje sjednica Odbora. Ja ne učestvujem u radu Odbora i 



definitivno ne mogu preuzeti nadležnosti kompletnog Odbora u tom 
pravcu. 
 Poslaniče Raduloviću, izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (21.10.22 21:07:35) 
 
 Predsjednice, zbog dobra Crne Gore. Ja znam da biste Vi željeli da 
ova Skupština u istinu bude čvorište sveukupnog političkog, naučnog, 
stručnog i svakog drugog toka i da dođemo do rješenja. Vjerujte, pošto 
sam ja stari śedio tu, kažu da sam bio veoma uspješan, ja sam ovo 
provjerio i imam veliko iskustvo u svemu ovome. Ovo su pisali sekretar i 
stav naš Odbora, ja sam to inicirao i uputio me da to Vama dostavim 
trenutni predsjedavajući tog Odbora. Molim vas, zbog dobra Crne Gore i 
ove kuće, da Vaš stav i stav Odbora bez ikakvih problema svakog 
ponedjeljka u 11 sati održe tematske sjednice i da pozovemo ljude. Ko 
dođe, dobrodošao. Ovo nijesu kontrolna saslušanja, ovo je nešto što je 
tematska sjednica i ja sam zapazio sve ovo što treba. Vjerujte da to 
govori čovjek sa velikim iskustvom iz tih klupa. Molim Vas. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 21:08:49) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Raduloviću. Vi i ja se i te kako možemo 
složiti o potrebi održavanja takvih okruglih stolova i imate moju ličnu 
podršku što se tiče inicijative. Svakako, naredne sedmice će biti dvije 
sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet. Predlažem vam da se u 
formalnom smislu Odbor izjasni. Ja nemam ni jedan akt u kojem stoji da 
je Odbor donio stav po tom pitanju kako bih mogla da reagujem na takav 
način, odnosno da postupim na takav način, osim sve dobre želje i lijepih 
riječi sa svih strana. Znači, samo je to jedini razlog. Imaćete prilike 
sledeće sedmice da vrlo intenzivno radite, obzirom na vrlo bogat dnevni 
red koji je predviđen za Treću sjednicu jesenjeg zasijedanja, gdje je veliki 
broj tačaka upravo iz domena nadležnosti vašeg Odbora.  
            U svakom slučaju, nastavljamo dalje. Sa nama je uvaženi 
predsjednik Vlade, a mi prelazimo na tačku - Predlog da se članovi 43. 
Vlade Crne Gore, potpredsjednik Vlade za politički sistem i 
unutrašnju politiku i ministar odbrane magistar Raško Konjević i 
ministar vanjskih poslova Ranko Krivokapić, razriješe sa tih 
funkcija.  



 Podsjećam da je, u skladu sa članom 105 stav 3 Ustava Crne Gore i 
članom 176 Poslovnika Skupštine, predsjednik Vlade predložio da 
Skupština razriješi članove 43. Vlade Crne Gore potpredsjednika Vlade 
za politički sistem i unutrašnju politiku i ministra odbrane magistra Raška 
Konjevića i ministra vanjskih poslova Ranka Krivokapića. 
 Otvaram pretres. 
 Da li predsjednik Vlade želi da da dopunsko obrazloženje? 
 Predsjedniče Vlade, izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (21.10.22 21:10:43) 
 
 Poštovana predsjednice Skupštine, poštovane poslanice i poslanici, 
poštovani predstavnici medija, poštovani građani, 
 Zahvaljujem što ste nam dali priliku da i u ovim prilično kasnim 
satima ipak razgovaramo o temama koje su važne za državnu politiku i ja 
ću pokušati kratko da dam obrazloženje. Naravno, stojim na raspolaganju 
ako u toku vaših diskusija bude pokrenuta neka dilema da je u dijalogu i 
razriješimo. Tačno je da sam podnio inicijativu, ali prije nego što pređem 
na inicijativu vezano za smjenu dva ministra 43. Vlade, želim samo da 
uputim jedan apel, možda je prekasno ali vjerujem da je mnogo važno, da 
bi bilo od posebnog značaja da se večeras izaberu članovi Ustavnog 
suda Crne Gore. Ako nije moguće izabrati sva četiri člana, onda makar 
jednog člana - kako bi konačno deblokirali svoje institucije i omogućili da 
se evropski put Crne Gore nesmetano nastavi. Svi oni koji budu 
učestvovali u toj opstrukciji učinjeće medvjeđu uslugu državi. Možda to 
nije zgoreg da svako pokaže svoje pravo lice (govorim o političkom licu). 
Prihvatam činjenicu da možda oko svih četiri kandidata ne postoji 
saglasnost, ali je lično meni jako neprihvatljiva činjenica da od četiri 
kandidata, za koje tvrdim da svi imaju određeni kredibilitet i određeni 
renome, makar jedno ili dvoje ne budu izabrani večeras u državnom 
Parlamentu. To je moj apel, ali u svakom slučaju ne možemo uticati na 
političke odluke poslanika i svako će snositi odgovornost za to kako se 
bude ponašao. 
 Kada je riječ o razrješenju članova 43. Vlade, ja ću samo nekoliko 
činjenica i smatram da je to u korist i u pomoć ne samo Skupštini Crne 
Gore, nego i poslanicima koji trebaju da se izjašnjavaju oko određenog 
predloga. I kada je bila riječ o povjerenju Vladi istoj i danas - potpuno okej 
i demokratski i svako će odlučiti na svoj način. Ali, treba reći nekoliko 
stvari - što zbog javnosti, što zbog građana, što zbog pravnika u Crnoj 
Gori, koji imaju određene dileme.  



           Tačno je da je 19. avgusta Skupština Crne Gore izglasala 
nepovjerenje Vladi, čime je Vladi prestao mandat. 43. Vladi je prestao 
mandat, ali Vlada, po Ustavu, nastavlja da obavlja sve svoje funkcije do 
izbora nove vlade. Prvo, da je predsjednik Crne Gore dao mandat 
gospodinu Lekiću, da smo mi u međuvremenu izabrali novu vladu ili bili 
jako blizu izbora nove vlade, ova inicijativa bi onda imala mnogo manji 
smisao.  
 Nažalost, zbog aktivnosti predsjednika države, po mom skromnom 
sudu, neustavni, mi smo došli u situaciju da moramo da predlažemo 
razrješenja. Član 110 Ustava kaže da Vlada nastavlja do izbora nove 
Vlade /prekid/ član 105 kaže da Vlada i član Vlade mogu podnijeti 
ostavku kao i da predsjednik Vlade može da predloži i razriješi člana 
Vlade. Ja sam se pozvao na razrješenje, /upadica/, molim vas, to kaže 
Poslovnik, doću ja do toga. To kaže Poslovnik, to ne kaže Ustav i to ne 
kaže Zakon o državnoj upravi. Reći ću vam jednu stvar, mnogo laku, koja 
će svakom laiku riješiti dilemu. Nemoguće je da ministar u mandatu Vlade 
odgovara Skupštini, odgovara predsjedniku Vlade, a kad je u tehničkom 
mandatu, da ne odgovara nikome. Dovedite pravnika ustavnog prava koji 
može da objasni da ministar u redovnoj Vladi, u mandatu trajanja Vlade 
ima svoju odgovornost u odnosu na Skupštinu Crne Gore, koja ga je 
birala, u odnosu na predsjednika Vlade, koji ima pravo da preduzima 
neke radnje, a da u tehničkom mandatu nema apsolutno nikakvu 
odgovornost ni prema kome. To je pravni nonsens i zbog toga sam se 
pozvao na razrješenje. To znači da ukoliko bi bilo koji ministar u periodu 
trajanja tehničke Vlade radio stvari koje su suprotne onome što su 
nacionalni interesi Crne Gore, suprotne onome što je politika Vlade - 
mora biti pozvan na odgovornost. Sve što sam lično mogao da uradim 
jeste da inicijativu uputim prema vama. Vi ćete večeras ili kad god to 
bude bilo odlučiti da li je ta inicijativa prihvatljiva ili ne - i na osnovu toga 
će se preduzimati sljedeće radnje.  
 Mislim da je ovo jedan odgovoran pristup, mislim da je ovo jedan 
pristup koji ima puni smisao i ne možemo da dođemo u situaciju da 
kažemo da ministri u tehničkom mandatu više nisu apsolutno odgovorni 
nikome. Državni Parlament može da preduzima sve aktivnosti kao i kada 
je situacija potpuno normalna ili kada je mandat u trajanju. Shodno tome, 
mislim da je ova inicijativa potpuno opravdana. Ustav ne prepoznaje 
termin tehničke Vlade, već Vlade kojoj je izglasano nepovjerenje i koja 
vrši ustavne nadležnosti kao Vlada u punom kapacitetu dok se ne izabere 
nova Vlada. Lično navijam da se situacija u Crnoj Gori politički završi, da 
mi dobijemo novu vladu, da ne budemo više u tehničkom mandatu, da 
dobijemo novu vladu u punom mandatu isto kao što, vjerujem, da većina 



nas razmišlja da treba da dobijemo i Ustavni sud u punom mandatu, i 
Državno tužilaštvo u punom mandatu i sve ostale institucije koje treba da 
rade u punom kapacitetu.  
 Kad je riječ o dva predloga za razrješenje ova dva ministra, tačno je 
da mi imamo u kontinuitetu, naročito od momenta kada se desilo glasanje 
nepovjerenja Vlade, potpuno suprotne pristupe politici. Oni su sa pravom, 
ja to ne smatram nikakvim iznenađenjem, izabrali svoju stranu, imaju 
pravo na to. Ono na što nemaju pravo jeste da zloupotrebljavaju svoje 
funkcije. Nemaju pravo da sa pozicije ministra vanjskih poslova zasipaju 
međunarodnu zajednicu pogrešnim informacijama vezano za trasiranje 
puta Vlade Crne Gore. Vlada Crne Gore nijedan spoljno-politički prioritet 
nije promijenila jedan jedini centimetar; Vlada Crne Gore sve svoje 
međunarodne obaveze obavlja bez ikakvih restrikcija; Vlada Crne Gore je 
jasna i nedvosmislena u svim inicijativama spoljno-političkog karaktera i 
Vlada Crne Gore sve radi potpuno u skladu sa agendom koja je bila 
prezentovana i kada se ona izabrala. Ako neko misli da spoljna politika 
Crne Gore treba da se prilagodi odbrani predsjednika države zasipanjem 
netačnih informacija međunarodnoj zajednici, smatram da je to zaista 
neprimjereno. Ako neko misli da treba diplomatsku mrežu da koristi za 
zastupanje određenih političkih stavova onih ljudi koji nemaju podršku 
naroda Crne Gore  -smatram da je to potpuno neprimjereno. Sa druge 
strane, i ministar koji je bio zadužen za odbranu i koji je sada zadužen za 
odbranu nije preduzimao one aktivnosti koje su se od njega očekivale, 
naročito ne kroz Biro za operativnu koordinaciju, koji u 120 dana nije 
održao ni jednu sjednicu. Svi govorimo o složenom bezbjednosnom 
trenutku, ja lično ne mislim da je on pretjerano složen, da on može postati 
složen i reći ću šta mislim i o nedjeljnim izborima - ali, u svakom slučaju, 
nijesu mogli da zadovolje, nijesu mogli da se pronađu u ovom timu. Nije 
to ništa strašno, ne smatram to nikakvim velikim iznenađenjem, smatram 
samo opravdanim da neko ko ne želi iz bilo kojeg razloga političkog ili 
nekog drugog bude dio nekog tima, da tom timu ne treba da smeta. To je 
mislim elementarna etika i elementarni politički moral. Ukoliko, pak, žele, 
mislim da ste vi adresa, Parlament Crne Gore je adresa da se tome stane 
na kraj. Navijam da dođemo do  potpuno nove vlade koja će u punom 
mandatu da radi i obavlja svoje obaveze.  
           I zadnja teza, s obzirom na to da se čula i večeras u Skupštini 
Crne Gore, namjera da se ne izabere ni jedan predstavnik Ustavnog suda 
kako bi došli u još jedan vakuum (pored Vlade i svih ostalih institucija), 
tzv. izborni vakuum nakon nedjelje veče - ja želim da kažem i dalje sa 
mjesta premijera Crne Gore da te informacije imam, da se te informacije 
obrađuju, da pozivam sve da budemo mudri i staloženi, da kampanju 



dovedemo do kraja na način na koji je ona počela, a počela je prilično 
mirno bez ikakvih tenzija, kao i da kažem da svaka namjera 
destabilizacije države, a na nju sam upozoravao 19, mnogo je lako 
provjerljiva od strane struktura, između ostalih, koje predlažem za 
razrješenje - neće biti dopušteno. Građani neka se slobodno izjasne za 
koju god opciju misle da je najbolja za njih, ali da neko koristi pravni 
vakuum da bi zemlju gurnuo u destabilizaciju i da bi pozvao nekoga da 
bude medijator, da su ovđe neke vanredne okolnosti i da građani Crne 
Gore ne znaju ko je većina ili manjina - to apsolutno nećemo dozvoliti. 
Građani neka se izjasne potpuno slobodno i neka u atmosferi što boljoj 
izaberu svoje predstavnike.  
 U ovom trenutku naš ukupni politički sistem i atmosfera izgledaju 
konfuzno zbog toga što je Vlada u tehničkom mandatu, zbog ovih drugih 
institucija, zbog nedavanja mandata, zbog predsjednika države koji ne 
ispunjava svoje obaveze. Tačno je da sve to izgleda dosta konfuzno, 
smatram da i dalje u Skupštini Crne Gore, kao i među narodom Crne 
Gore, svim građanima Crne Gore, postoji dovoljan stepen i mudrosti i 
staloženosti da se na najbolji mogući način, dobrim odlukama i legitimnim 
odlukama, izađe iz ove situacije. Moj je apel prema svim političkim 
strukturama da to učinimo. Čak i prema onim političkim strukturama sa 
kojima imamo stavove koji nijesu bliski, sa kojima imamo neke trzavice, 
neke političke nedoumice. Sve je to istina, sve je to dio političkog miljea 
Crne Gore, ali ako neko bude želio da lovi u mutnom i da pokuša da 
povrati svoje pozicije na način što želi da iskoristi slabost institucija koje 
sam derogira u prethodnom periodu - lično tvrdim, uz punu odgovornost, 
da će Vlada učinjeti sve da takve aktivnosti suzbije. Već je preduzela 
jedan dio aktivnosti, nastaviće ih u kontinuitetu ukoliko naiđe i na podršku 
većine u Parlamentu. Govorim samo za aktivnosti koje su u smislu 
čuvanja javnog reda i mira, u cilju čuvanja ustavnog poretka i stabilizacije 
države.  
          Ako bude trebalo dodatnih obrazloženja, ako neko od poslanika 
bude želio nešto da otvori kao temu, ima nekoliko stvari koje su aktuelne i 
posljednjih dana ili poslednjih sedmica - stojim na raspolaganju da  
kažem sve što znam i ono što mislim da je jako argumentovano. Nadam 
se jednom dobrom dijalogu i sa ovim završavam, uz zahvalnost 
predsjednici Parlamenta i svim poslanicima koji su /prekid/ reagovali na 
ovu inicijativu i nijesmo čekali neko odugovlačenje. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 21:24:42) 
 



 Zahvaljujem predsjedniku Vlade. 
 Sada nastavljamo sa uvodnim izlaganjima ispred klubova poslanika. 
Za sada imam prijavljenog samo ispred Kluba Demokratskog fronta 
poslanika Andriju Mandića, a takođe su i za raspravu poslanici 
Demokratskog fronta. Pretpostavljam da nemamo još uvijek u evidenciji i 
da će to stići, pa ćemo pribilježiti. 
 Poslanik Andrija Mandić ima riječ ispred Kluba Demokratskog fronta, 
poslanik Miodrag Lekić ispred Kluba Demokrate-DEMOS. 
 Poslaniče Mandiću, izvolite. Mi ćemo ove ostale stvari riješiti u hodu. 
 
 

 ANDRIJA MANDIĆ (21.10.22 21:25:24) 
 

 Hvala vam. 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore,  
            Prvo želim da se izvinim građanima Plužina, našim simpatizerima  
i članovima koji su večeras održali završnu konvenciju u tom gradu, kao i 
građanima našim simpatizerima i članovima u Opštini Šavnik. Upravo 
zbog ove sjednice koja je bila planirana  da se održi u 11 sati nisam uspio 
da prisustvujem tim konvencijama i želim ovim putem da se izvinim. 
Pretpostavljam da mnogi od njih gledaju prenos skupštine, ovo je veoma 
važna skupština i kada je večeras u Plužinama naš predsjednik Opštine 
Nikšić Marko Kovačević saopštio da ja ne mogu stići da učestvujem na toj 
završnoj konvenciji, ali da sam u Podgorici na zasijedanju Skupštine 
zajedno sa poslanicima  Demokratskog fronta i da večeras treba da 
razriješimo Raška Konjevića i Ranka Krivokapića, tada je uslijedio najveći  
aplauz koji je mogao da se dobije na nekoj konvenciji. Pretpostavljam  da 
tako kako misle naši simpatizeri, naši glasači, o ovoj dvojici političara da 
vjerovatno glasači SDP-a odnosno Konjevića i Krivokapića slično misle o 
nama. To su one duboke podjele koje postoje u Crnoj Gori, koje treba da 
kroz jednu veoma jasnu politiku, kroz jedan uporni rad  prevazilazimo. 
Narod niko ne može pobijediti, gospodine Abazoviću, 30. avgusta 
većinski narod Crne Gore izašao je na izbore i glasao  protiv Mila 
Đukanovića i protiv satelita koji prate tu stranku. Nakon tih izbora mnogi 
su se postarali da oni koji su pobijedili na izborima ne budu dio izvršne 
vlasti, i došli smo u konačnu situaciju da je neko poušao da izigra volju  
narodnu i da oni koji su izgubili na izborima postanu vlast, a oni koji su 
pobijedili na izborima da odu u opoziciju. Politici to nije nepoznato niti se 
to prvi put desilo u Crnoj Gori, ali je narodna volja i narodna želja  na 
kraju pobijedila. Narod možete nekada da zavedete jer možete nekada da 
ga držite u ropstvu, možete da uradite i  ovo i ono, ali ga u konačnom ne 
možete pobijediti. Evo, večeras prisustvujemo vraćanju narodne volje 



tako što će oni koji su zalutali u Vladu Crne Gore prvenstveno voljom 
mandatara Abazovića koji je sastavljao Vladu uključujući u sastav Vlade 
one koji su poraženi na izborima. Nije prošlo mnogo vremena, uvjerili ste 
se  da ipak to nije bio dobar potez, uz sve dobre namjere, pričali ste da će 
to da otvori evropski put Crne Gore, ali evo, poslije izvjesnog vremena 
vidjeli smo da je u suštini to bilo urušavanje velike narodne pobjede. Nije 
samo problem bio što je 19. avgusta pala vaša vlada u ovom parlamentu, 
veći problem je bio kada je predsjednik Crne Gore, onaj koji je podržao 
vašu vladu, odlučio da ne dozvoli skupštinskoj većini, pobjednicima na 
izborima 30.avgusta, da konstituišu  novu vladu. Iako smo većina i evo od  
skupštine do skupštine pokazujemo da smo većina u ovom parlamentu 
koja se nalazi na polovini svog skupštinskog mandata, uzurpartori vlasti i 
oni koji su 30. godina upravljali ovom zemljom žele da zadrže sve poluge 
moći u svojim rukama. Mislim da su željeli vas i vaše koalicione partnere 
iz Socijalističke narodne partije kroz ovu vladu koju ste vi vodili da uvuku  
u igre koje su oni vodili 30 godina. Kada pogledate šta je uradio vaš kadar 
koga ste vi predložili, Savo Kentera, kada vidite ove ministre koji dolaze iz  
SDP-a, kada pogledate ponašanje drugih koalicionih partnera koje ste vi 
odabrali, a koji su poraženi na izborima 30. avgusta, nije teško izvesti 
zaključak da ste u poslednjem momnetu i vi i Vlado Joković izvukli, 
uslovno rečeno, u političkom smislu, žive glave i uspjeli da se  spasite od 
tog zagrljaja po kome je poznat Milo Đukanović i njegova politička 
organizacija. Koga god su oni zagrlili to se vrlo brzo pretvorilo u onaj grif 
kako rvači znaju da uhvate svoje protivnike, ali ste uspjeli da se izvučete i 
danas napokon uklopite se u parlamentarnu većinu koja će kroz 
usvajanje zakona o  izmjenama i dopuna Zakona o predsjedniku 
omogućiti da 41 poslanik dobije napokon vladu kakvu je narod želio 30. 
avgusta. To je naša obaveza.  

Ja vam čestitam na hrabrosti koju ste pokazali posle ovih promašaja 
koje ste imali, ali ne mogu da vas aboliram i da kažem bilo je to pametno, 
bilo je to dobro. Nije, to je bio jedan eksperiment koji je imao dobre 
namjere da ispunimo sve uslove koje je tražila evropska administracija  i 
administracija iz Brisela. Vrlo brzo ste se uvjerili da to nisu  partneri za 
ovu veliku igru, za ovu veliku odgovornost koju imamo prema velikoj 
narodnoj pobjedi. Dobro je što vraćamo se na postojeće stanje i što smo 
restartovali odnose kroz ovaj  korektni politički sporazum koji smo postigli 
u septembru kao 41 poslanik, da znamo da ćemo uskoro da izaberemo  
vladu iza koje će stajati većinska Crna Gora i da ćemo izabrati vladu za 
koju je glasao narod Crne Gore 30. avgusta. Ne sumnjam i nemam 
nikakve dileme da ćemo na lokalnim izborima potvrditi sve ono što je 
narod rekao 30. avgusta, jer ako se desilo to u Nikšiću, Beranama, na 



Cetinju, u Mojkovcu, ako se to desilo u Herceg Novom, pa zašto bi bio  
drugačiji rezultat  u ovim opštinama gdje su raspisani izbori i zašto bi 
neko od onih koji su odlučili da više ne pripadaju politici koju je dugi niz 
godina personifikovao Milo Đukanović, zašto bi oni sada promijenili stav i 
pokušali da ožive jednu mrtvu političku i istrošenu priču? Imamo veliku 
šansu i veliku priliku. Kao što sam vam odao priznanje za hrabre poteze 
tako želim ovdje pred crnogorskom javnošću i da vas iskritikujem za ovo 
što ste uradili. Mi smo blokirali Crnu Goru, kolege iz Demokrata su 
protestovali svake večeri pozivajući vas i kolege  iz SNP-a da ne pravite 
koaliciju, odnosno da ne tražite manjinsku podršku od Demokratske 
partije socijalista jer smo znali da je to pogrešan put. Probali, vidjeli, ali 
imali dovoljno snage da izađete iz toga i da se vratite onom jatu koje je 
narod odabrao 30. avgusta, da zajedno sa njima djelujete.  

Mi moramo u vremenu koje je pred nama nakon konstituisanja nove 
vlade da pronađemo jednu novu formulu sporazumijevanja u Crnoj Gori. 
Nije meni baš tako milo da čujem od vas da kažete mora da se pomiri 
pravoslavno biće u Crnoj Gori. Ja sam pravoslavac, ovi ljudi su 
pravoslavci, mislite li da to neko želi više od nas? Mislim da naši rođaci 
koji se nalaze u drugim političkim grupacijama koji su parlamentarna 
većina ili opozicija zavisno od raspoloženja vaše političke stranke, pa 
jednom smo mi većina, drugi put su oni većina, pa ćemo opet mi biti 
većina. Ja mislim da je neophodno da tražimo te formule i kroz izbor 
Ustavnog suda, kroz izbor Vrhovnog državnog tužioca, kroz ponovljeni 
izbor članova Sudskog savjeta. Da bismo mogli da krenemo u tom 
pravcu, ne smijemo da govorimo ovo što su kolege iz Demokratske partije 
socijalista ovdje zastupale prethodnih mjeseci kritikujući nas kako nismo 
glasali za članove Sudskog savjeta, a večeras oni pobjegli da ne glasaju 
za članove Ustavnog suda, iako imamo četiri kandidata koji imaju najbolje 
reference među prijavljenim kandidatima za članove Ustavnog suda. To 
presipanje od jednih do drugih, taj pokušaj da se ide naprijed tako što se 
korača unazad, to nas ne vodi nigdje. To je poraz i nas i njih. Da bismo 
mogli sa njima da pregovaramo na način kako se pregovaralo u ovoj 
skupštini kada se birao prošli Ustavni sud, a sjetite se da je većina 
članova prošlog Ustavnog suda izabrana sa gotovo 99% glasova, ali bilo 
je jasno, Demokratska partija socijalista i njeni partneri su većina, mi smo 
opozicija, nije bilo zabune kao danas ko je parlamentarna većina a ko je 
opozicija, mi smo kao opozicija sjeli i dogovorili se, izabrali Ustavni sud i 
dobili članove Ustavnog suda koji su imali podršku 99% ovog parlamenta. 
Kada ovdje postane jasno ko je nova vlada, ko je čista parlamentarna 
većina i kada bude jasna poruka da ćemo mi da vodimo Crnu Goru u 
naredne dvije godine, vjerujte da sa njima kao sa opozicijom možemo da 



uradimo isto ono kao što su oni radili sa nama kada se birao Ustavni sud. 
Ovako, dok god postoje dileme da jedan može preći na onu stranu, da će 
URA uraditi ovo, da će SNP uraditi ono, uvijek će biti problema gdje će 
neko željeti da prigrabi i više nego što mu pripada.  

Želio bih da dobijem ove odgovore koji ste rekli da ćete nam dati 
vezano za eventualne nemire, vezano za eventualne ekscese vezano za 
to da neko ne želi da se pomiri sa rezultatima koji će se pokazati na ovim 
izborima. Iz jednostavnog razloga, kolega Milan Knežević i ja i Mihajilo 
Čađenović i određena grupa ljudi srpskih državljana smo ovdje optuženi 
za lažni državni udar, imali smo lažno suđenje u Crnoj Gori gdje je neko 
izmislio čitavu priču kako bi pokušao odgovorne ljude i najjaču političku 
snagu, tada opozicionu, da proglasi nekakvom ruskom agenturom. Ja 
sam na sjednicama Odbora za bezbjednost slušao i vas koji ste bili žrtva 
te priče, jer se sjećam naših pregovora kada smo pobijedili 30. avgusta, 
slušao sam te iste koji su o nama pričali kako smo ruska agentura kako 
danas vas proglašavaju ruskom agenturom. Da bismo izašli iz tih 
kampanja, veoma opasnih, veoma ružnih, veoma štetnih za Crnu Goru, vi 
morate da nam date odgovore, jer ovi koji su uzeli stotine miliona 
švercujući kokain, švercujući cigarete, švercujući sve što se moglo 
švercovati u Crnoj Gori, ovi kojima su krvave ruke do lakata, koji su 
posvađali i pobunili tu mladost Crne Gore koja je mislila da može preko 
noći da se obogati, oni moraju da se jednog trenutka suoče sa 
posljedicama tih njihovih radnji. Zato su nam važni vaši odgovori, kao što 
smo na Odboru za bezbjednost tražili vaše odgovore i ne bismo mogli 
večeras završiti ovu priču a da ne dobijemo konkretno ono što ste najavili 
u vašem prvom obraćanju da ćete nam odgovoriti vezano za pokušaje 
destabilizacije ove zemlje kroz izgovor da nema Ustavnog suda, pa će, 
čoče, neko smisliti kako da našu veliku pobjedu na lokalnim izborima 
proglasi ništavnom. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.10.22 21:38:21) 
 
 Zahvaljujem kolegi Mandiću.  
 Sada idemo redom sa uvodnim izlaganjima. Dajem riječ kolegi 
Draganu Ivanoviću u ime Kluba SNP-a.  
 Izvolite, kolega Ivanoviću. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (21.10.22 21:38:43) 
 



 Hvala, potpredsjednice.  
 Poštovana Skupštino, poštovani predsjedniče Vlade gospodine 
Abazoviću,  
 Molio bih gospodina Mandića samo za jedan tren. Želim da mu se 
zahvalim za jedan dio diskusije na samom početku gdje je prepoznao i 
htio bih od vas gospodine Mandiću da sad ovdje, a mislim da je to sada 
svima jasno u Crnoj Gori ko je parlamentarna većina. To što smo 
napravili u jednom trenutku URA i Socijalistička narodna partija ja svaki 
put pokušavam da dokažem, a gospodin Dritan Abazović je noćas tu i on 
će potvrditi, nadam se, ovo što ja kažem, šta je bio uslov da Socijalistička 
narodna partija uđe u tu priču. Znam da je bilo iznenađenje, ali je bilo 
ciljano, bila nam je želja da se Temeljni ugovor sa Srpskom 
pravoslavnom crkvom potpiše. Gospodine Abazoviću, vi ste bili svjedok 
kada smo o tome razgovarali i to smo postavili kao jedan uslov koji se ne 
može zaobići. Moram se zahvaliti Dritanu Abazoviću, on je bio uporan u 
tome, ali poštovao je Socijalističku narodnu partiju, bio je svjestan koliko 
se ona izložila kritici. Šta smo uradili u jednom trenutku u tom cilju - 
između ostalog tražili smo i one druge uslove koje smo krenuli da 
rešavamo. Desilo se što se desilo, ali znam da je u Skupštini, očekivao 
sam da će biti na ovoj narednoj sjednici, Zakon o popisu, Zakon o 
porijeklu imovine itd. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.10.22 21:40:37) 
 
 Kolega Ivanoviću, pošto na uvodna izlaganja nema komentara, a 
djeluje da ste vi komentarisali kolegu Mandića, moraću poslije vaše 
diskusije dati njemu pravo na komentar. Samo da znate za ubuduće, jer 
onda kršimo našu ustaljenu proceduru što se tiče uvodnih izlaganja.  
 Izvolite, nastavite. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (21.10.22 21:41:09) 
 
 Da se zahvalim jer je gospodin Mandić rekao nešto što je istina i što 
u svakom slučaju stoji.  
 Ovo o čemu mi noćas raspravljamo, vidjeli ste, ta većina se 
pokazala i ovoga puta. Noćas sam čuo toliko komentara toliko pravnih 
stručnjaka da zaista pozavidi svijet, a ne jedna mala Crna Gora. Jasno je 
svima nama, vidjeli ste i da je premijer prepoznao o čemu se radi. To su ti 
pravni čistunci koji juče u Skupštini Glavnog grada Podgorice dokazaše 



koliko im je stalo do prava i do svih tih pravnih stvari kada je u pitanju 
Skupština Glavnog grada, pa predsjednik te skupštine čini mi se bješe 
spreman i da se spali da sprovede nekakav interes Demokratske partije 
socijalista. Zar je to zaista do te mjere moguće? Ponavljam i noćas i 
stotinu puta do sada da je u Crnoj Gori prisutna velika opstrukcija od 
kadrova DPS-a. Govorio sam to i 42. i 43. vladi. I te kako bi oni nas očistili 
ako sjutra ne daj bože oni dođu do neke vlasti. Neće, u Podgorici je gube 
100%, u Crnoj Gori su je izgubili mnogo prije i oni su toga svjesni. Mi smo 
bili popustljivi i u 42. i 43. ta opstrukcija je toliko vidna i prisutna pa i 
noćas ovdje u Skupštini Crne Gore. Zaista, dvojica ministara iz 
Socijaldemokratske partije su sve ovo vrijeme pokazali za koga rade i šta 
rade. To što je gospodin premijer naveo, ja se u potpunosti slažem sa 
njim da oni prema međunarodnoj zajednici šalju poruke da Crna Gora u 
ovom trenutku ne ide na putu za Evropu, nego ide unazad. To je ona 
priča koja je prisutna i ona zamjerka 42. Vladi sada treba tek da dođe do 
izražaja, da se zamjeri ovoj vladi i da zapravo treba da u Crnu Goru dođu 
medijatori, da dođu neki ljudi da nam uspostave nešto što je prisutno u 
Bosni ili nekim drugim državama, da nam neko sve vrijeme diktira tempo, 
da nas uči kako treba da se ponašamo. Pokazali su to i u odnosu prema 
Ustavnom sudu, a sada, znači, treba da se pokaže i kroz vladu. U 
svakom slučaju Socijalistička narodna partija je i tu bila izričita da ne 
prihvata da u 43. Vladu uđu kadrovi Socijaldemokrata i 
Socijaldemokratske partije. Taj pritisak međunarodne zajednice je bio 
toliki, to gospodin premijer zna, da na kraju su eto ušli njih dvojica. Mislim 
da noćas ova parlamentarna većina koja se, čini mi se, sada potpuno 
stabilizovala i treba da se izborimo i izdejstvujemo...(prekid) pripada da 
imamo predstavnika tj. da imamo premijera i da imamo vladu. Sve je ovo 
rađeno u cilju da se ne dobije nova vlada, jer su znali da bi ta nova 
vVlada na temeljima 43. Vlade mogla da napravi odličan put prema 
Evropi i da svi zajedno združeni definitivno posle eksperimenta koji nije 
uspio pokažemo i Evropi i svijetu da Crna Gora nije baš to kako nas hoće 
predstaviti dvojica ministara. Socijalistička narodna partija tj. njen klub u 
ovoj skupštini će noćas glasati za smjenu tj. za razrešenje dvojice 
ministara u 43. Vladi i daće punu podršku premijeru Abazoviću za to. 
Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.10.22 21:45:28) 
 
 Zahvaljujem, kolega Ivanoviću. 

Izvolite, kolega Mandiću. 



 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (21.10.22 21:45:35) 
 
 Gospodine Ivanoviću, mi smo čestitali Vladi na čijem je čelu 
gospodin Abazović kada je potpisala Temeljni ugovor iz jednog 
jednostavnog razloga, jer to nije željela da uradi ona prethodna vlada, 
odnosno u ovom obliku ovaj temeljni ugovor nije želio da potpiše Zdravko 
Krivokapić koji je nosio listu koalicije Za budućnost Crne Gore. Mi smo taj 
čin pozdravili. Ono što je važno, umjesto s DPS-om i SDP-om što ste 
formirali vlast, da ste formirali sa onima koji su pobijedili na izborima 30. 
avgusta, mislite li da mi ne bismo od vas tražili da potpišete Temeljni 
ugovor? Pa mi bismo vas na ramenima nosili da se potpiše Temeljni 
ugovor, da smo napravili vladu, nego ovako što Demokratska partija 
socijalista izlazi slavodobitno da ste vi u stvari dobili njihovu podršku, a 
onda ih prevarili i krijući potpisali Temeljni ugovor. Da ste ostali u onoj 
prirodnoj parlamentarnoj većini koja je pobijedila na izborima, potpisivanje 
Temeljnog ugovora bi bila potpuno prirodna i normalna stvar i ne bi 
padala Vlada, ne bi se ništa desilo, nikakvo čudo, nego bi bilo to 
ispunjenje jednog predizbornog obećanja koje smo dali. Dakle, mi smo 
dali predizborno obećanje vezano za Zakon o slobodi vjeroispovijesti, dali 
smo obećanje da će da bude potpisan Temeljni ugovor, a rekli smo da 
ćemo ispuniti zakonsku obavezu da se održi popis. Otvorili smo priču o 
Otvorenom Balkanu i svi podržavamo ideju Otvorenog Balkana, mislimo 
da su regionalne integracije veoma važne i sada tek dolazimo u tu 
poziciju da to možemo da radimo prirodno i bez ikakvog opterećenja. 
Ovako, kada je Demokratska partija socijalista sa svojim satelitima dobila 
lažnu nadu da može prijekim putem da bude vlast u Crnoj Gori suprotno 
narodnoj volji, oni su došli u takvo stanje da su počeli da ispostavljaju 
veoma krupne zahtjeve pokušavajući od vas i od stranke gospodina 
Abazovića da naprave servis u svojim političkim rukama. Vi ste izašli iz 
toga i evo vam i to čestitam što ste uspjeli da izbjegnete tu veliku zamku.  
 Danas je ključno pitanje da li smo svi spremni, 41 poslanik, da 
glasamo o Zakonu o izmjenama i dopunama Zakona o predsjedniku kako 
bismo dobili vladu koja će u naredne dvije godine voditi Crnu Goru. Da ne 
upadamo u zamke koje nam svakog dana spočitavaju biće izbori za dva 
mjeseca, biće izbori za tri mjeseca. Jedino što je legitimno, jedina 
legitimna ustanova u ovoj zemlji je upravo ova skupština. Vidite, ona 
poptuno funkcioniše na polovini svog mandata, ima još dvije godine da 
radi. Predsjedniku Crne Gore su ostala još nekolika mjeseca od njegovog 
petogodišnjeg mandata. Vlada je razriješena, imamo problem sa 



Ustavnim sudom, ali ja mislim da bismo mi Ustavni sud mnogo lakše 
riješili da je bilo jasno ko je onaj ko je pobijedio na izborima, a ko je 
opozicija, jer bi pregovori tekli između jasne parlamentarne većine i 
između opozicije.  

Još jedna stvar koju sam čuo od vas, a koju moram ovdje pred 
građanima Crne Gore da prodiskutujem i volio bih i vas da čujem. Što vi 
pričate nama o međunarodnoj zajednici? Miješamo li se mi u unutrašnje 
stvari Slovačke ili bilo koje druge države? Mi smo ljudi koje je izabrao 
narod Crne Gore, mi smo dužni između sebe da se dogovoramo. Šta je to 
pritisak međunarodne zajednice, zvao neko iz ambasade kako će da 
izgleda Vlada u Crnoj Gori? Ajmo da budemo dostojanstveni, ljudi, da bar 
malo ličimo na pretke ako su oni stvarno bili onakvi kao što mi mislimo da 
su bili, pa da kažemo nas je narod birao, hajde mi da se dogovorimo, šta 
nas briga šta priča neki činovnik tamo iz Brisela, pa kada izaberemo onu 
vladu koju mi želimo i koju smatramo da nam je narod dao mogućnost da 
izaberemo onda da se pojavimo i da razgovaramo sa svakim, i sa 
Briselom, i sa Berlinom, i sa Londonom, i sa Vašingtonom, i sa Moskvom, 
i sa... (prekid). Sa svakim da razgovaramo uz dužno poštovanje, ali držeći 
do sebe i poštujući  sebe. Koliko poštujemo mi sebe toliko će nas i drugi 
poštovati. Ako oni vide u nama, u našim očima taj mentalitet sluge, da 
smo mi spremni da služimo njihovim interesima, pa mi smo onda završili. 
Ne da će nas prezirati kao političare, nego će nas prezirati kao ljude. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.10.22 21:50:19) 
 
 Zahvaljujem se kolegi Mandiću. 
 Sada prelazimo na uvodna izlaganja ostalih kolega. 
 Dajem sada riječ kolegi Miodragu Lekiću u ime Kluba Demokrate, 
DEMOS, Mir je naša nacija. Da se pripremi kolega Miloš Konatar u ime 
Kluba Crno na bijelo. 
 Izvolite, kolega Lekiću. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (21.10.22 21:50:39) 
 
 Hvala, potpredsjednice Bošnjak. 
 Pozdravljam premijera Abazovića. 
 Neminovno, iako je odmakao ovaj dan, građani nas prate sa velikim 
interesovanjem. Vjerovatno nemamo iluzija da nemaju građani kritičkih 
ocjena, pa i razočaranja rezultatima za ove dvije godine i stanjem, bez 



obzira što se pretjeruje. Sad je u modi da su političari najgori, ako su 
najgori gori su od njih sluge njihove medijske i stručne i kvazistručne itd, 
ali ovdje se pominje ovaj dvogodišnji bilans. Nemam namjeru da pravim 
sada rekapitulaciju, iako nije teško početi od današnjeg dana imajući u 
vidu da je ovo priča koja je povezana, ali biće teško istoričarima da sve 
ovo uhvate, da povežu, da objasne. Jedan od fenomena da su dvije vlade 
pale iznutra kasnije je bio završni momenat ovdje u Skupšini tako da je 
bilo dosta neobičnih detalja, ali u pravu je poslanik Radulović kad kaže mi 
smo sada prvi put u stvari na terenu višestranačkog pluralizma 
parlamenta itd. Evo vidite šta je bilo u Velikoj Britaniji - 44 dana je trajala 
jedna vlada i sada znate ko je mogući kandidat za novu vladu - Džonson. 
Sad bi rekli kod nas kako, on je dobio ostavku, taj više ne postoji itd. Mi 
smo na terenu politike kao vještine mogućeg i naravno da uhvatimo neke 
konce koje smo izgubili negdje na samom početku.  
 Takođe, podržavam ovo što je rečeno nama da je od presudnog 
značaja da održimo ovdje većinu, odnosno da održimo Skupštinu sa 
jasnim odnosom većine i manjine. Na ovom semaforu sve više ima 41 
broj, ne sad, ovog momenta, ali sve više ga ima i to je jasno. Vidite, 
inicijativa predsjednika države je da skrati mandat Skupštini, jasno je to 
protumačiti. Njemu ne odgovara da ima neka većina i njegova stranka i 
njegovi saradnici da su manjina i želio bi da to promijene, pa ne može da 
se to promijeni bez izbora. Izbori će biti redovni ili vanredni, ali znate ko 
će vanredne raspisati? Ova Skupština ako budemo zaključili da treba, jer 
mi smo ovlašćeni. Nema nadležnost predsjednik države, iako bi tu želio 
da uzurpira sa onim ukazom. Ukaz je ceremonijalna, završna, pečat kao i 
za ambasadore, dakle nije to faktička nadležnost, jer u Ustavu piše 
nadležnost je predsjednika i nemate te odredbe. Ima kasnije, u drugom 
dijelu gdje je Skupština. Prema tome, ovdje su stvari jasne, ovdje je 
pokušaj uzurpacije koji ne smijemo da dozvolimo. Kao što smo postigli sa 
zakašnjenjem određeni konsenzus, možemo da ga mijenjamo, da 
određujemo druge ljude, druge osobe. Tako ćemo isto da se trudimo, to 
je vrlo važno, da ponudimo konsenzus ostalima, dakle do 81. Ne 
smatramo sad da smo mi postigli rezultat i da želimo da se blindiramo, 
nego ako bude tamo otvorenost, a mi da ponudimo, da budemo kredibilni, 
da budemo ozbiljni, da nastavimo odnosno da počnemo da sarađujemo  
pod pretpostavkom da oni ne budu dirigovani i patentirani nečijom 
odlukom iznad, nego da budu kolege koje će da razmjenjuju ovdje 
iskustva i argumente.  
 Otvara se pitanje može li sad Vlada da pokrene razrešenje ministra. 
Naravno da može, u pravu je premijer. Sa ovim što znači sada, Vlada je 
pala, ali ona je sad postala slobodna, nju niko ne smije ništa da pita. Ona 



je nedodirljiva. Paradoks, naprotiv, oštrica javnosti treba da bude veća i 
treba da se dese neke promjene. Ovdje je bilo vapaja, dignitet Skupštine, 
ozbiljnost Skupštine i tačno, mi treba da se za to borimo, ali najbitnije je 
dignitet i ozbiljnost države. Da li je država ozbiljna kad gledamo one 
sjednice vlade i ono sve što se tamo dešavalo gdje su dva ministra 
uglavnom glavni akteri? Jedan od ministara kaže premijeru da je izdajnik. 
Premijer opet kaže da on destabilizuje itd. Pošto sam u Odboru za 
međunarodne odnose ponešto se malo razumijem, pomenuo je u uvodnoj 
riječi premijer Abazović, to je značaj i delikatnost teme kontrole 
diplomatske mreže. Dakle, ako je tačno što premijer kaže, a nema 
razloga da mu ne vjerujem, da ministar unutrašnjih poslova šalje uputstva  
mreži diplomatskih predstavništava sa jednom verzijom, njegovom 
verzijom što se zbiva ovdje, da ne navodim što ima svega tu, patriotizma, 
kvazipatriotizma, interpretacija ko je kakav, kriminal itd, to znači to. To 
znači kad dobije neko u ambasadi tumačenje, uputstvo, taj treba da ide u 
Ministarstvo inostranih poslova ili u Vladu te zemlje da to prenese. Ima 
nekih koji su autonomni u smislu ozbiljni, pa vide da to nije tako, pa 
možda ne odu, a ja sam bio jedan od tih koji nije odlazio imajući u vidu 
karakter vlasti i u Beogradu i u Podgorici, ali uglavnom neka disciplina  
formalna podrazumijeva da se ide i da se objašnjava. Naravno da tu mora 
biti neki ishod ili da premijer i ostali iz vlade napuste vladu pa da ostanu 
dva ministra da je oni vode ili ova dva ministra, kad već u toliku borbu 
ulaze, da snose nekakvu odgovornost. 
 Na kraju krajeva ja sam mislio imajući u vidu onaj lelek do neba oko 
Temeljnog ugovora da će oni sami da napuste tu vladu je li tako? Bili su 
zgroženi. Ipak će ta vlada otići u istoriju zajedno i sa Krivokapićem i 
Konjevićem da su potpisali Temeljni ugovor, pa sad nek se zgražavaju, 
mogli su da odu. Nişu, nego se ostaje i priređuje se ta scena koja je jako 
loša, koju gledamo i tu više nije pitanje Skupštine, nego država koja je na 
jednom dosta niskom nivou i povećava se impresija građana o tome da 
se loše radi, da politička elita nije na visini. Prema tome, mi sa 
zakašnjenjem od dvije godine postižemo određeni konsenzus. Bilo je 
eksperimenata, to se sve vidi i to treba da se nastavi, da se učini do 
znanja drugima da ne love u mutnom, evo da i ja prihvatim taj izraz. Ova 
vlada vjerovatno neće zaustaviti konfrotacije i sa drugima, i tamo je 
heterogeno. Vidite, vi ste isto bili obarani od određenih partija koje imaju 
svoje predstavnike u Vladi i to isto je jedan doprinos teoriji i praksi 
političkog života i odgovornosti javne. Obaramo ovdje, ali naši ostaju 
tamo itd.  
 Prema tome, podržaću ovaj predlog i ministri koji su na svoj način 
sposobni, iskusni itd. logičnije je da sačekaju neku verziju, ako se to ikad 



desi, a mislim da se neće desiti, starih kompozicija u kojima su bili 
članovi. Tamo će homogenije da funkcionišu, ovdje očigledno ne i u tom 
smislu vaš otpor, premijeru, ja cijenim i ovaj potez da se ovo raščisti. Nije 
se moglo gledati ono što se tamo dešava. Prema tome, taj pravac treba 
da se nastavi kroz ovu atmosferu, ovaj politički dogovor. Šteta da ga 
nismo napravili prije dvije godine sa kandidatom nekim drugim na tim 
prvim mjestima, ne mislim u odnosu na vas, nego u odnosu na mogućeg 
drugog nekog, sticajem okolnosti sam i ja u nekim kombinacijama, i tada 
bi sigurno imali mnogo bolji rezultat. Imali smo i sazrijevanja na bazi 
iskustava koja su se desila, svakakva su se dešavala, izvukli smo pouke i 
u tom smislu nastavljamo, još jednom kažem, sa Skupštinom kao 
centralnom institucijom u političkom sistemu, sa Skupštinom koja ima 
svoju većinu i koja će odgovorno i ozbiljno da donosi odluke i u ovom 
smislu podržavam ovu inicijativu da bi se i slika o Vladi uozbiljila i da bi 
bila Vlada koherentna u mjeri u kojoj to može da bude. Ovako nije bila, 
posebno oko diplomatske mreže, oko mistifikacija međunarodnog faktora. 
Ima pokušaja kod nas u Crnoj Gori da se rat iz Ukrajine prenese u Crnu 
Goru i jedna zakonitost da snage koje su duboko involvirane u kriminalno 
- mafijaške poslove su postali vrlo eksponirane ličnosti koje su zauzimale 
stavove u odnosu na rat u Ukrajini i koji brane Crnu Goru, Evropu, Zapad 
itd. Tamo je bilo ponekad izjava sa međunarodnih nivoa da imamo pravo 
da proglasimo neke partnere nepoželjnim, to ćemo raspraviti ako bude 
nešto iz naše većine, pa će to reći jasnije, pa ćemo odgovoriti, ali ćemo 
mi postaviti kontrapitanje kako je sa partnerima kriminalne prošlosti i te 
reputacije, da li su oni poželjni ili nisu poželjni. Ja vjerujem da nisu 
poželjni, ali ćemo i to raspraviti ako otvorimo tu temu. Možemo da 
otvorimo, zašto ne? Treba biti sa argumentima, sa dostojanstvom i 
naravno mi treba da sarađujemo sa međunarodnom zajednicom, 
autarhija, izolovanost nikome ne donosi dobro. Imamo i neke ugovorne 
momente, pomenuo je poslanik Radunović da bez obzira na određene 
poglede određenih komponenti međunarodnog života svi prihvataju 
ugovorene obaveze koje su potpisane kao država. Pored velikih trauma i 
velikih uzbuđenja, svega što se dešavalo, u vrlo teškom ekonomskom 
trenutku podijeljenosti društva, nekompletiranosti pravosudnog sistema, 
mislim da ulazimo u jednu fazu gdje možemo da uhvatimo jedan pravac 
koji bi donio nešto bolju sliku i stanje u društvu koje građani s pravom 
očekuju i koji gube strpljenje, ali možemo možda, ne nego sam uvjeren, 
da povratimo povjerenje i da postignemo jedan stabilniji sistem i rada i 
skromnosti i kompetentnosti i svega onoga što karakteriše ozbiljnu 
politiku. Hvala. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.10.22 22:02:38) 
 
 Zahvaljujem se kolegi Lekiću.  
 Sada dajem riječ kolegi Milošu Konataru. U ime kluba Demokratski 
front Pokret za promjene da se pripremi kolega Branko Radulović. 
 Izvolite, kolega Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (21.10.22 22:02:54) 
 
 Hvala, poštovana potpredsjednice Skupštine. 
 Uvažene kolege poslanici, poštovani premijeru Vlade Crne Gore, 
 Kao što je moj uvaženi kolega Lekić kazao, večeras će se dosta 
stvari raščistiti i  treba da se raščisti, a neke stvari su se već raščistile. 
Zašto ovo govorim? Više puta sam ovdje ponovio da ključni cilj ove 
generacije političara i nešto što bi trebalo i kao društvo i kao zemlja da 
slijedimo jeste članstvo Crne Gore u Evropskoj uniji. Iako imamo situaciju 
da je jedan od važnih koraka ka članstvu Crne Gore u Evropskoj uniji 
deblokada Ustavnog suda kao jedne od najvažnijih institucija u ovoj 
državi i da mi večeras ćemo u jednom trenutku glasati za četri sudije 
Ustavnog suda i da imamo situaciju da su u narativu možda svi poslanici 
u Skupštini Crne Gore za članstvo Crne Gore u Evropskoj uniji - po tome 
smo specifični - ako ne svi onda 99% poslanika, mi imamo situaciju da 
osim 41 poslanika koji su trenutno u Skupštini Crne Gore, nemamo 
poslanika Demokratske partije socijalista, SDP-a, SD-a koji su narativno 
za Evropsku uniju, koji su optuživali sve druge da su protiv toga, da su za 
blokadu ovoga procesa. Gdje su sad oni? Dakle, mi ovdje svjedočimo 
praznim klupama kada imamo jedan od najvažnijih zadataka na 
evropskom putu, a to je glasanje za sudije Ustavnog suda. Sjetite se 
samo da je bila priča da je za blokadu evropskog puta, u julu, kriva Vlada, 
pa je bio kriv Dritan, URA, CIA, BIA, Vatikan, Tirana, Beograd, svako je 
bio kriv, ali sad imamo priliku. Zato kažem, neke stvari su se raščistile, 
neke će se raščistiti, gdje su ljudi da glasamo? Neko će reći nisu mu po 
volji sva četiri kandidata, mogao je neko da bude ljepši, pametniji, 
iskusniji, ovakav, onakav, ali da li su dobra tri? Ako nijesu dobra tri, jesu li 
dobra dva, je li dobar jedan od ova četiri, ali nemoguće da neko kaže da 
ne valja nijedan od ova četiri kandidata, jer nam je jedan kandidat 
dovoljan da odblokiramo Ustavni sud, makar jedan od ova četiri, ali ne. 
Sjetite se samo priče, poštovani građani, i to je suština onoga što smo mi 
govorili već neki duži period, neko od kolega dominantno iz SDP-a, oni su 



u tome prednjačili, ali su bili dobrano podržani od kolega iz DPS-a, sjetite 
se jedne mantre koja je imala za cilj da obesmisli cijelu priču - za blokadu 
evropskih institucija kriv je Temeljni ugovor. Recimo da je to tako, što je 
sa Temeljnim ugovorom sad, evo sad ne visi nad nama? Niko ne pominje 
Temeljni ugovor. Kampanja je za lokalne izbore, poštovani građani, jeste 
li čuli Ivana Vukovića ili bilo kojeg drugog kandidata DPS-a za 
gradonačelnika da jednom jedinom riječju pomene Temeljni ugovor? 
Dakle, Temeljni ugovor više nije problem. Ako nije Temeljni ugovor 
problem u smislu pominjanja, šta nam smeta Temeljni ugovor da večeras 
izglasamo makar jednog kandidata ili kandidatkinju za članove Ustavnog 
suda i pogotovo je da kažem za Crnu Goru jedan iskorak i dobra vijest da 
od četiri kandidata mi imamo tri kandidatkinje za sudije Ustavnog suda. 
Opet ne valja nijedan. Postavlja se pitanje, ovo o čemu trenutno 
razgovaramo i što je tačka dnevnog reda, da li neko ko je ministar u Vladi 
u tehničkom mandatu može odgovarati i kome da odgovara. Naravno da 
može i mora da odgovara poslanicima Skupštine Crne Gore, i ministri i 
premijer. Kao što sam rekao u prvom obraćanju, to što je Vlada 19. 
avgusta izgubila mandat ne znači da su ministrima i premijeru prestale 
funkcije i ne znači da su oni razriješeni. Da su razriješeni, poštovani 
građani, ne bi mogao ministar u svojstvu ministra da prisustvuje nekom 
skupu u inostranstvu, ne bi mogao ministar u svojstvu ministra da potpiše 
bilo kakav dokument. Svi ti ministri obavljaju svoje funkcije i obavljajući 
svoje funkcije na kraju su odgovorni Skupštini Crne Gore i nama kao 
poslanicima. Upravo mislim da je to dobar pokazatelj, jer se na ovaj način 
vraća ili čuva važnost Skupštine Crne Gore kao institucije, da Skupština 
Crne Gore može da razriješi ministra u Vladi, bila ta vlada u punom ili 
tehničkom mandatu. To je dobra poruka, zato što se bez obzira na sve 
moć vraća onamo gdje treba da bude, u Parlamentu Crne Gore. Ono što 
je rečeno, što su kazali moji prethodnici, mi kao poslanici i Skupština 
Crne Gore će odlučivati o tome kad će biti izbori i da li će biti izbora prije 
redovnog termina, to neće određivati predsjednik Crne Gore. Izbori će se 
desiti onda kada o tome odluči 41 poslanik u Skupštini Crne Gore i kada 
41 poslanik odluči da formira vladu ili pet vlada tokom jednog mandata 
trajanja poslanika. To se mora desiti bez obzira na ono što želi ili ne želi 
predsjednik Crne Gore i to je važno i mi večerašnjim glasanjem na 
predlog o razrješenju ministara šaljemo jasnu poruku da je moć u 
Parlamentu, onamo gdje treba da bude.  
 Završiću sa tim da možda naivno i dalje jedan dio mene vjeruje da 
će se ostali poslanici, oni koji su makar deklarativno za evropski put Crne 
Gore, pojaviti ovdje kada bude glasanje i da će podržati makar jednog 
kandidata za sudije Ustavnog suda. Ako to ne urade, maske su pale. 



Nema više priče o tome da neko imaginarni koči evropski put Crne Gore 
zato što se evropski put deblokira ovdje u parlamentu glasajući za sudije 
Ustavnog suda. Dakle, ako mi izglasamo makar jednog sudiju Ustavnog 
suda večeras, mi smo napravili mali korak ka članstvu Crne Gore u 
Evropskoj uniji. Ako to ne uradimo, nećemo uraditi zato što je večeras u 
Skupštini prisutan 41 poslanik koji je trenutno ovdje, koji je izglasao 
dnevni red bez poslanika DPS-a, SDP-a, SD-a i ostalih koji nisu prisutni.  
 Na kraju, krajeva, bilo je elementarno pristojno i prema kandidatima i 
prema instituciji Ustavnog suda i Skupštini Crne Gore da ako neko ima 
nešto protiv kandidata, da zamjeri da nije neko dovoljno dobar, da ne 
može svojim kompetencijama i iskustvom da obavlja tu funkciju, bilo je 
pravo mjesto večeras da se o tome govori.  Ne, to nije urađeno, ali opet 
kažem, mi samo zajedno kao pomirena zemlja možemo da idemo u neku 
ljepšu, srećniju evropsku budućnost. Ja vjerujem da će se kolege pojaviti i 
glasati za sudije Ustavnog suda, pa i po rizik da budem naivan u svom 
tom vjerovanju, jer uvijek želim da vjerujem u ono dobro, ali bez obzira na 
sve, pojavili se ili ne, pred nama kao državom Crnom Gorom stoje izazovi 
da u narednom periodu uradimo sve da funkcionišemo i radimo upravo ka 
tim idealima evropske, građanske i ekološke Crne Gore.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 22:13:58) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Konataru. 
 Sada riječ ima poslanik Branko Radulović, ispred Kluba PZP-a. 
Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (21.10.22 22:14:07) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Ovu inicijativu želim manje - više da obojim malo lično, pravno, a i 
politički. Lično zato što sam posebno sa gospodinom Krivokapićem bio na 
jednoj strani u jednom periodu, mislim da je to bio period gdje se trebalo 
pokazati i biti dosljedan. Takođe lično imajući u vidu ulogu koju je imao 
gospodin Krivokapić kao predsjednik ove skupštine, mnogo puta je 
dokazao tu ljudsku njegovu osobinu i kada smo mi kao opozicija bili i 
kada je nepravedno bilo suđeno Demokratskom frontu i njegovim 
liderima, i onda kada smo, pojedini od nas, štrajkovali ovdje nam je bila 
poslednja linija odbrane. Međutim, gospodin Krivokapić, žao mi je što nije 



ovdje, on je zagovarao tezu protiv koje sam ja bio, a dobar dio Liberalnog 
saveza, u potpunosti Grupa za promjene - prvo država pa demokratija. 
Uvijek sam zagovarao da demokratija i država moraju biti barem 
paralelne i ona ona ne bi stvorila ovakve turbulencije kroz koje mi 
prolazimo evo 15 ili 16 godina, jer ako date državu nekome koji ne voli 
javni interes, ne voli svoju državu punim svojim plućima, nema moralne 
kapacitete i stručne i svake druge, tada država može da se pretvori u 
instrument. Ona se pretvorila evo 15 ili 16 godina.  
 Kada je u pitanju ovo pravno, Miodrag Lekić dobro je rekao, evo sad 
Velika Britanija i njeno iskustvo, ne znam da li će biti ministarka odbrane 
ili prethodni premijer, budući premijer, ali pokazuje nešto da ne možeš 
svaku varijantu života i odnosa u društvu, institucija, da pretvoriš ustavnu 
normu. Velika Britanija i Sjeverna Irska nemaju Ustav, ljudi, oni imaju 
samo Zakon o Parlamentu, imaju sudske presude koje znače iskustvo i 
imaju nešto što su ingerencije Krune. Oni su izuzetno demokratsko 
društvo što znači ovo što ću sad da rečem. Ako vi stavite neki atribut na 
premijera po funkciji i svom kapacitetu rada, mali, veliki, crni, lijepi, zgodni 
ili taj izvedeni nekakvi "u tehničkom mandatu", što znači "u tehničkom 
mandatu" - zaustaviti život ili ga u punoj mjeri živjeti. Ja tako doživljavam 
to. Tako da ova inicijativa po meni je u potpunosti u saglasju sa pravnom 
logikom jer pravna logika počiva na nečemu što može biti pravna norma i 
pravna teorija, a i ne mora, nego ona znači neku logičnost života i svega 
drugog. Ukoliko mi ostanemo bez vlade, ukoliko nam se odmetne ili 
stalno bio odmetnut predsjednik države, ukoliko nemamo i Skupštinu, što 
imamo? Ne samo faktičku nego i formalnu anarhiju. Mi to ne možemo 
dozvoliti nikako.  
 Nešto što zamjeram izuzetno Krivokapiću, '90-ih sam kada su bili 
ugroženi pojedini stao ispred njih ili sa njima i mislim da je to možda 
dobro, gdje sam pokazao možda i najsvetliji dio moga življenja. Sada ako 
budem ruku pod ruku sa onima drugima koji su Srbi, to je moja 
pozitivnost. Zašto potencirati nešto, biti ministar, strašno mu zamjeram 
što nije ovdje i što potencira taj anti, anti, prema određenoj grupi ljudi. 
Svaka dlaka mi se diže, jednostavno ne mogu to, to ne mogu.  
 Građani Crne Gore, kada sam rekao ima nade da vaskrsnemo, što 
znači da se, gospodine Abazoviću, vraćamo na podešavanja narodne 
volje. Mogao sam da budem, deset puta sam ponovio, u 42. Vladi, nisam 
htio zbog principa. U 43. Vladi mene lično su raširenih ruku željeli i 
gospodin Abazović i sve ostalo. Takođe nisam htio zbog nečega što je 
krivo nasađeno. Ako ti śekiru krivo nasadiš, ne možeš, ubijaš se, bre, da 
śečeš, ubijaš, nema efekta. E, ovo znači restart, restart je da se 
uozbiljimo. Vlada mora da funkcioniše jedinstveno, ne može neko da 



pljuje drugoga. Ostavimo se više pljuvanja, etiketiranja. Ljudi, za mene  
ne znam zbog čega, možda se boje ili možda nisam tolko interesantan, ali 
ono što pišu pojedini tabloidi, pa to nema niđe na svijetu da se o 
premijeru tako govori. On te predstavlja, bre, on ti je prvi čovjek nečega 
što znači dinamika, funkcionalnost, nešto što ti donosi odluke. Pljuješ na 
sebe ako pljuješ na njega. Otkrijmo ako si istraživački novinar. Biti u vladi, 
a tako blatiti premijera, pa onda blatiš sebe i onda izvodiš negaciju 
negacije. Znači, ja sam pao u paloj vladi i onda kaže da je pozitivan. Ne, 
onda si ti duplo pao, duplo minus.  

Mnogo me raduje druga stvar, što smo se mi na kraju svi opametili i 
milo mi je što prema Bošnjacima imate drugi aršin. Njima su vrata 
otvorena, ali na jasnim principima, nema drugačije, brat - brat, ali rabota 
je rabota. Znači, demokratski principi. Ovo što je Miodrag Lekić govori, 41 
plus da stvorimo napokon vladu koja će trajati dvije godine, koja će biti po 
svojoj sadržajnosti evropska, demokratska i reformska i jaka vlada i 
funkcionalna parlamentarna većina. Niko nam neće ukrasti našu pobjedu 
prije dvije godine, 30 godina smo krvarili za njom, nikakvi državni udari, 
stvarni, a ne oni izmišljeni, jer je Miodrag Lekić pobijedio na 
predsjedničkim izborima i mi smo 2016. pobijedili. Nije pobjeda 2020. 
nego 2016. godine, tada smo je mi zametnuli Demokratski front. Milo mi 
je što ste pružili, premijeru, ruku i rekli prepušatam svoju palicu onome  
za koga imamo saglasje 41, što će se to desiti idućeg mjeseca, 
prognozirao sam, do 15-og donijećemo zakon đe ćemo dati da ova 
Skupština... Pa ima li što veće od Skupštine, ljudi? U svakom sistemu 
nema ništa veće od Skupštine. Vratićemo Skupštini najveće ingerencije, 
izabraćemo vladu, daćemo mandatara, izabraćemo jaku vladu, 
stvorićemo jaki program. E, onda će Crna Gora tek da proživi. Rezultati 
izbora 2024. godine znate li kakvi će biti, posebno ako neko kao ja bude u 
toj vladi, znate li kakvi će biti - rasturućemo sve one koji su protiv Crne 
Gore, biće da investiramo u sigurna mjesta i sve ostalo. Poslije dugog 
perioda opet sam zadovoljan i završiću ponovo - nek je vječna Crna 
Gora. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 22:24:08) 
 
 Hvala poslaniku Raduloviću.  
 Sada ispred Kluba Bošnjačke stranke riječ ima poslanik Suljo 
Mustafić. Izvolite, kolega Mustafiću. 
 
 



 SULJO MUSTAFIĆ (21.10.22 22:24:23) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice.  
 Hvala, kolega Milatoviću.  
 Poštovana Skupštino, poštovani građani,  
 Mi smo i u uvodnom izlaganju, odnosno proceduralnom, prije nego 
što se glasalo o dnevnom redu kazali svoj stav o ovoj inicijativi i tada sam 
kazao da ako Vlada pogriješi i pošalje neustavnu incijativu, Skupština ne 
smije da pogriješi zato što je Skupština najviši zakonodavni dom koji se 
treba starati o primjeni Ustava i poštovanju zakona, ali dobro, vi ste to 
stavili na dnevni red i sada raspravljamo o ovoj temi.  
 Kada je formirana ova 43. Vlada na temelju memoranduma koji je 
potpisan prije nešto više od godinu dana kao nukleus većeg 
razumijevanja i dijaloga u Crnoj Gori, zaista smo je podržali zdušno 
računajući da je to otklon od politike 42. Vlade koja je bila 
diskriminatorska prema manjinama i koja je manjine udaljila iz svih 
mogućih mjesta odlučivanja. Dakle, da je riječ o inkluzivnoj vladi i o vladi 
koja će se starati o svojim prioritetima u onom smislu da će poštovati 
redosljed prioriteta kako ih je i zacrtala. Međutim, to se nije desilo. Zbog 
čega, to su duge priče i zahtijeva neku drugu analizu, ja ne bih to 
eleborirao, u svakom slučaju nije uspjela odblokirati evropski put Crne 
Gore, nije uspjela ubijediti naše NATO partnere da našom državom i 
našim službama ne vršljaju kojekakvi agenti koji narušavaju bezbjednosni 
sistem Crne Gore. U tom smislu mi smo smatrali da ta vlada ne zaslužuje 
dalje povjerenje i glasali smo za njeno nepovjerenje, čini mi se 19. 
avgusta.  
 Naravno, Vlada i dalje ostaje sve do onog momenta dok se ne 
izabere nova, ali to je vlada u tehničkom mandatu i vi ste, uvaženi 
gospodine Abazoviću, premijer u tehničkom mandatu i ja vam se kao 
takvom obraćam kao i svim ministrima koji su u tehničkom mandatu. Ova  
inicijativa koju ste uputili Skupštini je, smatram, politički nekorektna zato 
što je ustavno sporna. Dakle, u Ustavu Crne Gore u članu 110 jasno piše: 
"Vladi prestaje mandat prestankom mandata Skupštine, podnošenjem 
ostavke, kad izgubi povjerenje i ako ne predloži budžet" itd. "Vlada kojoj 
je prestao mandat nastavlja rad do izbora vlade u novom sastavu". Dakle, 
mandat, ta riječ je ključna, a u Poslovniku našem jasno piše da vlada kad 
izgubi povjerenje, da njoj prestaje mandat. Znači njoj je prestao mandat i 
u tom smislu ne možete podnositi inicijative za razrješavanje ministara 
koji su već razriješeni jer je vaš kabinet jednom razriješen. U pravu važi 
pravilo "non bis in idem" - ne dva puta o istome. Dakle, ne možete dva 
puta razrešavati iste ministre koji su već razriješeni, na čelu sa vama.  



 Mislim da je ova inicijativa politički neligitimna jer ste premijer u vladi 
kojoj je izglasano nepovjerenje, te ste krenuli u postupak smjene 
ministara, koji su i kao i vi dobili nepovjerenje u ovom parlamentu. Vlada 
bez ministara Konjevića i Krivokapića nije vlada za koju ste vi dobili 
povjerenje u parlamentu kada smo glasali o toj vladi. Dakle, vaš kabinet 
je u drugom sastavu dobio povjerenje i ta vlada koju sada želite da 
redukujete smjenom dva ministra, nije to ta vlada više. Naravno, nisam 
ovdje advokat ni gospodina Konjevića niti gospodina Krivokapića, niti to 
želim biti. Među nama su jako duboke političke i ideološke razlike. Može 
se drugo spočitati gospodinu Krivokapiću posebno, a i gospodinu 
Konjeviću, ali da ne reprezentuju odgovornu državnu politiku Crne Gore, 
to zaista ne možete. Dakle, ljudima koji su ovu državu obnavljali i 
afirmirali njenu državnost, ljudima koji su ovu državu zajedno sa svima 
ostalima uveli u NATO alijansu, ljudima koji su doprinijeli da Crna Gora 
bude lider u evropskim integracijama, ljudima koji su uvijek vodili 
odgovornu državnu politiku kada je u pitanju vanjska politika i kada je u 
pitanju bezbjednosna politika i kada su u pitanju vitalni interesi Crne Gore 
i posebno prozapadni put Crne Gore, ne možete spočitati da vode 
neodgovornu politiku ili već koje ste kvalifikacije upotrijebili to je već 
manje važno. Dakle, mislim da to zaista nije primjereno i nije korektno i 
da kad su ti ljudi u pitanju, ponavljam nisam njihov advokat niti to želim 
biti, apsolutno ne stoji.  

Smatram da je najprirodniji put sada, poštovani premijeru 
Abazoviću, da vi shvatite da je ovoj vladi vrijeme isteklo i da Skupština 
treba da skrati sebi mandat i naravno da ide na vanredne parlamentarne 
izbore. Nema razloga da se bilo ko plaši vanrednih parlamentarnih izbora 
i nema razloga da se ova situacija ne razriješi na taj način, jer ako ovako 
nastavimo mislim da ne idemo dobrim putem, da će se kredibilitet koji je 
dosta narušen još više narušavati i Vlade sa ovakvim inicijativama, a i 
Skupštine, kada prihvate ovakve inicijative i naravno da to neće biti dobro 
za naš dalji put, ali svako snosi svoju odgovornost političku i svaku drugu. 
Slažem se potpuno i sa onima koji su govorili da je nama najbitnija 
evropska perspektiva i zaista jeste i zato je bitno i da se i pravosudne 
instance ojačaju i popune, ali nam je mnogo bitnije, gospodo, da 
sačuvamo multietnički sklad u ovoj državi i građanski karakter države.  

Načinom na koji želite da izaberete Ustavni sud, odnosno četvoro 
sudija Ustavnog suda, udarate u temelje građanskog koncepta države 
Crne Gore i što je najvažnije kršite Ustav, član 79 direktno, Zakon o 
Ustavnom sudu takođe. Ako je to cilj i ako je to namjera onda jasno je 
kakva je dalja perspektiva odnosa manjinskih partija i manjinskih naroda 
prema ovoj vladi, a i prema ovakvim namjerama. Dakle, ako niko od 



predstavnika manjinskih naroda ne dobije povjerenje da bude na listi za 
izbor za sudije Ustavnog suda, a striktno piše u zakonu i Ustavu da se to 
pravo mora poštovati, imeperativna norma, onda je jasno o čemu se radi  
- kršenje Ustava, narušavanje građanskog koncepta Crne Gore, 
multietničke Crne Gore. Više puta sam rekao, uvaženi gospodine 
Abazoviću, da je zaista Crna Gora napravila jedan sjajan demokratski 
iskorak time što je predstavnik manjinskog naroda, Albanac, došao na 
čelo Vlade Crne Gore prvi put u istoriji i to je zaista velika stvar, to je 
tekovina Crne Gore i dalje mislim, zaista. Naravno, mislim da će se takve 
situacije ponavljati na nekim drugim pozicijama, ali ovakva poruka kakva 
se šalje preko izbora Ustavnog suda, ranije preko Sudskog savjeta kada 
je kod jednog kandidata koji je manjinski zafalilo glasova u ovom domu, 
onda je jasno šta i kakva politika se prema manjinskim narodima 
protažira. Nadam se da ćemo se ipak malo presabrati, a i da će nas  
birači na to upozoriti i pokazati nam u nedjelju kako vide dalju budućnost i 
Crne Gore i svih nas u političkom smislu, naravno. Zaista smatram da je 
ova inicijativa protivustavna, da je nezakonita i smatram da nije čak ni 
trebala biti na dnevnom redu skupštine, govorio sam o tome. Ostao sam 
ovdje da možda narušim vašu harmoniju, saglasje visoko koje postoji 
između ove parlamentarne većine od 30. avgusta, ali jednostavno želim 
da kažem ono što mislim i ono zbog čega su me građani birali da budem 
na ovoj poziciji.  
 Još jednom vas pozivam da svi skupa razmislimo, da otvorimo vrata 
političkom dijalogu, da se presaberemo i da razmišljamo o tome kako doći 
do poštenih parlamentarnih izbora, kako napraviti vladu izbornog 
povjerenja koja će sprovesti te izbore, odnosno kontrolisati te izbore i, 
naravno, kako reformisati izborno zakonodavstvo. U tom paketu može da 
bude i Ustavni sud i sudske instance itd. U svakom slučaju, vrlo je važno 
da počnemo dijalog. Još jednom apeliram i pozivam na dijalog. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 22:35:16) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mustafiću.  
 Ispred klubova poslanika koji su ovdje prisutni to su bila uvodna 
izlaganja, nemamo više.  
 Izvolite, predsjedniče Vlade, imate pravo na komentar. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (21.10.22 22:35:36) 
 



 Hvala, uvažena predsjednice.  
 Hvala svim kolegama poslanicima na raspravi, na diskusijama. 
Pokušaću da budem efikasan i da dam neke odgovore koje smatram da 
su važni. Možda ću nešto preskočiti, ali vjerovatno ćete imati priliku za 
dodatnim intervencijama.  
 Dakle, kolega Mandić je govorio o rvačkom, slikovitom zahvatu DPS-
a iz kojeg, eto, nekako smo se izmigoljili iz njega ili sam se ja  izmigoljio ili 
se Vlada izmigoljila. Lično mislim da sigurno DPS ima svoje političko 
pravo da napravi zahvat, ali sam više nego sto posto ubijeđen, to je moje 
političko pravo, da su zapravo oni ti koji su uhvaćeni u tom zahvatu. To je 
moje mišljenje. Možda je njihova kalkulacija bila drugačija, sigurno je bila. 
Mislim da sve radnje koje su se desile u kratkom vremenskom periodu, 
ovo je istorijski vrlo kratak vremenski period, govore da su oni uhvaćeni u 
tom zahvatu, da su oni sada u jednom nezavidnom položaju, a ne mi 
ostali.  
 Vi ste postavili konkretna pitanja, samo ću se na to osvrnuti, ko 
priprema nerede, da li neko priprema nerede itd. Mi smo povećali 
pozornost, to je naša obaveza da se poveća pozornost. Ono što su 
informacije koje su operativnog karaktera jeste da usled lošeg rezultata 
Demokratske partije socijalista, izborne komisije u kojima oni imaju većinu 
neće biti raspoložene da priznaju rezultate. To će zahtijevati intervenciju 
države, možda će zahtijevati intervenciju Vlade. Tačno je da nemamo 
Ustavni sud. Mislim da ova radnja večeras da se ne izabere sudija 
Ustavnog suda, makar jedan, govori u prilog tome. Nikoga ođe ne 
zastrašujemo, niti oni mogu to da urade. Ako pitate ko su te grupe, to su 
grupe kojima nije bilo milo ni što se desio 30. avgust i to su grupe koje 
štite, po mom skromnom sudu, svoj nelegalno stečeni novac. Svim 
ostalim građanima Crne Gore, enormnoj većini građana Crne Gore ne 
pada na pamet da učestvuju u bilo kakvim problemima niti to žele i 
kampanju vode zasad sve partije na vrlo dostojanstven način, bez ikakvih 
tenzija i bez ikakvih posebnih ekcesa.  
 Kada je riječ o temi koju je pokrenuo gospodin kolega Dragan 
Ivanović i vi ste je pomenuli, a vezana je za Temeljni ugovor, iznimno 
sam ponosan što je moja ruka potpisala Temeljni ugovor. Niste rekli u 
negativnom kontekstu niti to doživljavam niti sam čovjek koji može dovesti 
do pomirenja, ali ako mogu da dam najskromniji minimalni doprinos, on 
neće izostati. Pravo koje tražite za sebe dajte i drugome. Tvrdio sam 
ovdje da Temeljni ugovor nije problem nego pravda i zato ga oni više nisu 
pomenuli. Tvrdio sam i dalje tvrdim. Milo mi je, neizmjerna mi je čast, 
ostaće istorijski što god da se desi da je potpisan Temeljni ugovor, zašto 
ga nije potpisao neki prethodnik, zašto se nije potpisao prije deset godina, 



to su sve otvorena pitanja. Dobio sam priliku da ga potpišem, nisam 
trepnuo. Znao sam da će to da vodi ka padu Vlade ili makar ka inicijativi 
za izglasavanje nepovjerenja Vlade, na to sam neizmjerno ponosan. Opet 
da sam u toj prilici postupio bih isto. Ne da Vlada traje 100 dana nego da 
traje dva dana. Nešto u životu mora postojati kao princip. Sve ostale 
stvari koje smo predvidjeli redovno ih završavamo i pokušavamo da ih 
nekako završavamo u najboljem mogućem roku. Kada budem stigao do 
kolege poslanika Sulja Mustafića daću još neko obrazloženje vezano za 
to.  
 Gospodin cijenjeni prof. Miodrag Lekić je govorio da smo konačno u 
jednom multipolarnom partijskom sistemu. Smatram to dobrim. Tačno je. 
Svako kada bi sada gledao Crnu Goru danas možda bi rekao možda se 
izgubila ona ravnoteža koja je postojala. Odlično je što se izgubila 
ravnoteža. Jer, bez ravnoteže ne može da se uspostavi demokratija. 
Odlično je što je nasledstvo komunističke partije to da jedna partija 
upravlja svim i svačim i jedan lider, odlično je da je nestalo iz političkog 
života Crne Gore. To će sve nas prinuditi da se mi dogovaramo, da 
budemo pametniji, bolji, naravno i drugi političari koji budu dolazili. To je 
nešto čemu teži svaka zemlja koja istinski želi demokratiju. Pominjao je 
prof. Radulović prvo država pa demokratija. To je bila jedna velika 
prevara. Ljudi koji su razmišljali na taj način ne žele demokratiju. Oni to 
demonstriraju danas, na žalost, nakon 32 godine. Oni ne žele 
demokratiju, oni ne žele Evropsku uniju. Retorički se svako može zalagati 
za Evropsku uniju. Oni to ne žele. Oni ne žele jake instutucije sistema. 
Oni žele da je moć koncentrisana u jednom čovjeku ili u grupici ljudi, da je 
kapital koncentrisan u jednom čovjeku ili grupici ljudi i da država služi kao 
poligon za ostvarivanje raznih biznisa, što legalno, što ilegalno. To je to. 
Oni to ne žele. Samim tim prave veliku medveđu uslugu državi. Kada 
dođemo do ova dva ministra, reći ću vam zašto je ta inicijativa 
podnesena, zato što ta dva ministra, na žalost, svojom voljom su se 
stavila u odbranu takve vrste demokratije. Nije sporno da imate protiv 
nešto Vlade, protiv politike. Vlade i padaju zato što ne postoji većine koje 
ih podržavaju ili imaju neku unutrašnju trzavicu, to je svugdje u svijetu. U 
Velikoj Britaniji je tako.  
 Međutim, velika je razlika kada vi založite svoju poziciju da 
objašnjavate ljudima da svi osim vas su ruski agenti, antridržavne 
strukture, nacionalisti, ekstremisti, ljudi koji žele ovdje da se zarati. Ako vi 
mislite da ja kao premijer ne treba da preduzmem inicijativu prema tim 
ljudima, ispoštovaću vašu odluku, ali duboko se neću složiti s njom, da vi 
ljude u diplomatskoj mreži instruirate, ovo što je kolega Lekić lijepo 
objasnio, da su ovđe sve snage koje se bore protiv šverca cigareta, 



kokaina, zapravo borba za dodatni ruski uticaj u Crnoj Gori, da smo svi mi 
neki agenti, da radimo za predsjednike tuđih država ili po nečijim 
agendama itd. Ako vi mislite da je to nešto što je optimalno i što pomaže i 
vama kao poslanicima koji su možda i neki glasali za pad Vlade, što je 
opet ok, mislim da je to loše, mislim da je to neprihvatljivo.  
 Mislim da je veoma dobro što je kolega Lekić rekao da postoje ljudi 
koji u međunarodnoj zajednici imaju navodno kao neku podršku, u stvari 
imaju svoju kriminalnu prošlost. Mislim da se ta slika mijenja. Zbog toga 
su i napadi, između ostalog, i na premijera i na Vladu. Mislim da se ta 
slika značajno izmijenila, možda ne u potpunosti, ali se izmijenila. Oni ne 
žele da šaljemo mi poruke da se ovdje ostvaruje borba protiv 
organizovanog kriminala. Jeste li čuli nekoga od njih da je konstatovao 
ono što je konstatovano u izvještaju Evropske komisije da je u tom 
segmentu bilo napretka. Tačno je. Bilo je i segmenata gdje nije bilo 
napretka. Svi su rekli samo negativnosti, da je ovo nikad gori izvještaj. Da 
li to upućuje na onu iskrenu želju da se ova zemlja transformiše i da se 
ova zemlja miri. Meni je drago zato što je Crna Gora danas znatno više 
pomirena nego što je bila. Ne znam šta će da se desi za 15, 20, 30 dana, 
nisam vidovnjak, imam svoj stav. Ali ako pogledate ovu izbornu 
kampanju, svi ljudi pokušavaju da daju neke ideje za rešavanje nekih 
komunalnih problema. Svi ljudi pokušavaju u nekoj retorici koja je 
potpuno optimalna da pričaju, ko je izazivao blokade u poslednje vrijeme, 
ko je dizao tenzije, ko je pisao grafite, đe su im sada grafiti. Pitam javno 
đe je sada zastrašivanje manjina. Zasad je i dalje jedna politička opcija. 
DPS ide u kampanje i govori da, ukoliko se ne pobijedi na lokalnim 
izborima, ljudi mogu da se sele, ljudi koji su manjine. To govore u 
prisustvu ljudi koji su moji ne bliski, ali dalji članovi porodice. Misle da 
takve poruke, bez obzira što su zatvoreni skupovi, neće doći do mene. Je 
li vama normalno da predsjednik države ide i kaže za nekoga ko je 
predstavnik ja sam sam iz manjinskog naroda, govori da, ukoliko pobijedi 
politika Dritana Abazovića da sve manjine mogu da se sele i svoj kapital 
treba da sele u neke druge države. Skup je bio s ljudima iz sfere biznisa, 
na mjestu između Ulcinja i Bara, da ne kažem sada tačno gdje. Vjerujem 
da će neki u sali znati o kom sastanku se radi. Dakle, ako neko misli da je 
to retorika 2022. godine onda je to nešto što je neobjašnjivo.  
 Saglasan sam s inicijativom prof. Radulovića da radimo, da 
pokušamo da se koncentrišemo na teme koje su od životnog značaja, 
između ostalog energetiku. Vi ste uvijek i na svakom Premijerskom satu 
govorili o životnim temama i ja vam na tome čestitam. Pokušaću samo 
malu polemiku pošto je kolega Mustafić, naravno s pravom, politički imao 
malo drugačiji stav u odnosu na druge poslanike, što je potpuno ok. 



Samo želim da kažem da ste vi dobar advokat Raška Konjevića i Ranka 
Krivokapića, bez obzira što oni nisu to vjerovatno tražili od vas, da 
nikakvog vršljanja po službama nema, da je vršljanje po službama i ljudi 
koji su radili nezakonito bilo karakteristično za onaj tridesetogodišnji režim 
gdje ste vi u značajnoj mjeri u poslednjoj dekadi učestvovali. Govorim od 
2010. do 2020. godine, govorim o Agenciji za nacionalnu bezbjednost. 
Ova inicijativa nije ustavno sporna. Da sam čuo i kada se potpisivao 
Temeljni ugovor da sam izdao državu i da ću biti uhapšen zbog izdaje, 
veleizdaje itd. Danas to niko ne pominje. Ja sam ovdje i za sve te krivične 
prijave. Vrlo mi je ružno da sam čuo danas da su neki poslanici DPS-a 
prijetili predsjednici Skupštine ili nekim drugim kolegama krivičnim 
prijavama ako ona uradi nešto što je potpuno ok. Pozivam da to urade 
prema predsjedniku Vlade, da se ne pozivaju na druge jer je ovo 
inicijativa predsjednika Vlade. Ako vi mislite da ministar u tehničkoj Vladi 
nema nikakvu odgovornost ni za šta onda treba svoje ministre da 
upozoravate da ne idu na službena putovanja u ime Vlade, da ne 
potpisuju nijedan dokument što oni redovno rade i jednostavno da ne idu 
na posao.  
 Ne mislim tako kao vi. Mislim da mi jesmo u tehničkom mandatu, ali 
da sve poslove obavljamo. Drugačije bi bilo da ni ja ne idem na posao 
kao ni ostali ministri. Mi tražimo razrešenje konkretno za ova dva ministra, 
da oni više ne idu i obavljaju bilo kakve zadatke nego da njihove zadatke 
preuzme neko drugi. To se zove razrešenje. Ovo je prestanak mandata i 
svako radi svoje obaveze do momenta dok se ne izabere nova Vlada. 
Nadamo se, lično se nadam, jer ova situacija nije dobra ni za državu ni za 
Vladu u tehničkom mandatu, da će se to desiti brzo i da ćemo mi izaći iz 
ovog vakuuma.  
 Kada je riječ o Ustavnom sudu, o manjinama itd. podržavam i vi ste 
rekli tačne informacije. Slušao sam o broju pripadnika manjina u raznim 
institucijama sistema, i to su tačne informacije. Samo ću reći da 
pripadnika manjina u Vladi i u institucijama nikad nije bilo više niti na 
odgovornijim mjestima, da se sudska vlast do sada personifikovala s 
Vesnom Medenicom koja je u zatvoru i s Blažom Jovanićem koji je u 
zatvoru, da za to nikakvu odgovornost ne snosi Vlada koja je trajala 
kratko i da, po mom skromnom sudu, a pošteni da budemo nikakvu 
odgovornost ne snosi ni makar dio Skupštine koji večeras sjedi ovdje. Da 
su te institucije istkane u ranijem periodu, da su tada trebali da pokažu 
veći senzibilitet ako je taj senzibilitet nedostajao i da odgovornost treba 
adresirati prema onima koji su imali mogućnost da naprave neke 
iskorake, a nisu ih ostvarili. Mi danas govorimo o deblokadi, ne govorimo 



o potpunom popunjavanju, govorimo samo o Ustavnom sudu i svako ima 
svoje mjesto.  
 Lično navijam da mi razvijamo svoj građanski karakter. To što se 
neko zove Dritan ne znači ništa. To što se neko zove Marko ili Dragan 
isto ne znači ništa. Ljudi nešto moraju da znaju i moraju da imaju čast, 
moraju da imaju dostojanstvo, neki profesionalizam i da rade svoj posao. 
U tom kontestu podržavam da se eliminiše bilo koji vid diskriminacije po 
bilo kojoj osnovi. Vjerujem da ćete i vi kao i svi ostali poslanici dati 
doprinos da se upravo takvo društvo, istinski građansko društvo, 
multikulturalno, gradi i jača kroz sve institucije sistema, a posebno kroz 
sudsku vlast. Izvinjavam se i zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 22:51:19) 
 
 Zahvaljujemo predsjedniku Vlade.  
 Sada imamo odgovore na komentare.  
 Po redosledu kako je i bio u prvom krugu, odnosno uvodnim 
izlaganjima, poslanik Andrija Mandić ima pravo na odgovor na komentar. 
Izvolite, poslaniče. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (21.10.22 22:51:38) 
 
 Sada je važno da građani Crne Gore znaju da su večeras u ovoj 
sjednici mogli da učestvuju i gospodin Krivokapić i gospodin Konjević, da 
bi bilo veoma interesantno da su oni došli i da smo čuli i njih. Ali da ne bi 
ispalo da je njima to pravo uskraćeno, veoma je važno da obavijestimo 
javnost da bi nam bila mnogo interesantnija ova rasprava da su i oni došli 
i ukrstili svoje argumente s premijerom Abazovićem.  
 Večeras je održana konvencija Demokratske partije socijalista u 
Podgorici, oni su svi bili tamo, jedino nije govorio predsjednik 
Demokratske partije socijalista. Zašto? Nije teško doći do odgovora. On je 
okupio sve njih, stavio na zajedničku listu kako bi svi oni izgubili umjesto 
njega, da bi na predsjedničkim izborima izašli s tezom - evo, nije 
učestvovao Milo, ali sada kada Milo krene na predsjedničke izbore, sada 
će čudo da se desi u Crnoj Gori. S tom politikom je završeno. To svi znaju 
na ovim prostorima koji hoće ozbiljno da razmišljaju o političkim 
dešavanjima. Ali, gospodine Abazoviću, nisam dobio konkretne odgovore 
vezano za ono što ste rekli da ih pratite, da postoje neke indicije i 
informacije da neko želi da destabilizuje ovu zemlju.  



 Sviđa mi se ovo što ste govorili oko Ustavnog suda. Želim da vas 
podsjetim da smo mi 2002. godine kao koalicija Zajedno za Jugoslaviju 
izabrali Ustavni sud koji se nije mogao izabrati da opozicija nije glasala za 
njega. Da smo u decembru 2013. godine kao opozicija dogovorili s 
parlamentarnom većinom tadašnjom da izaberemo Ustavni sud gdje je, 
recimo, Milorad Gogić, sudija Ustavnog suda dobio 81 glas u ovom 
parlamentu. S ponosom sam slušao, bio sam član Ustavnog odbora 
tadašnje saslušanje kandidata za Ustavni sud, gdje ste imali poput sudije 
Gogića čovjeka koji otvoreno priča i da je srpske nacionalnosti i da je bio 
sudija Saveznog suda i taj je dobio 81 glas. Takođe sam slušao i neke 
druge kandidate koji su pokušavali da daju odgovore koji bi se dopali 
tadašnjoj parlamentarnoj većini i koji nijesu prošli.  
 Nama su danas u Crnoj Gori najpotrebniji slobodni ljudi. Dan 30. 
avgust 2020. godine je oslobodio Crnu Goru i na tome moramo da radimo 
zajedno svi. Ono što je velika mana, to je što se u jednom trenutku onima 
koji su voljom naroda ostali u opoziciji, dala im se lažna nada da i oni 
mogu da budu vlast u ovom sazivu kada su izgubili izbore. Zbog toga 
danas imamo problem i sa izborom Ustavnog suda, imamo problem sa 
Sudskim savjetom. Mnogo bi nam lakše bilo da su oni bli opozicija kao 
što smo mi bili opozicija. Iz te pozicije, mi vlast, parlamentarna većina  - 
oni opozicija, lakše bi se dogovorili oko Sudskog savjeta i oko Ustavnog 
suda, nego što su računali da će ulaskom u Vladu, na jedan po meni 
prevaran način pomislili da kada uzmu dubinu, širinu, zauzmu mjesta, 
izbace ljude iz Demokratskog fronta i iz onih struktura koje su pobijedile 
na izborima, da su mislili da tako mogu da prođu. Zadnji momenat je da 
se spasete je bilo da se vratimo normalnom funkcionisanju, 
parlamentarna većina da radi, izmjene i dopune Zakona o predsjedniku 
su najvažniji test koji treba da prođe ova parlamentarna većina. Važno mi 
je da znam i večeras ima li nekoga ko neće podržati taj zakon o 
predsjedniku i te izmjene i dopune Zakona o predsjedniku, jer na tome 
jedino može da se uspostavi nova vlada koja će voditi ovu zemlju 
naredne dvije godine. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 22:55:46) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Andriji Mandiću. 
 Sada poslanik Suljo Mustafić. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (21.10.22 22:55:57) 
 
 Zahvaljujem. 



 Poštovani gospodine Abazoviću, ja ne mogu nikako biti advokat ni Raška Konjevića, niti Ranka 
Krivokapića, uostalom Vi ste ih birali. Samo da podsjetim da su to ministri koji su bili Vaš izbor, nakon što 
ste dobili mandat iz ruku gospodina Đukanovića. Dalje, ni ideološki ni politički nikada nijesam bio blizak tom 
miljeu, Vi to dobro znate, a možda ste Vi bili malo bliži i Krivokapiću i Konjeviću svojevremeno u političkom 
smislu. Kada je to u pitanju, tu su stvari potpuno jasne, ali govorim iz principa da ljudima koji su na neki 
način ugradili sebe u temelje obnove nezavisnosti Crne Gore, njenog prozapadnog puta, da treba biti ipak 
oprezniji kada se neke kvalifikacije ističu. Ali, naravno, svako govori na način na koji misli.  
 Drugo, pominjali ste ANB, da sam ja nešto učestvovao ili rukovodio itd. Znači, niti sam ikada 
učestvovao, niti rukovodio, niti se pitao bilo što oko ANB-a osim kao član Odbora za bezbjednost, što smo 
vršili nadzor parlamentarni nad tom službom. Koliko smo se pitali i u vrijeme toga režima, koji je trajao 20 i 
kusur godina, najbolje govori podatak da u čitavoj toj službi ima četiri ili pet Bošnjaka, a ne mnogo više 
Albanaca, Hrvata ili ostalih manjinskih naroda u Crnoj Gori. Kad ste se vi pitali, odnosno propitali, doveli ste 
na čelo ANB-a čovjeka koji danas govori da je nasušna potreba pomirenje hrišćana u Crnoj Gori, a ostale 
uopšte ne pominje.  
           Tako da razumijem Vašu tu konstataciju, ali kao prilično neopreznu bar kad sam ja u pitanju i kada 
je moja partija u pitanju. Mi se tim stvarima nijesmo bavili. Kada se budemo bavili, bavićemo se ozbiljnije, 
studioznije, na bazi podataka. Ja uvijek iznosim tačne podatke. Neću podatke iznositi, gospodine 
Abazoviću, ako ih dobro ne provjerim prije toga. Provjeravam podatke i dajem egzaktne podatke, a 
egzaktni podaci govore, ono što sam rekao kada je u pitanju Ustavni sud i kada je u pitanju Sudski savjet, 
kada je u pitanju Tužilaštvo itd. Kazali ste, gospodine Abazoviću, da ljudi kad dolaze preko afirmativne 
akcije itd. moraju da znaju. Naravno da moraju da znaju, pa kompetencija je nešto što je zakonski uslov da 
bi neko bio na nekoj poziciji. Vi ste zbog kompetencije na toj poziciji, naravno političke podrške 
pretpostavljam je li tako? Logično je da nešto moraju da znaju. Sa tim implicirate da možda manjinski 
kadrovi ne znaju, /prekid/ neke loše škole, da su negdje drugo diplomirali itd. Nijesam shvatio šta ta 
konstatacija znači. Ja sam samo govorio o poštovanju Ustava. Smatram da je ova inicijativa neustavna, 
smatram da se ušlo u kršenje Ustava kroz stavljanje na dnevni red a i u Poslovniku našem jasno piše da se 
o vladi koja je izgubila mandat, ne mogu dva puta se razrješavati ministri koji su već razriješeni.  
 Nema potrebe da o tome dalje, što se mene tiče, polemišem, a naravno svako ima pravo na svoj 
politički stav i svako ima pravo da kaže što misli u kojem trenutku.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 22:59:46) 
 
 Zahvaljujem. 
 Za komentar se javio poslanik Dragan Ivanović, odgovor na komentar poslanik Dragan Ivanović, 
ispred Kluba SNP-a. 
 Odustali ste. Dobro. 
 Prije nego što dam riječ poslaniku Ivanoviću, ja ću podsjetiti kolege da smo se na Kolegijumu 
dogovorili rad večeras do 23.15 časova kada ćemo preći na izjašnjavanje. Očekujemo i kolege koje su bile 
zauzete iz realnih i objektivnih razloga, s obzirom da učestvuju u političkim kampanjama i da je bilo 
neophodno da budu na televiziji.  
 Sa te strane, ja bih vas molila, posebno što imamo, kada poštujemo i ono vrijeme koje smo govorili 
o raspodjeli vremena, kada smo se dogovorili koliko ćemo raspravljati večeras, iz pojedinih klubova 
prijavljeno više poslanika nego što je to realno moguće uklopiti i u ono vrijeme koje je predviđeno. Po onom 
vremenu, Klubu Demokratskog fronta je ostalo 15 minuta. /Upadice/ Kao napomena. U svakom slučaju vas 
molim da vidimo koliko je moguće da korigujemo vrijeme naših rasprava dok dođu kolege, kako bismo 
prešli na ovaj dio koji se odnosi na izjašnjavanje.  
 Hvala vam. 
 Poslanik Knežević već peti put traži proceduru. 
 Izvolite, poslaniče Kneževiću. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (21.10.22 23:01:26) 
 
 Nijesam uopšte, nego sam rekao dva puta, ali dugo ste na tom mjestu pa je počelo da Vam se 
pričinjava. 
 Upravo zbog razloga o kome ste govorili, a tiče se nastavka sjednice, ja ću Vas podsjetiti da je neki 
raniji dogovor sa Kolegijuma bio da nema dopuna dnevnog reda, pa smo dopunili dnevni red sa ovom 
tačkom i dogovorili smo se o načinu rada, ali smo se i dogovorili da se postupa po Poslovniku. Ja nemam 



nikakav problem što je premijer Abazović govorio 50 minuta kao Kastro i to ono dok se zagrijava i dok šalje 
poruke svojim obožavaocima, a da tek da planira da se zalaufa pred kraj. 
 Znači, mi očekujemo da postupite po Poslovniku i da svi oni koji su se javili, da racionalizujemo, 
učestvuju u ovoj raspravi. Da je bog, nemamo namjeru ujutru, niko od nas da muze krave i da kosi đetelinu, 
nemamo važnije stvari ako se ovo našlo na dnevnom redu. Građani Crne Gore ne moraju nas gledati, 
23.00 je časova, ali naša je obaveza da radimo ovdje. Ja vas molim da omogućite svim poslanicima koji 
žele da učestvuju, uz jednu racionalizaciju, da učestvujemo u raspravi. Ponavljam još jednom, najviše 
vremena je potrošio gospodin Abazović. Ovo je njegova inicijativa, ja nemam ništa protiv, ali očekujem da 
imate razumijevanja za ono što mi treba da saopštimo ovdje večeras - posebno iz razloga što ova tačka 
nije bila planirana da se uvrsti u dnevni red, a to smo uradili danas. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 23:03:18) 
 
 Poslaniče Kneževiću, i Vi ste proceduralnu reakciju imali u trajanju od dva minuta (ako ćemo o 
vremenu). Inače, predsjednik Vlade kada je imao uvodno izlaganje, koje je bilo u trajanju od 10 minuta, 
drugi put kada se javio, javio se kao komentar na uvodno izlaganje. Da se javljao svaki put pojedinačno na 
komentar, imao bi više vremena nego što je potrošio kada je objedinjeno odgovarao svim kolegama (ako 
ćemo i radi te preciznosti).  
 Shvatam da je kolega Ivanović u prilog racionalizacije vremena odustao od odgovora na komentar. 
Zahvaljujem, poslaniče Ivanoviću. 
 Sa ovim smo završili odgovore na komentare. 
 Prelazimo na raspravu.  
 Ko će prvi iz Kluba Demokratskog fronta pričati s obzirom da imate više prijavljenih? 
 Poslanik Predrag Bulatović. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (21.10.22 23:04:22) 
 
 Zahvaljujem.  
 Ja sam rekao da ću da Vas nazivam predsjednice.  
           Gospodine Abazoviću, predsjedniče Vlade, red je da Vam, poslije tih tri, četiri, pet mjeseci, pola 
godine, kažem da ste Vi Vašom odlukom da razbijete bivšu parlamentarnu većinu i smjenjujući Aleksu 
Bečića u februaru mjesecu, a veoma dobro znate da sam ja insistirao lično na sastancima gdje sam bio da 
to ne radite, jer će to zaustaviti pad Demokratske partije socijalista - uradili to što ste uradili. Vi ste zajedno 
sa Socijalističkom narodnom partijom izabrali ovu Vladu. Vi ste, gospodine Abazoviću, dobili podršku 
Demokratske partije socijalista i Mila Đukanovića, lično dobili ste od njega mandat bez problema i neka ste. 
Pozdravljam odluku koju ste napravili da pravite novu parlamentarnu većinu od 41, ali, gospodine  
Abazoviću, ova Vlada u kojoj ste Vi predsjednik Vlada koja je poništila volju građana od 30. avgusta 2020. 
godine. I ovdje smo čuli da je neka međunarodna zajednica rekla da SDP treba da uđe u tu Vladu i Vi ste to 
prihvatili, pa sad smjenjujete te ministre. Ono što želim da Vam kažem - Raško Konjević i Ranko Krivokapić 
nikada nijesu trebali da uđu u ovu Vladu, jer je to suprotno volji i duhu 30. avgusta. Kada smo mi hapšeni 
ovdje protestujući protiv Zakona o slobodi vjeroispovijesti, ovdje su oni nas gledali kako nas .... u maricu, a 
Vi ste ih strpali u Vladu. Ja ću noćas sa zadovoljstvom da glasam za njihovu smjenu da bih zadovoljio 
jedan broj građana Crne Gore koji to očekuju.  
 Gospodine Abazoviću, nijesam želio da vodim raspravu da li je Vaša inicijativa ustavna ili ne. Imam 
svoj stav oko toga. Vi ste, gospodine Abazoviću, digli ruku da Zeta izađe iz Podgorice, vi ste odložili izbore 
neustavno, vi ste niz drugih stvari neustavno uradili kao Vlada i doveli u veoma nepovoljnu poziciju glavnog 
subjekta koji je srušio DPS 30. avgusta, to je Demokratski front. Ja sam Vama odao priznanje što nijeste 
nakon toga uradili ono što je uradio Slavko Perović i Liberalni savez 2001. godine, ali nijeste to uradili 2020, 
nego ste uradili 2021. godine. Učinjenom poslu mane nema, gospodine Abazoviću, dobro došli u većinu od 
41.  
            Vi večeras treba ovdje da odgovorite, nijeste odgovorili, vaš klub poslanika nije odgovorio. 
Demokratski fron je predao Zakon o izmjenam i dopunama Zakona o predsjedniku Republike Crne Gore. 
Ovo je sve večeras došlo ovdje zbog toga što vi ili nijeste rekonstruisali Vladu kad vam je bilo povjerenje, a 
obećali ste, ja sam svojim ušima slušao Vaše obećanje, drugo, što Milo Đukanović nije dao mandat i treće, 
gospodine Abazoviću, mogli ste taj potpis koji nije bio važan da date dan prije. Toliko o svemu tome, jer za 
partnerstvo je potreban iskren odnos i čisti računi. Demokratska partija socijalista sada proba da se, na 
talasu  podrške koju je dala vašoj Vladi, bori da opstane u životu. Neće u Podgorici, ja sam rekao od 



istraživanja koja DF ima govore o tome da oni će biti u ubjedljivoj manjini, ali to je početak onoga što 
morate da uradite. Vi treba ovdje da odgovorite kao predsjednik Vlade jeste li vi za to da 41 poslanik koji će 
večeras da prihvati Vašu inicijativu, ja bih mogao da diskutujemo o tome je li ustavna ili nije, ne interesuje 
me, ta dva čovjeka ne trebaju da budu u Vladi, da li ste Vi spremni da ustavno nasilje Mila Đukanovića da 
ne da mandat kroz Zakon o izmjenama i dopunama Zakona za izbor predsjednika izglasate. A tamo ima 
jedan vrlo važan član, a to su ponovljene konsulatacije. Dali smo mu da ponovi konsultacije i da potvrdimo 
potpisom 41 da je Lekić bude mandatar. A ako to ne uradi, da ova Skupština ovdje onako kako ste na 
Cetinju izabrali Vas i gospođu Danijelu Đurović, ako on to ne bude htio, da se smatra da je Miodrag Lekić 
mandatar koji ima 41 glas i da sastavi kabinet veoma brzo i hitno. Ako Vi to želite, Vi to trebate da kažete 
večeras pred crnogorskom javnošću i da održite tu riječ. Ovaj čovjek će formirati Vladu najkasnije do kraja 
novembra ove godine, koju će činjeti ova parlamentarna većina, koja, po naređenju, po jednom redu glasa  
za Vaš predlog za smjenu ministara koje ste Vi predložili, izglasali zajedno URA i SNP sa DPS-om i to je 
pitanje koje Vi morate večeras vrlo jasno da odgovorite. Meni to treba, možda nekom drugom ne treba, ali 
meni treba. Mislim da treba i Branku Raduloviću, da treba svakome ovdje u ovom trenutku i treba 
građanima. Šta to znači? To znači da će se vrlo brzo izabrati nova Vlada sa parlamentarnom većinom od 
41.  
 Na kraju, gospodine Abazoviću, znate li koja je tačka trebala prije da bude od ove Vaše? Upravo 
izmjene i dopune Zakona o predsjedniku. Svi smo znali da na taj način može da se ustavna destrukcija 
Mila Đukanovića zaustavi. Ja sam očekivao naivno, ali je ovo nova neka politika i novo vrijeme, da ćemo mi 
večeras da izglasamo taj zakon da bi ga Milo Đukanović vratio nazad, on će ga vratiti, a da ga mi ponovo 
izglasamo i u opšte to nije problem. Suština je, ovako kako smo mi disciplinovano prihvatili Vašu inicijativu 
da li ćete Vi i vaš pokret URA disciplinovano, ako on bude išao u ustavno nasilje, zaštititi javni interes i 
ustavni poredak. Vi, gospodine Abazoviću, ispada da ako se to ne usvoji i mandat ne da, Vi možete ne do 
2024. da budete premijer, možete do 2030. godine da bude premijer. To ne želite ni Vi, to nije interes Crne 
Gore. Vlada treba da bude izabrana do kraja novembra ove godine. To je ono zbog čega sam ja želio da 
diskutujem, da Vas to pitam i da čujemo taj odgovor i čitava Crna Gora. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.10.22 23:11:36) 
 
 Zahvaljujem kolegi Bulatoviću. Dajem riječ kolegi Momu Koprivici. 
 Izvolite, kolega Koprivica. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (21.10.22 23:12:02) 
 
 Zahvaljujem, uvažena potpredsjednice Bošnjak.  
           Poštovane koleginice i kolege, poštovani gospodine Abazoviću, predsjedniče Vlade kojoj je 
izglasano nepovjerenje, uvaženi građani i građanke Crne Gore, 
           Kao što je dobro poznato, Demokratska Crna Gora je u ovom sazivu Skupštine Crne Gore kada je u 
pitanju odnos prema izvršnoj vlasti imala krajnje prinicipijelan pristup. Glasali smo protiv smjene one Vlade 
za čiji smo izbor glasali, a glasali smo za smjenu one Vlade protiv čijeg smo izbora i formiranja bili onda 
kada je ona formirana odnosno izabrana. To je principijelan odnos prema izvršnoj vlasti i to je jasno načelo 
kojim se jačaju osnovni postulati parlamentarne demokratije. Ovaj saziv Skupšine Crne Gore formiran je na 
izborima koji su odžani 30. avgusta 2020. godine. Usudiću se da kažem da su bile dvije osnovne političke 
poruke tih izbora. Prva je smjena Demokratske partije socijalista koja je bila okosnica trodecenijske 
autoritarne nesmjenjive vlasti i druga poruka tih izbora je bila da je neophodno promijeniti Zakon o slobodi 
vjeroispovijesti koji je, prema većinskom raspoloženju građana odnosno naroda Crne Gore, bio 
diskriminatoran, nepravedan i u suprotnosti sa osnovnim ustavnim principima, te je izazvao i masovno 
nezadovoljstvo građana koje je artikulisano na javnim okupljanjima. Usudiću se da kažem da je vodeća 
partija 43. Vlade, koja je dala i premijera, dovela u pitanje obje te poruke. Prvo, dok smo mi rušili 
Demokratsku partiju socijalista, podržavali Vladu u kojoj nemamo nijednog člana Vlade, da se ne bi 
Demokratska partija socijalista vratila na pozicije odlučivanja, ta vodeća partija 43. Vlade je vraćala 
Demokratsku partiju socijalista na pozicije odlučivanja. Konačno, 43. Vlada je izabrana glasovima 
Demokratske partije socijalista, što je doprinijelo njenoj revitalizaciji, mislim na revitalizaciju te političke 
partije. Ali, uvjeren sam i da ćemo velikom političkom snagom, dobrom kampanjom definitivno ih poslati u 
političku prošlost i na političke margine na ovim izborima koji se održavaju prekosjutra u 14 crnogorskih 
opština.  
 Što se tiče druge poruke o promjeni Zakona o slobodi vjeroispovijesti, ovdje smo čuli i jedan politički 
pristup da se dodijele medalje za odnos prema Srpskoj pravoslavnoj crkvi od strane 43. Vlade. Podsjećanja 



radi, vodeća partija 43. Vlade, koja je i dala premijera, 06. marta 2021. godine je, poštovani građani, 
podnijela inicijativu za ocjenu ustavnosti onog izmijenjenog Zakona o slobodi vjeroispovijesti koji smo mi 
ovdje iz skupštinske parlamentarne većine, izborne parlamentarne većine, usvojili 28. decembra, a 
ponovno izglasali 20. januara 2021. godine. Dakle, vjerovali ili ne, lider političke partije koji je zaključio 
Temeljni ugovor, što smo mi pozdravili i podržali, je na čelu partije čiji su poslanici podnijeli inicijativu za 
ocjenu ustavnosti Zakona o slobodi vjeroispovijesti i to onog izmijenjenog Zakona o slobodi vjeroispovijesti 
koji smo mi ovdje u Skupštini usvojili. Sad se na Ustavnom sudu nalazi inicijativa, poštovani građani, da 
vas podsjetim, za ocjenu ustavnosti onog izmijenjenog Zakona o slobodi vjeroispovijesti zahvaljujući 
poslanicima one partije koja je dominantna u 43. Vladi (to je partija Građanski pokret URA). Da li je to 
principijelno? Nije to principijelno ponašanje. Da li je to iskren i principijelan odnos prema ovoj vjerskoj 
zajednici ? Nije. Prema tome, ne da je rano za medalje, nego nema osnova za medalje.  
 Takođe, ukazao bih i na jednu protivrečnost, na jednu političku smicalicu koju smo imali prilike da 
vidimo. To je da poslanik pomenute partije, izbjegavajući da glasa za Zakon o slobodi vjeroispovijesti, 
podnosi ostavku i onda se dešava opstrukcija Državne izborne komisije kako bi se blokirao ovaj Parlament. 
Isti taj poslanik koji je podnio ostavku, da ne bi glasao za Zakon o slobodi vjeroispovijesti u ovoj Skupštini, 
što je bila volja građana i što je bilo krajnje opravdano, krajnje cjelishodno, taj isti poslanik na Vladi glasa za 
Temeljni ugovor sada kao ministar. Da li je to prinicipijelno? Nije. Postavlja se pitanje zašto se to desilo da 
mu smeta da glasa za Zakon o slobodi vjeroispovijesti, a da mu poslije godinu dana ne smeta da glasa za 
Temeljni ugovor. Mi smo ovdje glasali i za Zakon o slobodi vjeroispovijesti i pozdravili smo potpisivanje 
Temeljnog ugovora i rekli - podržaćemo sve što zaključe i dogovore Vlada i crkva. U prvom slučaju, 
vjerovatno da bi se desila parlamentarna kriza odnos 40:40 kako bi se revitalizovao DPS i vratio na pozicije 
odlučivanja. A u drugom slučaju, kako bi se fokus priče prebacio na Temeljni ugovor a da širom Crne Gore 
teku transakcije onih koji su u pokušaju da čine nešto što su učinili neki raniji politički i drugi igrači.  
 Da li je bilo politički naivno očekivati da će Vlada, koja je izabrana glasovima Demokratske partije 
socijalista, imati pun kapacitet da se bori protiv organizovanog kriminala i korupcije? Da li je bilo politički 
naivno očekivati da će Vlada koja je izabrana glasovima Demokratske partije socijalista biti stabilna prilikom 
zaključenja Temeljnog ugovora? Naravno da nije. Postavlja se pitanje da li je i neko ko je koordinator 
bezbjednosnih službi mogao za godinu i po dana da shvati ko su Katnić, Ubović, Mijajlović, Lazović i svi 
ostali. Siguran sam da jeste, ali zašto su onda ulazi u aranžman o formiranju izvršne vlasti sa 
Demokratskom partijom socijalista?  
           Kako je moguće da se objasni činjenica da jedan političar podnosi krivične prijave zbog dodjele onih 
državnih stanova i stambenih kredita, što je u redu i što mi podržavamo, evo i Vi ste, potpredsjednice 
Bošnjak, 2019. godine o tome govorili a govorili smo i mi, a isti taj političar par mjeseci prije podnošenja 
krivične prijave imenuje jednog od najvećih učesnika afere državni stanovi, a vi ga se isto dobro sjećate, to 
je gospodin Košuta, za čelnika Upravnog odbora Fonda za penzijsko-invalidsko osiguranje. Da li je to 
principijelno, da li je to korektno? Ne, dragi građani, to je samo jedna od anomalija koja je posljedica 
prekrajanja izborne volje građana i formiranja Vlade glasovima DPS-a - protiv čega smo bili u početku. 
Neko će reći da su ovo greške i da svak ima pravo na grešku. Tačno, postoji pravo na grešku, ali ne postoji 
pravo na grešku na tuđi račun. Griješiti se može na svoj račun, a kad se griješi na tuđi račun, na račun 
društva, onda se snosi odgovornost i kad se ta greška prizna, ne kaže se - idemo dalje, nego se silazi sa 
funkcije i prepušta se ta funkcija onome za koga se vjeruje da će raditi ispravno i bez greške. Niko nema 
pravo da griješi na račun društva i da očekuje da može da nastavi.  
 Danas razgovaramo o razrješenju dvojice ministara u 43. Vladi. Da vidimo o čemu je tu riječ. Mislim 
da je ova inicijativa suštinski i istinski ekvivalentna inicijativi za spaljivanje cigareta. Kao što je ona inicijativa 
za spaljivanje cigareta farsična, tako je farsična i ova inicijativa. Danas se razgovara o razrješenju dvojice 
ministara, a ko su oni u političkom smislu. To su u političari sa kojima je srušena narodna, odnosno izborna 
volja od 30. avgusta. To su političari sa kojima je razriješen predsjednik Skupštine Aleksa Bečić. To su 
političari sa kojima je razriješena i 42. Vlada Crne Gore. To su političari kojima je pobjegao i Radoje Zvicer, 
i Ljubo Milović itd. Da li je moguće da neko ko je prije 30. avgusta bio za razvlašćivanje DPS-a očekuje da 
će sa ovim ljudima da sprovede one fundamentalne ciljeve koje je narod koji je želio demokratske promjene 
30. avgusta i htio to da učini? To su političari zbog kojih je premijer odustao od ekspertske vlade i pristao 
na političku vladu. Dakle, sa nama iz Demokratske Crne Gore, na primjer, nije htio političku vladu u jesen 
2020. godine, nije htio rekonstrukciju na političko-ekspertskim osnovama 2021. godine, a onda je sa njima 
pristao na političku vladu i odustao od ekspertskog modela vlade. Da li je to principijelno? Nije. I to je jedna 
od anomalija koja je posljedica prekrajanja izborne volje građana. Kad se prekraja izborna volja građana, 
onda se ruše i osnovni principi ne samo politički i demokratski, nego i osnovni principi političke logike. I za 
to imamo i ove šetajuće većine. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.10.22 23:25:36) 



 
 Kolega Koprivica, ajte molim Vas zbog toga što smo sad dobili neku dodatnu informaciju iz 
Radiotelevizije Crne Gore i molim Vas završavajte. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (21.10.22 23:25:47) 
 
 Nadam se da nije alarmantna. 
 Dakle, imamo parlamentarnu većinu koja stoji iza 43. Vlade, a zajedno su i ovi političari koji su 
danas predmet razrješenja i oni koji predlažu njihovo razrješenje bili za neustavni zakon o odlaganju izbora, 
na osnovu kojeg je omogućeno da funkcioneri DPS-a protivustano i protivzakonito više mjeseci vrše vlast u 
dvocifrenom broju opština u Crnoj Gori. Ali, mi smo jednu tu bitku, pravnu bitku dobili. Po tužbi Demokrata, 
Upravni sud je odlučio da je Ivan Vuković nezakonito izabran na tu funkciju i razriješen je sa te funkcije. 
Dokazali smo i pravno da je uzurpator, a 23. ga šaljemo na političku marginu. Dozvolite... 
 
 
            PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK: 
            Ajte samo još jednu rečenicu jer će nam prekinuti prenos. 
 
 
            MOMO KOPRIVICA: 
 Danas u Crnoj Gori, i ovim zaista završavam, dozvolite, mi smo evo danas ovdje razgovarali, tri sata 
su potrošena na procedure, na besmislene procedure, a sada se ovdje nama osporava jedan minut govora. 
Mislim da je elementarno tolerantno, ne upućujem ovo Vama, potpredsjednice Bošnjak, nego govorim 
kolegama koji protestuju. Ako smo se mi danas uzdržavali tri sata od onih procedura silnih kojima su se 
građanima grdno zamjerili svi ovi koji su učestvovali, čast izuzecima, dajte, dozvolite samo da privedem 
kraju. 
 I takođe oni koji predlažu razješenje i oni koji se razrješavaju večeras su zajedno izglasali 
neustavne zetske zakone, kojima je građanima Zete oduzeto pravo i uskraćeno im je pravo na svu 
kompletnu teritoriju kako bi imali održive prihode za funkcionisanje svoje opštine. I mi nemamo dilemu da je 
nastao ozbiljan poremećaj u sistemu podjele vlasti tako što je gospodin Đukanović, predsjednik Crne Gore, 
pogazio Ustav, tako što 19. septembra nije dodijelio mandat za sastavljanje vlade gospodinu Lekiću. To je 
bila njegova dužnost, jer mu je predlaganje mandatara nadležnost definisana članom 95 Ustava Crne Gore 
kao nadležnost. Ne kao pravna mogućnost, nego kao nadležnost, a to je specifično pravno ovlašćenje koje 
u sebi uključuje i obavezu. On ima obavezu da vrši nadležnost za razliku od subjektivnih prava koje ima 
kao pojedinac, pravnih ovlašćenja ustanovljenih u njegovom ličnom interesu, koje ne mora da vrši. 
Nadležnost se mora vršiti. I on je, nevršenjem nadležnosti, pogazio Ustav i proizveo ozbiljan poremećaj u 
sistemu podjele vlasti, a to je onemogućavanje Skupštine da izabere Vladu. I danas imamo posljedice i 
refleksije tog gaženja ustavnog principa sistema podjele vlasti i ustavnih nadležnosti od strane gospodina 
Đukanovića. 
 Svi oni koji su pogazili izbornu volju građana, učestvovali u gaženju osnovnog smisla i poruka od 
30. avgusta proizveli su ove brojne anomalije i neustavnosti sa kojima se nosi i kojima je opterećeno ovo 
društvo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.10.22 23:29:08) 
 
 Hvala, kolega Koprivica.  
 Sada da vas informišem da smo dobili informaciju iz Radiotelevizije Crne Gore da u ponoć oni neće 
više prenositi naše zasijedanje zbog izborne šutnje. Zbog toga mi je vrlo važno da ne uskratim ostale 
kolege koji su ovdje na spisku i zbog toga sam molila da se poštuje vrijeme da bi svi bili u prenosu. A 
stvarno je kolega Koprivica imao vrijeme Kluba, govorio je uvodno kolega Lekić, ali je sada iscrpio vrijeme 
Kluba kolega Martinović.  
 Sada dajem riječ kolegi Slavenu Radunoviću.  
            Izvolite, kolega Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (21.10.22 23:29:57) 
 



 Koleginice Bošnjak, sve je to lijepo, ali neki drugi klub, recimo naš neće dobiti uopšte priliku da 
iskoristi svoje vrijeme. Znači, sad bih ja mogao da uzmem i da pričam do 12 i da završimo. E pa tako, 
mislim malo ipak nekakve kolegijalnosti.  
 Gospodine predsjedniče Vlade u ostavci, tj. u tehničkom mandatu, mada takva formulacija zvanično 
ne postoji,  
 Vi ste, to smo čuli više puta, ne znam pod čijem pritiskom, ja neću da govorim pod čijim pritiskom, 
ali pored sve one priče kako Vam se DPS neće petljati u Vladu, primili u Vladu mnogo gori DPS nego DPS, 
Ranka Krivokapića i gospodina Konjevića. Ako ima nekog za kog se može reći da po Crnoj Gori širi maligni 
uticaj, to je prvenstveno gospodin Ranko Krivokapić. Znači, vi ste gori DPS od DPS primili u vlast, uz 
obrazloženje - neće DPS  u moju vladu. Što se tiče ljudi koje mi predstavljamo, oni doživljavaju Ranka 
Krivokapića nekakvom bejbi varijantom Adolfa Hitlera. To da znate i toliko o tome. Tako ga percipira srpski 
narod u Crnoj Gori. Što se tiče njegovog malignog uticaja, pošto su moje kolege govorile uglavnom o ovim 
drugim stvarima, ja ću da se posevim ljudima koji treba danas da budu smijenjeni - izdvojio bih njegova dva 
maligna poteza. Jedan svježi i jedan od prije petnaestak godina.  
 Prvo bih pomenuo ovu ploču koju je sa Raškom Konjevićem postavio u Morinju, u jednoj pritvorskoj 
jedinici za ispitivanje ratnih zarobljenika, u kojoj nije jedna jedina kost od prsta slomljena bilo kome, a ne da 
je neko ubijen. Sigurno je tu bilo nekakvog maltretiranja, ali u ratnim okolnostima kakve su bile u Crnoj Gori 
i u čitavoj Jugoslaviji, taj slučaj je maltene kao bolnica. Jer, u isto vrijeme crnogorski građani koji su bili 
zarobljenici u Hrvatskoj, recimo, u Lori, prolazili su tako da su im kidani ekstremiteti i vraćeni su nam poslije 
mnogo više godina da ih sahranimo u komadima. To treba da zna Ranko Krivokapić. A one kojima su našli, 
recimo, tetovažu 4S na leđima, kožu su drali naživo prije nego što su ih ubili. Nije tražio Ranko Krivokapić 
makar reciprocitet da za ove isprepadane zatvorenike u Morinju, sa čime se ja naravno ne slažem i žao mi 
je što su propatili, makar traži da se u toj Lori postavi jedna spomen ploča tim ljudima koji su u najgorim 
mukama ubijeni. A da ne kažemo da nije rat 1991. jedini, bilo je ratova i prije. Kad bi se išlo ovim 
kriterijumima Ranka Krivokapića i Raška Konjevića, svaka stopa Slavonije bi bila jedna ploča. Stotine 
hiljada nevinih ljudi su u nekoliko godina Drugog svjetskog rata zaklani.  
 Prema tome, mi želimo sa Hrvatskom da gradimo najbolje odnose, moramo neke stvari da ostavimo 
iza sebe. Ali ovako ponižavati svoju državu, svoje građane, ovo ne može niko osim Ranko Krivokapić. A 
zašto sam povazao ovaj slučaj sa još jednim iz njegovog rada. Ranko Krivokapić je, tako što je bio satelit 
DPS-u, zloupotrebljavao to što je DPS imao ruke duboko zavučene u sef državni i ostvarivao je svoje, ja 
bih rekao, mračne ciljeve po pitanju ideologije identiteta u Crnoj Gori, pa je 2004. godine simbolički 
namjerno izabrao Petrovdan i na taj dan, na Petrovdan, paralela sa 12. julom 1941, bez prisustva opozicije, 
izabrao simbole u Crnoj Gori jer je DPS na to morao da pristane zbog onih ruku koje su bile u sefu duboko, 
oko kojih se i dan danas spori Crna Gora. To je veliki problem u Crnoj Gori. Mi ne možemo da se krijemo 
iza toga. Ovdje je danas jedna poslanica vikala - taj koji tuđom zastavom maše po Crnoj Gori. Trobojku je 
ukinuo Ranko Krivokapić 2004. godine, građani. Ona je postojala ovđe stotinu godina prije toga kao 
državna zastava. U vrijeme komunizma je bila. To je pravi maligni uticaj. Vi ste tog gospodina vratili iz 
penzije. Znam da je to bilo pod pritiskom, ali kako ste izdržali ove druge pritiske, trebali ste i taj pritisak da 
izdržite.  
 Da ne bih probijao vrijeme, jer je veliki problem, samo da podsjetim pitanja koje ste već čuli nekoliko 
puta, da Vam osvježim pamćenje, pošto sam vjerovatno poslednji ili pretposlednji - Zakon o predsjedniku. 
Hoćete li ga podržati? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.10.22 23:35:40) 
 
 Zahvaljujem kolegi Slavenu Radunoviću.  
 Odustaću od svoje diskusije u korist vremena da bismo završili do ponoći sa diskutantima koji su još 
ostali.  
 Sada dajem riječ kolegi Marku Milačiću. Imate tri minuta, kolega, molim Vas da poštujete, i onda 
dajem riječ kolegi Milanu Kneževiću. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (21.10.22 23:36:03) 
 
 Hvala Vam.  
 Da pozdravim premijera u tehničkom mandatu. 
 Kao što sam rekao u saopštenju, da pozdravim ovu inicijativu koja je došla u Skupštinu Crne Gore. 
Premijer dobro zna da smo Prava Crna Gora i ja lično prošle nedelje poslali inicijativu, ne u formalnom 
smislu jer to ne postoji, ali poslali upravo inicijativu za ovo što se danas dešava i da iz svega srca to 



pozdravim. Prava Crna Gora je od prvog dana protiv tog koncepta, protiv koncepta Ranka Krivokapića, 
Raška Konjevića, u suštini DPS-a u Vladi Crne Gore, koja je iznikla iz 30. avgusta 2020. godine. Žao mi je 
što ta inicijativa nije došla prije. Prava Crna Gora je od prvog dana bila protiv toga.  
 Gospodine Abazoviću, iako pozdravljam ovaj čin, iako pozdravljam današnju borbu, da li sada 
shvatate da je ona Vlada uz sve svoje mane i vaša Vlada, ali Vlada bez Ranka Krivokapića, bez Raška 
Konjevića, bez gospodina Ibrahimovića, koji, takođe, vrši opstrukciju ovoj vladi, bila daleko bolja Vlada, uz 
mnoge mane koje uvijek idu nakon 30 godina mafije, kriminala i prve demokratizacije? Ovo što večeras 
treba da uradimo, i što je potpuno u skladu sa Ustavom, je ipak, bez obzira na sve, a ovo mogu da kažem 
zato što sam neko ko se od prvog dana bori protiv ovog koncepta Vlade, što je ipak dobro. Ne postoji 
razlog zašto mi večeras ne treba da razriješimo Raška Konjevića i Ranka Krivokapića. Čitavo vrijeme 
danas se govori o Ustavu, pominje se član 110, a ja želim samo da ponovim stav 3 tog člana koji sam i 
naveo u inicijativi koju sam vam poslao - Vlada kojoj je prestao mandat ne može raspustiti Skupštinu. 
Dakle, jedino to. Ustav je potpuno jasan, vaša Vlada, kojoj je prestao mandat, i to je jedino ograničenje 
ovog Ustava, ne može da raspusti Skupštinu. Sve ostalo može. Vi se dobro sjećate da je i prethodna Vlada 
na čelu s Zdravkom Krivokapićem, koliko se sjećam, uvela prinudnu upravu u Budvu. Iako nije direktna 
korespodencija i paralela, ali takođe je ozbiljna politička stvar.  
 U ovom dijelu, Prava Crna Gora daje punu podršku. Zašto ovo govorim. Zato što je Prva Crna Gora 
glasala za nepovjerenje Vladi, a jedan od glavnih razloga zašto je glasala za nepovjerenje vašoj Vladi su i 
Raško Konjević i Ranko Krivokapić. Upravo ono što smo govorili od prvog dana - da bilo kakav kontakt sa 
ovim ljudima koji vode ekstremnu, radikalnu i politiku organizovanog kriminala nije dobar. Nadam se da 
smo svi mi i vi, bez namjere da dociram, da morališem, naučili neke lekcije. Pomenuto je danas, sve češće 
vidimo broj 41. Nema važnije stvari od te i u susret nedelji, i u susret borbi da gospodin Lekić dobije 
mandat, i u susret borbi da promijenimo Zakon o predsjedniku. Sve to je ono što je važno za ove građane, 
dakle broj 41. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.10.22 23:39:53) 
 
 Zahvaljujem, kolega Milačiću.  
 Izvolite, kolega Kneževiću. Imate riječ. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (21.10.22 23:40:03) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u,  
            Ako niste pospali, ja sam i ranije saopštavao i sada želim da saopštim Dritanu Abazoviću i njegovoj 
43. Vladi - ko vas je kleo, nije dangubio, gospodine Abazoviću. Sve mi se više čini da je neko ozbiljno 
udruženje vudu vračeva sa Jamajke i Tahitija bajalo toj vašoj vladi i dobro glave nosite tamo, imajući u vidu 
kako su nam obezglavljeni rezultati. Govorili smo Vam, gospodine Abazoviću, objašnjavali, upozoravali Vas  
- nemojte da idete s Milom Đukanovićem, Ranko Krivokapićem i Raškom Konjevićem. Jer, bolje bi vam bilo 
da ste pošli u Ukrajinu na front, nego što ste sa njima napravili ovakvu Vladu, koja vam se završava na 
jedan potpuno neslavan način sa jednim neobjašnjivim paradoksom - da vi koji ste smijenjeni 19. avgusta 
zajedno sa Ranko Krivokapićem i Raškom Konjevićem sada po drugi put smjenjujete Ranka Krivokapića i 
Raška Konjevića. Nije nikakav problem. Mi ćemo danas sa velikim merakom da glasamo za smjenu Ranka 
i Raška Krivokapića po drugi put dok ste Vi po prvi put smijenjeni. Očigledno je neophodno da Vi budete 
smijenjeni po drugi put, pa da onda uđemo u treći krug kao da biramo papu.  
 Zašto se sve ovo dešava. Nije ni čudo, gospodine Abazoviću. Prije neko veče su Vas proglasili za 
trećeg sina Srđana Đokovića iako, koliko znam, on već ima tri sina i neko bi tu trebao da ode na DNK da se 
utvrdi ko je osvojio Vimbldon, a ko je ispao na Roland Garosu. Međutim, čitava igra, čitav ovaj spektakl je 
bio u tome što ste dozvolili, gospodine Abazoviću, da vam Raško i Ranko imenuju za direktora Agencije za 
nacionalnu bezbjednost registrovanog agenta CIA Savu Kenteru, koji je trebao da Vas uhapsi prije desetak 
dana. Da ga Vi nijeste smijenili, gospodine Abazoviću, uhapsio bi vas usred Sto manira dok pjevate neku 
pjesmu - dok Miljacka teče i tako neke pjesme kada se Vi opustite po Instagramu. Vi ste samo ubrzali da 
gospodin Kentera završi svoje agentovanje nad Agencijom za nacionalnu bezbjednost i, bogu hvala, za 
sada još nijeste uhapšeni. Mada, gledajući onu sjednicu Vlade, i prvu, i zadnju, i one po sredini, pravo je 
čudo što onamo nije bilo mrtvih. Jer, kada Vi kažete Ranku Krivokapiću - reci Rašku znam ko mu je rekao i 
kome je on rekao da će mi otkinuti glavu, a ovaj kaže - ti si strani plaćenik i strani izdajnik, pravo je čudo, 
pravo da Vam kažem, što dosad nema mrtvih u Vladi i oko Vlade.  
 Međutim, sve se ovo, gospodine Abazoviću, dešavalo dok ste Vi govorili o evroatlantskim 
integracijama i o Briselu sa jednom odličnom perspektivom otvaranja novog lova na Srbe i na Ruse koji su 



vodili: Ranko Krivokapić, Raško Konjević, Savo Kentera i Milo Đukanović. Ranko Krivokapić i Raško 
Konjević su privatizovali Agenciju za nacionalnu bezbjednost zajedno sa Savom Kenterom i Vojno-
obavještajnu agenciju. Nije problem što su oni pratili Vas, problem je ako su Vas pratili protivustavno, ali je 
suština što su pravili jednu paranoju da je Crna Gora ponovo ugrožena od Srba i od Rusa i da su gledali 
ima li ko sabrana djela Miloša Crnjanskog ili Dostojevskog da ga odmah treba uhapsiti i procesuirati van 
Crne Gore.  
          Zato Vas, gospodine Abazoviću, ovdje pitam, ovih 28 Srba i Rusa: Vladimir Božović, Vlado Mandić, 
Dane Šijan, Braca Stojiljković, Velibor Džomić - kakva su oni to bezbjednosna opasnost po Crnu Goru? 
Sada Vam saopštavam, sve te ljude znam, svi su mi oni prijatelji. Evo, uhapsite sve nas iz Demokratskog 
fronta ako oni predstavljaju opasnost po Crnu Goru. Vi ste, gospodine Abazoviću, dozvolili da nam Savo 
Kentera zajedno sa Raškom i Rankom ponovo lovi Srbe. Nije problem što nas vraćate u 1948. godinu, 
nego što su sada krenuli da hapse sveštenike Srpske pravoslavne crkve. Sledeća je akcija bila Save 
Kentere, i to želim da čuje čitava Crna Gora, hapšenje sveštenika Srpske pravoslavne crkve u manastirima. 
To je trebalo da se zaokruži kao agresija Srbije, Rusije i Srpske pravoslavne crkve uz hapšenje crnogorskih 
Srba. Još nam /prekid/ poručuje - ko neće da prihvati njihove standarde, neka pali traktore. Evo ja imam 
traktor IMT 542 kući, jedva smo ga popravili, gospodine Abazoviću, i pozivam Sava Kenteru neka dođe da 
proba da ga upali. Vratiće se četvoronoške okle je došao sigurni budite. Srbe više niko neće tovariti po 
traktorima, niti će nas ko ćerati ako mi ne prihvatamo njihove standarde. Onda, gospodine Abazoviću, kada 
Raško i Ranko love Ruse, očigledno neko puši cigare ili pokušava da ih švercuje. Objasnite vi Crnoj Gori 
kako su dva kamiona, koja su krenula od Podgorice ka Nikšiću, na kružnom toku kod Danilovgrada, jedan 
produžio put Nikšića, a drugi ušao u Danilovgrad i starim putem završio pod neko brdo, a pratila su ga 
vozila policije, pratila ga je specijalna komisija. Đe je to završilo i na koji način je to ekspeditivno nestalo? 
Da li su .... zaplijenjeni oni cigari koje su leglani ili one cigare koje su nelegalne? Čuli smo da je Milo 
Đukanović, koji vas podržava u ovoj 43. Vladi, saopštio da će da vam pokloni svaki cent koji mu nanovo 
otkrijemo. Mi ne želimo više ništa da tražimo Milu Đukanoviću, dosta ono što smo do sad viđeli. Ajde uzmite 
mu to što smo mu dosad viđeli i što smo mu našli, pa da vratimo u budžet. Što čekate dosad? Nego ga 
puštate na Vijeću za nacionalnu bezbjednost i na Savjetu za bezbjednost ga predstavljate kao zaštitnika 
Crne Gore.  
 Gospodine Abazoviću, odgovorite Demokratskom frontu da li ćete glasati za Zakon o predsjedniku i 
da li će te učiniti sve da se Milo Đukanović vrati u ustavne okvire? Ako nećete, da ga smjenjujemo ovdje u 
Skupštini i da imenujemo premijera Miodraga Lekića. Ako to nećete, saopštavam sad u ime Demokratskog 
fronta, saoraćemo vam i ovo malo Vlade što vam je ostalo. I tu ćemo da posadimo prave crnogorske 
barjake, trobojke, koje je Ranko Krivokapić ukinuo 2004. godine. Sigurni budite, nećemo ovđe igrati 
zumkalice do 2030. godine, dok Vi ne posijedite, a mene opane i ovo malo kose iza glave. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.10.22 23:46:41) 
 
 Hvala, kolega Kneževiću.  
 Prije nego što dam riječ premijeru, samo da pozovem sve poslanike da budu spremni za glasanje. 
Ne pravimo pauzu, nego prelazimo vrlo brzo na glasanje (da bi bili u TV prenosu). 
 Premijer Abazović ima riječ. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (21.10.22 23:47:14) 
 
 Hvala, uvažena potpredsjednice.  
            Poštovane poslanice i  poslanici, 
 Evo neću se osvrtati na sve diskusije, za to nema ni vremena, ali ću se osvrnuti na neke najvažnije 
stvari koje su postavljene kao pitanja, ili kao teze. 
 Prvo oko pitanja Demokratskog fronta oko Zakona o predsjedniku. Ja sam isto kad i vi, da ne kažem 
prije vas, saopštio da moramo da preduzmemo druge mjere u odnosu na predsjednika države. Svako 
zakonsko rješenje koje bude usklađeno sa Ustavom za nas je prihvatljivo. Ne možemo Milu Đukanoviću da 
dozvolimo da se vanustavno ponaša. Tako da i onih 41, razumijem ja sve intencije, neću otvarati političke 
priče i želju da se formira nova vlada, mi treba novu vladu da dobijemo što prije. To je do kraja narednog 
mjeseca. /Upadice/ Bilo bi idealno ako može i ranije. Mi ne možemo više u  ovom vakuumu, tako da 
podrška za takvo zakonsko rješenje postoji. To je to.  
 Da nastavimo dalje, /upadice/ ja ne mislim, nego samo ponavljam ono što je ljudima jasno. Mislim 
da može da bude tumačenje ovakva izborna volja  i šta se desilo, ko je ušao u Vladu, na koji način je ušao 
u Vladu, do 19. avgusta niko nikog nije protjerivao, niti su se vršile aktivnosti koje su sada pomenute. Ne 



želim sad da kažem da neko drugi treba da preuzme odgovornost za ono što se desilo 19. Ja sam to 
najavio. Ponašanje i Raška Konjevića, i ANB-a, i Ranka Krivokapića, i drugih je posljedica toga. Ja sam 
vam rekao svima, objasnio sam i građanima, da počinje specijalni rat. Specijalni rat počinje zbog pravde, 
ne zbog Temeljnog ugovora.  
           Gdje su zalutali kamioni - odlično pitanje, ko je korumpiran unutar službi, Carina, Uprave policije 
ANB-a. Dakle, stvar je logična. Da li se mi borimo protiv ljudi koji imaju mnogo više novca nego što u ovom 
trenutku ima državni trezor? Da. Da li ta demontaža može da se desi? Neko je rekao ovdje - pošli su ljudi, 
nijesu pošli ljudi. Ti ljudi koji su najopasniji, koji su glava kuće, u smislu funkcionera, su svi targetovani. Za 
neke se tvrdilo da nikad neće otići iz službe. Otišli su. Mi ljude fizički ne možemo da uklanjamo. Mi se 
borimo i sa međunarodnom zajednicom, za to nam treba međunarodna zajednica, da dođemo i do ovoga 
što ste Vi, kolega Kneževiću, na kraju rekli. Ovo što je rekao predsjednik države - ako dođete do nekog 
mog centa, ja vam ga poklanjam. Nikome ne treba ništa njegovo. Narodu treba vratiti ono što je građana 
Crne Gore. 
 Kad je riječ o protjerivanju građana srpske nacionalnosti, borim se i boriću se do kraja iz bilo koje 
pozicije i kao građanin, protiv bilo kog vida diskriminacije. Zadnji događaji jesu povezani, jer su ljudi htjeli 
sebi da naprave štit. Taj štit nijesu htjeli da naprave u odnosu na vas, nego u odnosu na mene i mislili su 
da neće biti smijenjeni. To je to. Ja najavljujem da će na sjednici, Vi ste član Vijeća, za nacionalnu 
bezbjednost naredne sedmice, početkom naredne sedmice sa svih 28 lica biti dostavljen izvještaj. 
Zajednički ćemo ga pročitati, vidjećemo šta je tu relevantno. Ako ima nešto što nije relevantno, 
konstatovaćemo i to je to. Žao mi je što se vraćamo na priču iz koje smo se mukotrpno vadili o tome da 
sveštena lica ili neki drugi ljudi budu možda zloupotrijebljeni. Ja želim u ovom trenutku da kažem možda, 
jer je to profesionalan pristup. Ja ne mogu u ovom trenutku da kažem zbog čega je prema nekome 
izražena neka sankcija. Tu sam da u ponedjeljak ili u utorak se održi sjednica. Izvještaj će biti na stolu 
svima, već je spreman i zbog toga je trebalo da se dese promjene u Agenciji za nacionalnu bezbjednost. 
Moramo da imamo i taj vid veće transparentnosti u odnosu na ljude koji su korisnici tajnih dokumenata da 
vidimo šta se dešava.  
 Kad je riječ o glavnoj stvari, to je Zakon o porijeklu imovine. Zakon o porijeklu imovine će nam 
omogućiti da idemo prema ovim ljudima koji su milioneri, a radili su za neke plate koje nijesu bile veće od 
1000 nekada maraka, a sada 1000 eura.  
 Glavna teza zadnja, reći ću da li mi sada treba da idemo u neke dodatne interne svađe itd, čuo sam 
i neke druge kolege i svima se zahvaljujem na konstruktivnoj raspravi. Neću ulaziti večeras, nema ni 
vremena zbog prenosa. Svima zahvaljujem na konstruktivnoj raspravi, opet slobodno, kako god mislite da 
treba postupite i u ovom slučaju. Nije tragedija tolika ni da ostanu oni kao ministri kao i cijela Vlada, neće  
se desiti nešto spektakularno. Ali, mislim da je krajnje odgovorno, dok je funkcionalna Vlada u smislu, pa i u 
tehničkom mandatu, da ljudi koji ne žele i koji prave probleme, koji ne žele da izražavaju ono što je politika, 
zvanična politika Vlade, jednostavno moraju da budu osporeni. To je nešto što je neminovno. Ja sam 
preduzeo svoje zakonske mogućnosti, inicijativa je potpuno usklađena sa Ustavom. Tačno je da je 
inicijativa kompatibilna sa onim što je bio zahtjev jednog političkog subjekta, konkretno poslanika Marka 
Milačića. On je unaprijed poslao to kao pismo, bilo bi dobro da postupimo tako. Ja lično vjerujem da je 
Demokratska partija socijalista na koljenima, ako im se i malo drugih mehanizama koji žele da zloupotrijebe 
otkloni, mislim da će to zaista biti tako. Ali, isto tako poručujem sa ovoga mjesta da sva naša intencija treba 
da bude da jačamo građansku Crnu Goru. Da jačamo pomirenu Crnu Goru, multikulturalnu Crnu Goru i da 
zaista fokus ukupni naš bude na prosperitetu, a ne na svađama, ne na politici iz prošlosti. Žao mi je što su  
ljudi ostali zamrznuti u prošlosti. Svi problemi koji postoje, i istorijski i drugi, mogu da se rješavaju u jednoj 
dobroj atmosferi i ja sam siguran da će to tako i biti.  
 Zahvaljujem se svima i ako bude bilo potrebe, nadam se da neće - tu sam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.10.22 23:54:37) 
 
 Hvala. 
            Zahvaljujemo predsjedniku Vlade. Konstatujem da je pretres završen.  
            Uvažene kolege i koleginice, s obzirom na to da je vrijeme vrlo bitno, prelazimo na glasanje.  
            Kolege poslanici i koleginice poslanice, stekli su se uslovi da pređemo na izjašnjavanje o 
predlozima akata  o kojima smo obavili pretres. Prvi je Predlog za izbor četvoro sudija Ustavnog suda  Crne 
Gore (prva tačka). Saglasno članu 177 stav 3 Poslovnika Skupštine, izbor sudija Ustavnog suda vrši se 
javnim glasanjem, stim što se odlučuje pojedinačno o svakom predloženom kandidatu i to u prvom glasanju 
dvotrećinskom većinom glasova svih poslanika.  
 Prelazimo na izjašnjavanje. Stavljam na glasanje Predlog Ustavnog odbora da se Armenko 
Snežana izabere za sudiju Ustavnog suda. 



 Izvolite, glasajte. 
 Glasao je 41 poslanik - 41 glas za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova, pa objavljujem da 
predlog nije usvojen.  
 Stavljam na glasanje Predlog Ustavnog odbora da se dr Vukčević Ilija izabere za sudiju Ustavnog 
suda. 
 Izvolite, glasajte. 
 Glasao je ukupno 41 poslanik - 41 glas za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova, pa 
objavljujem da predlog nije  usvojen. 
 Stavljam na glasanje Predlog Ustavnog odbora da se Novaković Jadranka izabere za sudiju 
Ustavnog suda.  
 Izvolite, glasajte. 
 Glasao je 41 poslanik - 41 glas za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova, pa objavljujem da 
predlog nije usvojen.  
 Stavljam na glasanje Predlog Ustavnog odbora da se Ružičić Jelena izabere za sudiju Ustavnog 
suda. 
 Izvolite, glasajte. 
 Ukupno je glasao 41 poslanik - sa 41 glasom za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova, pa 
objavljujem da predlog nije usvojen.  
 Kolege poslanici, kako nismo izabrali ni jednog sudiju Ustavnog suda, saglasno amandmanu 4 na 
Ustav Crne Gore, podsjećam vas da će Skupština u drugom glasanju ponovo izjasniti o predlozima 
Ustavnog odbora tropetinskom većinom glasova svih poslanika najranije nakon mjesec dana.  
 Prelazimo na Predlog da se članovi 43. Vlade Crne Gore potpredsjednik Vlade za politički sistem i 
unutrašnju politiku i ministar odbrane mr Raško Konjević i ministar vanjskih poslova Ranko Krivokapić 
razriješe sa tih funkcija. Odlučuje se većinom glasova svih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog predsjednika Vlade da se potpredsjednik Vlade za politički sistem i 
unutrašnju politiku i ministar odbrane mr Raško Konjević razriješi  sa te funkcije. 
 Izvolite, glasajte. 
 Glasao je 41 poslanik - 41 glas za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova, pa objavljujem da je 
Skupština usvojila predlog i funkcije potpredsjednika Vlade za politički sistem i unutrašnju politiku i ministra 
odbrane razriješila mr Raška Konjevića. 
 Stavljam na glasanje Predlog predsjednika Vlade da se ministar vanjskih poslova  Ranko Krivokapić 
razriješi sa te funkcije. 
 Izvolite, glasajte. 
 Ukupno je glasao 41 poslanik - 41 za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova, pa objavljujem da 
je Skupština usvojila predlog i funkcije ministra vanjskih poslova razriješila Ranka Krivokapića.  
 Ovim je Druga sjednica Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2022. godini završena. Hvala. 
 


